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مدیر کل راه و شهرسازی جنوب کرمان: 

جذب مشارکت مردم اولویت توسعه
 بافت های ناکارآمد شهری
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سنجش هوا  استاندارد نیست

 ۸۵ درصد خرمای کشاورزان شرق کرمان خشک شده است
رییـس شـورای عالـی اسـتان کرمـان گفـت: ۸۰ تـا ۸۵ درصـد 
خرمای کشـاورزان شـرق اسـتان خشـکیده و کشـاورزی مردم 
منطقه فلج شـده اسـت. منصور عزیز آبادی گفـت: تماس ها 
و مکاتبات زیادی از کشـاورزان شـرق و جنوب استان داشتیم 

و باتوجـه بـه اینکـه تنهـا محصـول درآمـد زای کشـاورزان این 
منطقه خرما اسـت از مسـئولان می خواهیم بطور ویژه به این 
مسئله رسـیدگی کنند وام های بدون بهره در اختیار کشاورزان 
قرار بدهنـد و در برخی مـوارد کمک بلاعـوض برای کشـاورزان 

درنظر بگیرنـد.او در ادامه گفـت: باتوجه بـه بازدید هایـی که از 
نخلستان های شرق استان داشـتیم در بسیاری از نخلستان ها 
میزان خشکیدگی خوشه های خرما به ۸۰ تا ۸۵ درصد رسیده 

اسـت و کشـاورزان متضرر شـده اند. 

استان کرمان با پدیده گردوغبار و ریزگردها روبروست تا جایی که این موضوع منجر به تعطیلی برخی روزهای اداری 
در طول سال شده است اما در مجموع در 23 شهرستان این استان، فقط ۹ ایستگاه پایش شاخص کیفی هوا وجود دارد

سفر قائم مقام صندوق بیمه 
 محصولات کشاورزی به جنوب کرمان

رئیس مرکز مشـاوره آمـوزش و پرورش اسـتان کرمـان از فعالیـت ۴۳ پایگاه انتخاب رشـته 
با حضور ۱۰۸ مشـاور مجـرب در آمـوزش و پرورش اسـتان خبر داد. حسـین پابرجـا گفت:با 
توجه به اعـلام نتایج اولیه کنکور سراسـری سـال ۱۴۰۱ و شـروع انتخاب رشـته کنکـور از ۱۷ 
مرداد، مرکـز مشـاوره اداره کل آمـوزش و پرورش اسـتان بـا همـکاری ۴۳ مرکز مشـاوره در 
سـطح اسـتان و حضور ۱۰۸ مشـاور مجرب در انتخاب رشـته مناسـب، به داوطلبان ورود به 

دانشـگاه ها خدمـات مشـاوره ای ارائـه می کند.

آمادگی بیش از ۱۰۰ مشاور مجرب 
 برای انتخاب رشته در کرمان

نماینـده مـردم جیرفـت و عنبرآبـاد در مجلـس شـورای اسـلامی 
اظهارداشـت:در پی ورود سامانه »مونسـون« و وقوع خسارت شدید 
به محصول خرمـای باغـداران جنوب کرمان بـا درخواسـت و پیگیری 

نمایندگان مردم در مجلس شورای اسـلامی  قائم مقام صندوق بیمه محصولات کشاورزی 
بـه جنـوب کرمـان می آیـد. اعظمـی در گفتگـو بـا خبرنـگار »کاغذوطـن« گفـت: وقـوع توفان 
 و بارندگـی منجـر بـه خسـارت زیـادی بـه محصـول نخـل داران جنـوب کرمـان گردیده اسـت.
او تصریح کـرد: خرمـاداران جنوبی علاوه بر خشـکیدگی خوشـه خرمـا که هر سـاله محصول 
خرمای آن ها را متحمل خسـارت زیادی می کرد، امسـال خسـارت ریزش خرمـا در اثر توفان 
 و  ترشـیدگی خرما  به محصول نخـل داران جنوبی خسـارت جبران ناپذیری وارد کرده اسـت.
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اردوی علمی فرزندان 
کارکنان شرکت معادن 

 زغال سنگ  در هفته ولایت
سرپرسـت امور فرهنگی شرکت زغالسنگ اسـتان کرمان، از 
برگـزاری اردوی علمی برای بیـش از ۴٠٠ نفـر از فرزندان عزیز 

جامعه کارگـری در قالـب طرح بازدیـد از معادن زغال سـنگ اسـتان کرمـان در هفتـه ولایت 
خبـر داد. سـتار طحانـزاده یکـی از اهـداف اصلـی بازدیـد از معـادن را که بـا اسـتقبال خانواده 
کارکنان هم روبـرو گردید، آشـنایی اولیه فرزنـدان کارگران بـا معدنکاری و سـختی محل کار 

پدرانشـان دانست.

ادامه مطلب را در 
صفحه 8 بخوانید 

صفحه 8 را 
بخوانید
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تورم از مرغ به تخم مرغ رسیدتورم از مرغ به تخم مرغ رسید
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عضو کمیسیون عمران مجلس:
منابع لازم برای ساخت مسکن تخصیص نیافته است

کمبودهای حوزه درمان رفسنجان جبران شود

یک عضو کمیسیون عمران مجلس 
شورای اسلامی، تاکید کرد: به گفته 
وزارت راه و شهرسازی هنوز منابع 
لازم برای ساخت مسکن تخصیص 
ده نشده است در حالی که بر  دا
یان  ید تا پا نون، دولت با اساس قا
۲ میلیون واحد مسکونی  مسال  ا
ساخته و تحویل جامعه دهد. علی 
 ، یسنا اصغر خانی در گفت وگو با ا
درباره وضعیت بازار مسکن و روند 
اجرای قانون جهش تولید مسکن، 
بیان کرد: ما به طور کلی از وضعیت 
هستیم،  مند  گلایه  مسکن  ر  زا با
اکنون حدود ۵ ماه از سال ۱۴۰۱ 
م  قدا ا نه  متاسفا ما  ا است  گذشته 
صورت  مسکن  بخش  در  موثری 
نون نیز می گوید  نگرفته است، قا
دولت باید در سال جاری ۲ میلیون 
ا تحویل جامعه دهد ولی  مسکن ر
تفاق موثر و مفیدی در  تاکنون ا

بحث مسکن رخ نداده است.

یک ریال هم در صندوق ملی 
مسکن پول نیست

 او در ادامه با بیان اینکه وزارت راه و 
شهرسازی مدعی است که سازمان 
نون  برنامه و بودجه در اجرای قا
جهش تولید مسکن همراهی لازم 
را ندارد، اظهار کرد: به عنوان نمونه 
بوده در صندوق ملی مسکن  بنا 
۲۵ هزار میلیارد تومان منابع جمع 
آوری شود اما اکنون یک ریال هم 
ین  ین صندوق پول نیست. ا در ا
ه و شهرسازی  رت را استدلال وزا

درست است.
خانی گفت: دو مجموعه باید حوزه 
مسکن را تکان دهند؛ یکی وزارت 
ه و شهرسازی به عنوان متولی  را
اصلی و دوم سازمان برنامه و بودجه 
لی برای  است که باید حمایت ما

ساخت مسکن انجام دهد.
ینده مردم شاهرود در مجلس  نما
ین  شورای اسلامی، تصریح کرد: ا

نند  دو مجموعه هستند که می توا
در حوزه مسکن گام های موثری 
نظیر  ها  ه  دستگا یر  سا رند.  بردا
نبوه  وزارت نیرو، وزارت صمت و ا
سازان نیز در این حوزه نقش آفرین 
هستند اما کار اصلی در دست این 
دو مجموعه است که امروز این دو 
مجموعه شرایط خوبی ندارند. خانی 
به  مجلس  صحن  در  بنده  گفت: 
گر  دم که ا رئیس جمهور تذکر دا
فکری برای بازار مسکن نکنید سال 
آینده با بحران در این حوزه مواجه 

خواهیم شد.
بحران پیش روی بازار مسکن

این عضو کمیسیون عمران مجلس 
در ادامه تاکید کرد: شخص رئیس 
جمهور به عنوان متولی اصلی باید 
مسکن  حوزه  در  جدی  طور  به 
ورود کند و دولت را برای ساخت 
گر  ۲ میلیون مسکن به خط کند. ا
تفاقی نخواهد  ین جدیت نباشد ا ا

افتاد. حرف و گفتار درمانی نتیجه 
نمی دهد. به گفته علی اصغر خانی 
به  مسکن  حوزه  گر  ا کشور،  در 
حرکت دربیاید ۲۸۶ رشته پشت 
هند  سر مسکن به حرکت در خوا
آمد. از حوزه لوازم خانگی تا مصالح 
ساختمانی به حوزه مسکن وابسته 
به  مسکن  حوزه  که  زمانی  ند.  ا
حرکت دربیاید تمام این بخش ها 
نیز رشد می کنند. خانی در پایان 
نیم اقدام موثری  افزود: اگر ما نتوا
نجام دهیم سال  در حوزه مسکن ا
ر  آینده قیمت های موجود در بازا
بر خواهد شد. ما در سال  چند برا
۸۵۰ هزار واحد مسکونی نیاز داریم، 
قانون نیز گفته دولت باید سالی یک 
میلیون مسکن بسازد. سال گذشته 
مسال نیز  که گامی برداشته نشد ا
تاکنون کاری انجام نشده است اما 
باید تا پایان سال ۲ میلیون مسکن 

تحویل جامعه دهد.

نار در مجلس  ینده رفسنجان و ا نما
گفت: کمبودهایی که در حوزه درمانی 
ریم جبران و زیرساخت خدماتی  دا
زجمله پرتودرمانی و شیمی درمانی  ا
در رفسنجان لازم است که باید فراهم 

شود.
حجت الاسلام حسین جلالی در حاشیه 
شهرستان  سلامت  خیران  ز  ا تقدیر 
شهرستان  کرد:  اظهار  رفسنجان 
که  رد  دا زیادی  خیران  رفسنجان 

زیرساخت های این شهرستان را فراهم 
ند و در حوزه سلامت کارهای  کرده ا

بزرگی انجام داده اند.
او با اشاره به اینکه در سال های گذشته 
تنها دستگاه ام آرآی جنوب شرق کشور 
ران  در رفسنجان مستقر بود و بیما
ز نقاط مختلف کشور برای  زیادی ا
ه به  ین دستگا ز خدمات ا استفاده ا
د:  دامه دا رفسنجان سفر می کردند، ا
اما امروز کمبودهایی در حوزه درمانی 

داریم که باید جبران شود.
نار در مجلس با  نماینده رفسنجان و ا
ین مطلب که علی رغم خدمات  ذکر ا
بزرگی که در گذشته صورت گرفته 
متناسب با رشد جمعیت و پیشرفت 
ین میزان  علم و بیماری های جدید ا
خدمات پاسخگو نیست، افزود: امروز 
پرتودرمانی  نند  ما خدماتی  ئه  ا ر ا
رفسنجان  در  شیمی درمانی  و 
ضروری ست و باید این ظرفیت ایجاد 

مه  دا شود. حجت الاسلام جلالی در ا
ز  نفاق کردن یکی ا خاطرنشان کرد: ا
برجسته ترین کارهای ائمه و پیامبران 
بوده که همواره در زندگی خود به  آن 
اهمیت می دادند، خیران ما نیز به تأسی 
از ائمه اطهار و بزرگان دین پای در این 
ند و همه ما به وجود  وادی گذاشته ا
خیران به ویژه خیران سلامت به واسطه 
نجام می دهند،  کارهای بزرگی که ا

افتخار می کنیم.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱۴۰۱ مــاه   مــرداد   ۱9 چهارشــنبه          ۱۲9۲ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

از بهار امسال نسبت به بهار پارسال مرغ در بخش تولید ۴۴.2درصد 
و تخم مرغ ۷۵.۸درصد گران شده است. 

مزایده عمومی یک مرحله ای
شرکت خدمات حمایتي کشاورزي  جنوب استان کرمان )جیرفت ( 

شركت خدمات حمايتي كشاورزي جنوب استان کرمان وابسته به وزارت جهاد کشاورزی در نظر دارد نسبت به اجاره یک خط کامل سامانه بوجاری بذر) شامل یکدستگاه بوجاری GS100ـ گراویتی ـ سم زن و کیسه پرکن ( 
خود را  از طريق برگزاري مزایده عمومي یک مرحله ای به شرکت کنندگان  واجد الشرایط واگذار نماید.کلیه مراحل برگزاری مزایده از "دریافت اسناد مزایده  تا ارائه پیشنهاد و .... " در بستر سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( 
به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است شرکت کنندگان  در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی)توکن( را جهت  شرکت درمزایده محقق سازند. 

1-شماره  فراخوان و تاریخ انتشار آگهی مزایده در سامانه: 5001001614000002 روز چهارشنبه مورخ  1401/5/19
2- نام و نشانی برگزار کننده مزایده : شرکت خدمات حمایتی کشاورزی جنوب استان کرمان  به آدرس جیرفت : خیابان 

موسی صدر – ولایت دوم 
الکترونیکی  تدارکات  بانکی موجود در سامانه  از درگاه  باشد که  : مبلغ 500/000ريال می  3-هزینه خریداسناد مزایده 

دولت انجام می گیرد.
4-مهلت زمانی دریافت اسناد مزایده از سامانه:

 از روز چهارشنبه مورخ  1401/5/19 لغایت ساعت 19روزدوشنبه مورخ 1401/5/24
:-pdf 5- آخرین مهلت ارائه پاکت های پیشنهادی-بارگذاری در سامانه بصورت

تا ساعت19روز پنجشنبه مورخ 1401/6/3
*لازم به ذکر است پیشنهادات ارسالی باید حداقل 20 روز  از تاریخ آخرین روز تسلیم پیشنهادها اعتبار داشته باشند.

6-تاریخ گشایش پیشنهادها: روز شنبه  مورخ 1401/6/5 ساعت9 صبح
صورت  دو  به   که  ریال   )115.000.000( میلیون  پانزده  یکصدو  مبلغ:  کار  اجرای  فرآیند  تضمین  نوع  و  7-میزان 

  IR250100004001039704005791 شماره  شبای  بحساب  واریزی(  )فیش  نقدی  پرداخت  یا  و  بانکی  ضمانتنامه 
با شناسه واریز  پایا  یا  از طریق دستور پرداخت ساتنا  بنام خزانه داری کل  ایران  بانک مرکزی جمهوری اسلامی  نزد 

366039759263500650100000000006 قابل ارائه می باشد. 
8-آدرس و زمان تحویل اصل تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار:اصل تضمین شرکت در فرآیند ارجاع )الف(علاوه بر 
بارگزاری در سامانه، می بایستی بصورت فیزیکی و در پاکت دربسته و ممهور ، حداکثر تا پایان وقت اداری روزپنجشنبه  
مورخ 1401/6/3 به دبیرخانه کمیسیون معاملات برگزار کننده مزایده در آدرس فوق الذکر تحویل و رسید دریافت شود.
• متقاضیان شرکت در مزایده می توانند قبل از ارائه نرخ پیشنهادی از سامانه بوجاری در زمان تعیین شده بازدید نمایند.

• مهلت بازدید از ساعت 8 صبح الی 14 از روزچهارشنبه مورخ 1401/5/19  لغایت روزدوشنبه  مورخ 1401/5/24    
ضمنا جهت كسب اطلاعات بيشتر مي توانيد ضمن تماس با  شماره تلفن 43317881-034  به  آدرس اینترنتی شرکت

www.assc.ir وآدرس  پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات  http://iets/mporg.ir نيز مراجعه فرمائيد.
شماره تماس پشتیبانی سامانه1456) تماس با دفتر ثبت نام در سامانه اداره کل صنعت ، معدن و تجارت استان کرمان 

بشماره 034-33325261
شرکت خدمات حمایتی کشاورزی جنوب  استان کرمان

تاریخ 1401/5/18نوبت اولشماره: 55/61/01/965

شناسه آگهی: 1362199

آگهی تجدید مزایده عمومی 
یک مرحله ای 1401-32

اداره کل آموزش و پرورش استان کرمان شناسه آگهی: 50001

دستگاه مزایده گزار : اداره کل آموزش و پرورش استان کرمان
موضوع مزایده اجاره: اجاره سالیانه35 هکتار )فصل زراعی اول 20هکتار و فصل زراعی دوم15 هکتار(ازاراضی مزروعی 

مدیریت آموزش و پرورش شهرستان جیرفت به شرح جدول زیر:

نشانی)میزان تضمین)ریال)مبلغ پایه)ریالمدت زمان اجاره
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setadiran.ir نحوه دریافت اسناد و سایر اطلاعات مزایده : از طریق سامانه از طریق سامانه

 شبیه خوانی در بهشت

یادداشت

 محمدرضا واحدی 

چـه خوشـبخت بودیم مـا کـه از کودکـی لباس -عباسـی 
می گفتند-می پوشـیدن مان و روی  دسـت پدران مـان 
در نقش شـش ماهـه ی کربـلا فـرو می رفتیم. با داسـتان 
علی اکبـر جـوان قـد می کشـیدیم کـه بابـا از کتاب هـای 
نوحـه اش نقـل می کـرد. و چـه داسـتان پـر آب چشـمی 
بود قصـه ی داماد دشـت کربلا، قاسـم! و این همـه را نه 
فقـط از نقـل قول هـای پـدر، کـه از تماشـای تعزیه هـای 
صحـن امامـزاده یـاد می گرفتیـم. تعزیـه هایـی کـه مـا 
می گفتیم شـبیه خوانی. و این شـبیه خوانـی چه معادل 
ایرانـی نابـی بـود بـرای تعزیـه ی عربـی. آییـن کهنـی کـه 
پـدر می گفـت از حـدود سـال هـای سـی و هفـت سـی 
و هشـت - که هنـوز خدمـت سـربازی نرفتـه بـوده - زیر 
سـایه ی سـپیدارهای سـر بلنـد آن روزهـای درب مـزار 
برگـزار میشـده، شـاید ابتدایـی، شـاید بی امکانـات و 
بی اطلاعـات آکادمیـک، امـا تا دلـت بخواهد با عشـق و 
ارادت!  و برای مـن که کودک خردی بودم آن سـالها، چه 
قدر بـزرگ بـود یحیی مشـایخی کـه  بـه نوعـی بازیگردان 
تعزیـه هـا بـود و همـه چـه قـدر احترامـش می کردنـد. 
چـه قـدر بـه چشـمم بی رحـم می آمـد درویش محمـد 
کـه شـمر تعزیه می شـد و طـوری پـا بـه زمیـن می کوبید 
کـه بـه غیـر از کـودکان کربـلا مـا بچه هـای تماشـاچی 
هـم اشـک مـان در می آمـد!  چـه قـدر صـدای محـزون 
سـید مظفـر بـا روبنـده ای کـه رویـش را می پوشـاند، 
پیـش چشـم مان خـود خـود زینـب می شـد. همـان 
قـدر  مصیبـت کشـیده، همـان قـدر غمگیـن. چـه قـدر 
ذوق میزدیـم بـه قـد و بـالای جوانانـی کـه چنـد سـال 
از مـا بزرگتـر بودنـد و نقـش قاسـم و علـی اکبـر را بـازی 
می کردنـد.  چـه قـدر خودمـان را مـی گذاشـتیم جـای 
طفـلان مسـلم و همپـای آن هـا ریـز ریـز اشـک مـان 
در مـی آمـد در کوچه هـای کوفـه. شـبیه خوانی های 
صحـن امامـزاده دوره ی فشـرده ی عاشـورا شناسـی بود 
بـرای مـا کـه هنـوز گرفتـار برخـی مداحـی هـای آبکـی 
امـروز نشـده بودیـم. همـه چیـز را بی پیرایـه و پـاک 
 از سرچشـمه ی متن هـای تمیـز تعزیـه یـاد گرفتیـم. 
و پارسـال کـه دوبـاره تعزیـه ی صحـن زیـارت را رفتیـم، 
رفتـم بـه هـوای همـان سـال ها کـه بابـا دسـت مـان را 
می گرفـت کـه گـم نشـویم در غلغلـه ی جمعیـت. کـه 

قیامتـی بـود وقتـی تیـغ را می کشـیدند!

آگهی مناقصه عمومی اجرای عملیات پشتیبانی
سرویس و نگهداری دوربین های مدار بسته شعب بانک صادرات ایران

مدیریت شعب استان کرمان 1401/1
آگهی مناقصه عمومی

بانک صادرات ایران - مدیریت شعب استان کرمان
بانک صادرات ایران مدیریت شعب استان کرمان در نظر دارد از بین شرکت های واجد شرایط در اجرای عملیات پشتیبانی،سرویس و 

نگهداری دوربین های مدار بسته اماکن و شعب با مشخصات زیر دعوت بعمل آورد.
1- شرکت های که قصد شرکت در مناقصه را دارند بایستی دارای حداقل 3 سال سابقه تجربه کاری در امر پشتیبانی، سرویس و نگهداری 

دوربین های مدار بسته را داشته باشند )ارائه رزومه و مدارک معتبر و کافی و همچنین کپی از قرارداد که نشان دهنده این امر باشد(.
2- مهلت دریافت اسناد مناقصه و تکمیل آن توسط شرکت محترم و تحویل آنها به بانک صادرات کرمان )حوزه حراست( به قرار ذیل 

است.
شرکت محترم می بایست حداکثر ظرف مدت 10 روز از تاریخ انتشار آگهی جهت دریافت مشخصات و شرایط نگهداری و سرویس و 
همچنین خرید اسناد مناقصه به نشانی : کرمان - بلوار جمهوری اسلامی - چهارراه شفا - ساختمان مرکزی بانک صادرات - واحد 

تدارکات و ساختمان اقدام نمایند.
الف : خرید اسناد مناقصه به واحد تدارکات و ساختمان 

ب : تحویل پاکات مناقصه، طبقه دهم - حوزه حراست
تلفن تماس با دایره تدارکات و ساختمان : 034-32475311

ضمنا، هزینه آگهی مناقصه به عهده برنده مناقصه خواهد بود.

بانک صادرات ایران- مدیریت شعب استان کرمان

مدیریــت شــعب اســتان کرمــان

مدیـرکل راه و شهرسـازی جنـوب کرمـان در 
حاشـیه بازدیـد از بافت هـای ناکارآمـد شـهر 
کهنـوج به همراه شـهردار این شـهر بـر جذب 
مشـارکت مـردم بـه عنـوان اولویت توسـعه 

 بافت هـای ناکارآمـد شـهری تاکیـد کـرد.
محمد سـاردویی گفت:اولويت مسئله يابی 
بافت هـای ناکارآمـد در ترغيـب مـردم بـه 
مشارکت، به عنوان تجربه نوسازی،اثر گذاری 

ایـن  طـی  مـردم  مشـارکت  در  خوبـی 
سـال ها در جنـوب کرمـان داشـته اسـت 
کـه درکل تجربـه ی موفقـی بـرای اداره کل 
 راه و شهرسـازی در ایـن زمینـه بـوده اسـت.
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85 درصد خرمای کشاورزان شرق 
کرمان خشک شده است

رییس شورای عالی اســتان کرمان گفت: ۸۰ تا ۸۵ درصد خرمای 
کشاورزان شرق استان خشکیده و کشــاورزی مردم منطقه فلج 

شده است.
منصور عزیز آبادی گفت: تماس ها و مکاتبات زیادی از کشاورزان 
شرق و جنوب اســتان داشــتیم و باتوجه به اینکه تنها محصول 
درآمد زای کشاورزان این منطقه خرما است از مسئولان می خواهیم 
بطور ویژه به این مســئله رســیدگی کنند وام های بدون بهره در 
اختیار کشاورزان قرار بدهند و در برخی موارد کمک بلاعوض برای 

کشاورزان درنظر بگیرند.
او در ادامه گفت: باتوجه به بازدید هایی که از نخلستان های شرق 
اســتان داشتیم در بســیاری از نخلســتان ها میزان خشکیدگی 
خوشه های خرما به ۸۰ تا ۸۵ درصد رسیده است و کشاورزان متضرر 
شده اند. عزیزآبادی با اشاره به اینکه درآمد کشاورز از محصول خرما 
بسیار ناچیز است و هزینه جمع آوری، برداشت خرما و کارگر بسیار 

بالاست و دیگر برای کشاورز مقرون به صرفه نیست.
رییس شورای عالی استان کرمان گفت: من به عنوان نماینده مردم از 
رئیس جمهور و استاندار خواهشمندم توجه ویژه ای به منطقه داشته 
باشند و خسارات بیمه کشاورزی که به کشاورز تعلق می گیرد بسیار 
ناچیز است و حتی کمتر از مبلغی است که کشاورز آن را به صندوق 
بیمه پرداخت می کند. کاشت و برداشت خرما برای کشاورز مقرون 

به صرفه نیست.
او باتوجه بــه درآمد ناچیز خرما گفت: بعضی از کشــاورزان حتی 
نمی توانند محصول خود را بیمه کنند.  عزیزآبادی  گفت: چندین 
سال است کشاورزان با عارضه خشکیدگی خوشه های خرما روبرو 
هستند و امســال فاجعه ای عظیم برای نخل  کاران رخ داده است و 
کشاورزی نخل  کاران را فلج کرده است. عزیزآبادی خواستار تحقیق 

درباره علل خشکیدگی خوشه های خرما شد.

12 هزار تن کود یارانه ای برای 
کشاورزان جنوب کرمان تدارک 

دیده شد
مدیر شرکت خدمات حمایتی کشاورزی جنوب استان کرمان از 
تدارک ۱۲ هزار تن انواع کودهای یارانه ای کشــاورزی طی چهار 

ماهه گذشته در این منطقه خبر داد.
محمد شریفی افزود: طی سال جاری تاکنون علی رغم چالش های 
بین المللی در حوزه تامین نهاده های کشاورزی، بیش از ۱۲ هزار 
تن انواع کودهای ازته، فسفاته و پتاســه تدارک دیده شده که در 
چهار ماهه ابتدای امسال حدود ۶ هزار و ۲۳۰ تن آن بین کشاورزان 
جنوب استان کرمان توزیع شد که از این مقدار بیش از یکهزار تن 
کودهای فسفاته و پتاسه بوده که افزایش قابل ملاحظه ای نسبت 

به توزیع این کودها در سال گذشته داشته است.
او تصریح کرد: برنامه ابلاغی ســال جاری تامین، تدارک و توزیع 
۷۳ هزار و ۲۰۰ تن انواع کودهای ازته، فســفاته و پتاسه است که 
با برنامه ریزی مناسب و تمهیدات لازم صددرصد برنامه ابلاغی را 

اجرایی خواهیم کرد.
مدیر شرکت خدمات حمایتی کشــاورزی جنوب استان کرمان 
گفت: خوشبختانه با اقدامات انجام شده تاکنون بیش از ۱۶ درصد 
برنامه ابلاغی در این شرکت به انجام رسیده که بدین ترتیب، علاوه 
بر توزیع کود مورد نیاز کشاورزان، مقدار بیش از پنج هزار و ۷۷۰ 
تن ذخیره اســتراتژیک انواع کودهای کشاورزی است که ذخیره 

مطمئن و قابل اتکایی است.
شــریفی اظهارداشــت: هیچ مشــکلی در تامین کود مورد نیاز 
کشاورزان وجود ندارد و به هر میزان که حواله دریافت کود توسط 
کشاورز به ۴۳ کارگزار تامین نهاده های کشاورزی این شرکت در 
جنوب استان کرمان واصل شود، کود کشاورزی تحویل خواهد شد.

او گفت: با عنایت به کاهش قیمت کودهای فســفاته و پتاسه در 
ابتدای سال جاری و استقبال کشــاورزان از مصرف این کودها به 
طور قطع سال پرمصرفی را در مصرف کودهای کشاورزی داشته و 
امیدواریم که به همین نحو، کمیت و کیفیت محصولات کشاورزی 

نیز ارتقا یابد.

باورش هم سـخت اسـت اسـتانی کـه در بیشـتر 
ایـام سـال گردوخـاک یـا طوفـان شـن را تجربه 
می کند با وجـود ۲۳ شهرسـتان تنها 9 ایسـتگاه 
پایـش شـاخص کیفـی هـوا آن هـم در هشـت 
شهرسـتان داشـته باشـد کـه ایـن ایسـتگاه ها 
هم همگـی بـه سـامانه آنالایزرهـای ذرات مجهز 

نباشـند؛ امـا ایـن واقعیـت دارد.
سـنجش به موقـع و دقیـق میـزان آلودگـی هـوا 
مبنای تصمیم گیری درباره سـلامت شـهروندان 
بـه شـمار مـی رود و ابـزار ایـن سـنجش و 
اندازه گیـری نیـز ایسـتگاه های پایـش شـاخص 
کیفی هواسـت که بیشتر شهرسـتان ها از داشتن 
آن محـروم هسـتند و بایـد بررسـی شـود چـرا 

تاکنـون ایـن نیازهـا مرتفـع نشـده اسـت.
فرامـوش نمی شـود در جریـان طوفان شـن اخیر 
در اسـتان کرمـان طـی مـاه گذشـته، در برخـی 
مناطق استان، کارشناسـان مجبور بودند آسمان 
را ببیننـد و تشـخیص دهنـد کـه کیفیـت هـوا 
چگونه اسـت و در چه سـطحی از آلایندگـی قرار 
دارد؛ نکتـه مهـم اینکـه ایـن نـوع ارزیابـی محل 

تصمیم گیـری قـرار می گیـرد.
کرمانی ها از جنوب تا شـمال، همچنیـن در غرب 
و به ویـژه شـرق اسـتان در ایام زیـادی از سـال با 
پدیـده ذرات گردوغبـار درگیرنـد و ایـن درحالی 
اسـت که بحث بر سـر سـهم این اسـتان به عنوان 

کانون هـای ریزگردهـا نیـز مطرح اسـت.
حوالـی نیمـه تیرمـاه امسـال بـود کـه هـوای 
کرمـان و دیگر شـهرهای اسـتان درگیـر آلودگی 
و گردوخـاک شـده بـود بـه طـوری که تنفـس را 
سـخت می کـرد؛ در این میـان بـود که خبـر آمد  
جیرفـت دسـتگاه سـنجش آلودگـی هوا نـدارد. 
آن روزهـا جیرفـت نیـز یکـی از شهرسـتان های 
درگیـر گردوغبـار شـدید بـود کـه سرپرسـت 
فرمانـداری ایـن شهرسـتان گفتـه بـود: بـه علت 
نبـود دسـتگاه سـنجش آلودگـی هـوا، اعـلام 
وضعیـت آلودگـی تنهـا براسـاس نظـر میدانـی 
کارشناسـان و اعلام نظـر آنـان انجـام می شـود.
اما تنها جیرفت نیسـت کـه با این مشـکل مواجه 
اسـت؛ بسـیاری از دیگـر مناطـق نیـز همیـن بـا 
همیـن مشـکل مواجه هسـتند و حتـی در برخی 
شـهرها ماننـد کرمـان بـا وجـود اسـتقرار چنـد 
ایسـتگاه، برخـی مواقـع ایـن ایسـتگاه ها فعـال 

نیسـتند.
سوال اینجاسـت که دسـتگاه های پایش آلودگی 
هـوا چـه کارکـردی دارنـد و دلیـل اهمیتشـان 
چیسـت؛ کدام شـهرهای اسـتان این دسـتگاه ها 

را دارنـد و کدام هـا ندارنـد و چـرا؟
آشنایی با ایستگاه های پایش

ایسـتگاه های پایش آلودگی هوا به دسـتگاه هایی 
مجهز هسـتند که گـردو غبـار و آلودگـی موجود 
در هـوا را تشـخیص می دهنـد البتـه ایـن سـطح 
سـنجش در همـه دسـتگاه ها یکسـان نیسـت 
و ۲ معیـار وجـود دارد. آن ۲ معیـار بـا عنـوان 
PM(Particle matter شناخته می شود.

گاهی دسـتگاهی سـطح سـنجش دقیقی دارد و 
ایـن مـاده ذرات را تـا میـزان PM۲.۵ ) ماننـد 
دود ناشـی از اگزوز ماشـین ها(و گاهی هم سـطح 
سـنجش معمولـی و PM۱۰)خـاک و ذرات گرد 

وغبـارش( را تشـخیص می دهـد.
فوایـد ایسـتگاه های پایـش آلودگی هوا مـواردی 
مثـل ارزیابـی میـزان آلودگـی، ارائـه بـه موقـع 
داده هـای آلودگی هـوا به عموم مردم، پشـتیبانی 
از اجـرای اهداف یـا اسـتانداردهای کیفیـت هوا، 
ارزیابی اثربخشـی اسـتراتژی های کنترل انتشـار 
و ارائه اطلاعـات در مورد رونـد کیفیت هـوا، ارائه 
داده هـا بـرای ارزیابـی مدل هـای کیفیـت هـوا و 
حمایـت از تحقیقات )به عنـوان مثـال، مطالعات 
طولانی مـدت در مورد اثـرات بهداشـتی آلودگی 

هـوا( اعـلام شده اسـت.
کارکـرد ایسـتگاه های پایـش آلودگـی هـوا در 
کشـور ما هم بـه این صـورت اسـت کـه داده های 
اخذ شـده از ایـن ایسـتگاه های پایـش آلودگی به 
سـامانه پایش کیفی آلودگی هوای کشور مخابره 
می شـود و  آنجا در یک فرمول معین در دسـترس 
عمـوم قـرار می گیـرد. ایـن شـاخص  بـه صورت 
مستمر از طریق صفحه  اول سـامانه پایش  کیفی 
هـوا  و همچنیـن برخـی نـرم افزارها کـه طراحی 
شده  در دسـترس همگان اسـت و همه می توانند 

آن را ببیننـد.
ایستگاه های پایش موجود در استان

حالا کـه بـا ایسـتگاه های پایـش آلودگی هـوا به 
صورت کلـی آشـنا و از فواید و سـطح سـنجش و 
تفاوت نوع سطح سـنجش مطلع شـدیم به سراغ 
اسـتان کرمـان می رویم تـا ببینیـم اوضـاع از چه 
قرار اسـت و چـه تعـداد از ایـن ایسـتگاه ها وجود 

دارد و چـه تعداد باید داشـته باشـیم.
براسـاس گزارش ها نخسـتین بـار سـال ۸۳ پای 
ایسـتگاه های پایش آلودگی هوا به اسـتان کرمان 
باز و یک ایسـتگاه در شـهر کرمان راه اندازی شـد. 
بعد از آن ایسـتگاه های متعـددی در اسـتان و در 
موقعیت های مختلفـی به راه افتاد که کارشـناس 

مسـئول پایش اداره کل محیط زیسـت استان در 
مـورد تعـداد آن ا می گویـد: هم اینـک 9 ایسـتگاه 
پایـش آلودگی هـوا در این اسـتان فعال هسـتند.

 9 ایسـتگاه پایـش آلودگـی هـوا در کرمـان هـم 
مثـل تمامـی ایسـتگاه های بین المللـی و طبـق 
اسـتانداردهای مجهـز بـه دسـتگاه ها سـنجش 
آلودگی هـا هسـتند کـه مهرانگیـز حیدریـان در 
همین زمینه ادامه داد: ایسـتگاه های شهر کرمان 
و زرنـد مجهـز بـه آنالایـزر ذرات و گاز هسـتند و 
 )pM۱۰(معیار سـنجش )ذراتی مثل گردو غبـار
را دارند و بقیه ایستگاه های شـهرهای استان)انار، 
راور، بـم، کهنوج، ریـگان و فهـرج( فقـط آنالایزر 
 -PM۱۰( ذرات و هـر ۲ معیـار سـنجش ذرات
PM۲.۵ - ذراتـی ماننـد دود ماشـین ها- را 

دارنـد.
او افـزود: در تکاپو هسـتیم آنالایزرهـای تکمیلی 
را هم بـرای ایسـتگاه های انـار، راور، بـم، کهنوج، 
ریـگان و فهرج بگیریم کـه حداقل داده هـای ما از 

ذرات کامل باشـد.
آیا 9 ایستگاه کافیست؟

کارشـناس مسـئول پایـش اداره کل حفاظـت 
محیـط زیسـت کرمـان معتقـد اسـت کـه تعداد 
ایسـتگاه های فعلـی پایـش آلودگـی هـوا کفایت 
سـطح اسـتان را نمی دهـد. مشـکلی کـه معمولا 
مهمتریـن عامـل آن نیـز همـواره کمبـود اعتبار 
اعلام می شـود. او به دلایلی مثل افزایش گسـتره 
پدیده گردوغبار در سـال های اخیر اشاره و تاکید 
می دهد: صنعتی شـدن اسـتان نیز باعث افزایش 
کانون هـای تولیـد گردوغبـار در سـطح اسـتان 
شـده در نتیجـه مـا در حـال تـلاش هسـتیم که 
ایسـتگاه های سـنجش آلایندگی هـا بخصوص با 

آنالایـزر ذرات را افزایـش دهیـم.
البتـه حیدریـان افزایش ایسـتگاه های سـنجش 
آلایندگی هـا بخصوص بـا آنالایـزر ذرات را منوط 
به همـت فرمانداران در سـطح شـهرهای اسـتان 
می دانـد و در عیـن حال توضیـح می دهـد: ما هم 
در حـال تلاش هسـتیم بتوانیـم اعتبـارات ملی و 

اسـتانی را برای ایـن کار جـذب کنیم. 
او ادامـه می دهـد: بـرای افزایـش ایسـتگاه های 
سـنجش آلایندگی ها بخصـوص با آنالایـزر ذرات 
صنایـع مـادر از بخـش مسـئولیت های اجتماعی 

نیـز می تواننـد اقـدام کنند.
هزینه های ایستگاه های پایش

کارشـناس مسـئول پایـش اداره کل حفاظـت 
تمامـی  می گویـد:  کرمـان  محیط زیسـت 

ایسـتگاه های نصـب شـده در سـطح اسـتان 
اسـتانداردهای لازم را دارا هسـتند.

کارشـناس مسـئول پایـش اداره کل حفاظـت 
محیط زیسـت کرمان مهمترین معیار اسـتاندارد 
بـودن بـرای دسـتگاه های پایـش را تهیـه ایـن 
دسـتگاه ها از برندهـای معتبـر می دانـد و ادامـه 
می دهـد: تنهـا یـک دسـتگاه پایـش اسـتاندارد 
ذرات چیزی حـدود ۲۰ میلیـارد ریال بـرای یک 

ایسـتگاه هزینـه دارد.
او می گویـد: تهیـه ایسـتگاه بـه منظـور پوشـش 
کامـل اسـتان و اخـذ اطلاعـات کامل تـر نیـاز به 
تامیـن اعتبـارات ویـژه در سـطح ملـی دارد؛ از 
آن گذشـته راهبـری، سـرویس و کالیبراسـیون 
توسـط  بایـد  نیـز  موجـود  ایسـتگاه های 
شـرکت های متخصـص انجـام شـود کـه اهمیت 
بسـیار زیـادی دارد چـون همـه تـلاش مـا ایـن 
اسـت که نهایتا بتوانیـم داده ای را تهیـه کنیم که 
بتوانیـم بـه آن اتـکا و از صحتش مطمئن باشـیم 
به همیـن دلیل  هزینه هـای نگهداری ایسـتگاه ها 

هـم خیلـی بالاسـت.
حیدریـان ادامـه داد: قطعات ایسـتگاه های پایش 
آلودگـی هـوا خارجـی اسـت و بـرای تهیـه آنهـا 
باید هزینـه زیادی شـود؛ از ایـن رو توقـع می رود 
اعتبـارات ملی بـرای نگهـداری چیزی کـه داریم 

بـه انـدازه کافی وجود داشـته باشـد.
تجهیزات داخلی ایستگاه ها

او افـزود: تاسیسـات ایسـتگاه های پایـش گـردو 
غبـار بـه دلیـل اهمیـت گواهی هـای بین المللی 
در حال حاضر همه خارجی هسـتند و کشورهای 
موثـر در این موضـوع نیـز ژاپـن، آلمـان و آمریکا 

هسـتند.
کارشـناس مسـئول پایـش اداره کل حفاظـت 
محیط زیسـت کرمان توضیـح داد: در سـال های 
اخیـر شـاهد ایـن موضـوع هسـتیم کـه برخـی 
شـرکت های دانش بنیـان داخـل کشـور هـم در 
حال تـلاش بـرای سـاخت تجهیـزات فـوق بوده 
انـد و هم اینک نیـز در حـال گذرانـدن تاییدیه ها 
و اسـتانداردهای لازم هسـتند که بتوانند قطعات 
تولیدی شـان را به صورت قطعی وارد بـازار کنند.

در این شـرایط و بـا توجه به محدودیـت تحریم ها 
، تهیـه ایسـتگاه های پایـش آلودگی هـوا مطابق 
اسـتانداردهای بین المللـی کاری پیچیده اسـت؛ 
لـذا تـا زمانـی کـه دسـتگاه های تولید داخـل به 
مرحله بهره برداری برسـند باید توجه داشـت که 
هر هزینـه ای برای سـلامت افراد سـرمایه گذاری 

اسـت.

 معاون بهداشتی دانشـگاه علوم پزشکی جیرفت 
از شناسـایی ۲ نفـر تبعـه افغانسـتان مبتـلا بـه 

بیمـاری وبـا در جنوب کرمـان خبـر داد.
دادخدا صادقـی  افزود: ۱۴ تبعه بیگانه مشـکوک 
به وبا در جنوب کرمان شـامل ۱۰ نفـر در رودبار و 
چهار نفر در کهنوج مـورد آزمایش قـرار گرفتند.

او ادامـه داد: ۲ بیمـار شناسـایی شـده مبتـلا بـه 
وبا در جنـوب کرمـان از میان ایـن ۲ گـروه بودند 
کـه برخـی از ایـن افـراد در بیمارسـتان های 
سیدالشـهدای رودبـار جنـوب و ۱۲ فروردیـن 
کهنـوج و تعـدادی نیز به صـورت قرنطینـه مورد 

مـداوا قـرار گرفتنـد.
معاون بهداشـتی دانشـگاه علوم پزشکی جیرفت 
از انجـام آزمایش های افراد مشـکوک بـه بیماری 
وبـا در ۲ آزمایشـگاه ایـن شهرسـتان خبـر داد و 
گفـت: نمونـه گرفتـه شـده از افـراد مشـکوک به 
بیماری وبا ۲ مرحله در آزمایشگاه شهرستان های 
رودبارجنـوب و کهنـوج ذیـل دانشـگاه علـوم 

پزشـکی جیرفت آزمایش شـده و در صـورت نیاز 
در آزمایشـگاه مرجع وزارت بهداشـت نیز بررسی 
می شـود. صادقی ادامه داد: نیروهای بهداشتی در 
شهرسـتان های رودبارجنوب و کهنـوج بلافاصله 
پس از مطلع شـدن از حضور اتباع بیگانه آزمایش 
هـای لازم را بـرای شناسـایی افـراد مبتـلا بـه وبا 
انجام دادنـد و موارد مثبـت را شناسـایی کردند.

او افزود: اگـر این افراد زود شناسـایی نمی شـدند 
امـکان انتقـال بیمـاری وبـا توسـط ایـن ناقـلان 
بیشـتر می شـد. معاون بهداشـتی دانشـگاه علوم 
پزشـکی جیرفـت از تشـکیل شـورای سـلامت 
در شهرسـتان های جنوبـی اسـتان کرمـان 
به ویـژه شهرسـتان ههای درگیـر بیمـاری وبـا 
در رودبارجنـوب و کهنـوج نیـز خبـر داد و گفت: 
بیمـاری وبـا از طریـق آب و غـذای آلـوده منتقل 
می شـود و اطـلاع رسـانی های لازم در این زمینه 
از طریـق مراکـز بهداشـتی، اداره آب و فاضـلاب، 
شورای سـلامت اسـتان کرمان و شهرستان های 

جنوبـی انجام شـده اسـت.
دسترسی بیش از 94 درصدی

 به شبکه آب
صادقی از دسترسـی افـزون بـر 9۴ درصـد مردم 
۶ شهرسـتان جنوبـی اسـتان کرمان)جیرفـت، 
عنبرآبـاد، کهنـوج، منوجـان، فاریـاب و قلعـه 
گنج( و دسترسـی ۷۵ درصدی مردم شهرسـتان 
رودبارجنـوب به شـبکه آب لوله کشـی خبـر داد 
و مهمترین مشکل شـبکه آب لوله کشی منطقه 
جنوب کرمان را فرسودگی سیسـتم لوله کشی و 

شکسـتگی های این سیسـتم برشـمرد.
او نبـود مسـتمر آب در سیسـتم لوله کشـی را در 
برخی از مناطـق جنوب کرمان یکی از مشـکلات 
سیستم شبکه آب لوله کشـی عنوان کرد و گفت: 
قطعی و پایین آمدن کیفیت آب بایـد مورد توجه 

مسـئولان قرار گیرد.
معاون بهداشتی دانشـگاه علوم پزشکی جیرفت، 
وضعیـت آب آشـامیدنی منطقـه جنـوب کرمان 

را بـه غیـر از شهرسـتان رودبارجنـوب قابل قبول 
ارزیابی و بر توجه بیشـتر مسـئولان به این بخش 

تاکیـد کرد.
25 درصد مردم رودبارجنوب فاقد آب 

آشامیدنی با کیفیت
  او اظهار داشـت: ۲۵ درصد مـردم مناطق محروم 
شهرسـتان رودبارجنـوب فاقـد آب آشـامیدنی با 

کیفیت هسـتند.
صادقـی از تـلاش متولیـان از جملـه اسـتانداری 
کرمان، سپاه، بسیج، اداره آب و فاضلاب و دانشگاه 
علوم پزشکی برای برقراری شـبکه آب لوله کشی 
در تمامی مناطـق شهرسـتان رودبارجنوب خبر 
داد و گفت: عملیات کلرزنی بـه آب در اداره آبفای 
این شهرسـتان و تانکرها انجام شده تا در مناطقی 
که آب بـا تانکر توزیع می شـود، آب بـا کیفیت به 
مردم ارائه شـود. او افزود: مناطقی از رودبارجنوب 
که فاقد سیسـتم لوله کشی آب هسـتند از طریق 

توزیع آب معدنی آبرسـانی می شـوند.

سنجش هوا استاندارد نیست
استان کرمان با پدیده گردوغبار و ریزگردها روبروست تا جایی که این موضوع منجر به تعطیلی برخی روزهای اداری در طول 

سال شده است اما در مجموع در 23 شهرستان این استان، فقط 9 ایستگاه پایش شاخص کیفی هوا وجود دارد

معاون دانشگاه علوم پزشکی: 

شناسایی دو بیمار مبتلا به وبا در جیرفت

سم پاشی جایگاه های 
دام در کرمان

مدیر کل دامپزشکی کرمان گفت:جایگاه بیش از ۴۰۰ هزار راس دام 
سبک و سنگین علیه بیماری تب کریمه کنگو و انگل های خارجی بدن 

دام سم پاشی شده اند.
حسین رشیدی ضمن هشدار به شــهروندان به جهت پیش گیری از 
شــیوع بیماری تب کریمه کنگو در استان گفت: در طی سه ماه بیش 
از یک میلیون و 9۰۰ هزار متر مربع جایگاه های نگهداری دام و بیش از 
۴۰۰ هزار راس دام سبک و سنگین را علیه بیماری تب کریمه کنگو و 
انگل های خارجی بدن دام نظیر کنه ها، جرب ها، شپش ها و کک ها مورد 

سم پاشی قرار گرفته است.
این مقام مسئول ادامه داد: انگل های خارجی بدن دام ناقل بسیاری از 
بیماری های واگیر دامی و بیماری های مشترک بین انسان و دام نظیر تب 
خونریزی دهنده کریمه کنگو می باشند که این موضوع حساسیت مقابله 

باانگل های خارجی را دوچندان می کند.
او زیان های اقتصادی ناشی از بروز این بیماری ها را مهم دانست و افزود: 
انگل های خارجی بدن دام موجب پایین آمدن سطح کیفی محصولات و 
تولیدات دامی شده و باعث هدر رفتن منابع و امکانات موجود در صنعت 

دامپروری می شوند.
 رشیدی افزود: همزمان اقدامات ترویجی و آموزشی و اطلاع رسانی از 
طریق رسانه های محلی، بهروزان و خانه های بهداشت، اداره آموزش ترویج 
جهاد کشاورزی، تریبون نماز جمعه و سایر امکانات موجود در شهرستان، 
در خصوص اعلام مخاطرات بیماری و رفتار های خطرناک از جمله ذبح 
دام در منازل و خارج از کشــتارگاه و آموزش راه های پیشگیری از این 
بیماری از جمله درج بنر در سطح استان بخصوص کشتارگاه دام و توزیع 
بروشور های و پوستر های مرتبط با تب کریمه کنگو صورت گرفته است.

مدیر کل دامپزشکی استان کرمان گفت: همچنین بازرسان بهداشتی 
دامپزشکی مستقر در کشتارگاه ها به منظور پیشگیری از این بیماری بر 
رعایت نکات ایمنی و استفاده از وسایل حفاظت شخصی توسط سلاخان 
و قصاب ها و کارگران کشتارگاه ها نظارت دقیق داشته و با هرگونه سهل 

انگاری و  رعایت نکردن مقررات بهداشتی و ایمنی برخورد می کنند.
او گفت: این بازرسان بهداشتی دامپزشکی به منظور پیش گیری از این 
بیماری بر انتقال و نگهداری لاشه ها به پیش سرد کن و نگهداری حداقل 
به مدت ۲۴ ساعت لاشه در پیش سردکن بصورت دقیق نظارت کرده و 
از خروج لاشه از کشتارگاه قبل از طی مرحله پیش سردکن جلوگیری 
کنند و همچنین نظارت می  شود که حمل لاشه ها در شرایط بهداشتی 

و با زنجیره سرد انجام گردد.

 به اعتقاد نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای 
اسلامی، در هر کشوری که شبیه حادثه نزاع مرگبار 
رفسنجان رخ داده بود، حتما دولتمردان آن کشور 
عکس العمل جدی انجام می دادند اما شاهدیم دولتمردان ایران 
حتی یک اطلاعیه رسمی برای محکومیت این موضوع و همدردی با 
مردم صادر نکردند. محمدمهدی زاهدی با یادآوری تذکرات و طرح 
ساماندهی اتباع بیگانه در جلسات و دیدارهای خود با مسئولین استانی 
و کشوری اظهار کرد: بارها پیگیر ساماندهی اتباع بیگانه در دولت قبلی 
و فعلی بوده ام و سوالی نیز از وزیر کشور کرده ایم که در صف نوبت برای 
مطرح شدن است و از تریبون مجلس بارها این مطلب را پیگیری 
کرده ام. نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی بیان 
کرد: انتظار داشتیم وزارت کشور در دولت قبل و در دولت سیزدهم 
ساماندهی اتباع بیگانه را در دستور کار قرار دهند که متاسفانه در 
دولت یازدهم و دوازدهم، کار مثمرثمری در این زمینه صورت نگرفت 
و دولت آیت الله رئیسی نیز قول های مساعد و خوبی برای ساماندهی 
اتباع بیگانه داده اند و در حال حاضر ثبت نام از این مهمانان ناخوانده را 
آغاز کرده اما هنوز کار عملیاتی برای ساماندهی اتباع از این دولت نیز 
ندیده ایم. او به مردم این اطمینان خاطر را داد که حادثه رفسنجان، 
برنامه ریزی و طراحی شده از قبل نبوده و در ادامه خطاب به مسئولین 
کشور می گوید:احتمال وقوع چنین جنایاتی همیشه وجود دارد و 
مصادیقی قبل از این رخداد نیز داشته ایم که اتباع بیگانه در کشورمان 
اقدام به قتل هموطنان ما و خودشان کرده اند و باید در این زمینه 
برخورد قاطع از سوی مسئولین با کسانی که قصد به خطر انداختن 

امنیت کشورمان را دارند، صورت بگیرد.
به گفته زاهدی، ساماندهی مرزها الزامی است و در ادامه افزود: نباید 
اجازه ورود بدون مجوز به مرزهای کشور تحت هیچ شرایطی داده 
شود. در هیچ کشوری این بی حساب و کتابی که در ایران برای ورود 
اتباع بیگانه وجود دارد، دیده نمی شود. نماینده مردم کرمان در خانه 
ملت خاطرنشان کرد: یکی از مطالبات اصلی در سفر رئیس جمهور به 
استان کرمان، ساماندهی اتباع بیگانه است و اگر موضوع محقق نشود، 
از طریق تریبون مجلس و در نهایت از مسیری این امر را پیگیری می 

کنیم که خودمان به هیچ وجه راضی به انجام آن نیستیم.

نماینده مردم زرند و کوهبنان در مجلس شورای اسلامی گفت: 
در جوار معادن زغال سنگ، سرب و روی صنایع جانبی و پایین 
دستی احداث خواهد شد تا از خام فروشی مواد جلوگیری شود. 
عفت شریعتی کوهبنانی به اتفاق سرپرست فرمانداری کوهبنان 
با سرمایه گذار بخش خصوصی در کوهبنان ملاقات کردند. در این 
نشست عفت شریعتی کوهبنانی گفت: باید ظرفیت های بالفعل 
و بالقوه معادن زغال سنگ، سرب روی و… را تقویت کنیم تا در 
راستای اشتغال و پویایی اقتصاد شهرستان اقدام شود. نماینده مردم 
زرند و کوهبنان در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: کوهبنان 
و بخش طغرالجرد ظرفیت های نهفته در عرصه های زغال سنگ، 
سرب و روی، سنگ آهن، خاک نسوز و… دارد که باید با بهره 
جستن از بخش خصوصی فعال شوند. نماینده مردم زرند و کوهبنان 
در مجلس شورای اسلامی افزود: تمام تلاش ما این است که از خام 
فروشی مواد معدنی کوهبنان جلوگیری شود و در جوار معادن 
زغال سنگ بخش طغرالجرد صنایع جانبی و پایین دستی احداث 
گردد که هم در اقتصاد و اشتغال شهرستان موثر است و هم از خام 
فروشی مواد جلوگیری می شود. در ادامه مجید توکلی سرپرست 
فرمانداری کوهبنان گفت: تلاش ما در راستای عمران، آبادانی و 
پیشرفت شهرستان است لذا مشاوران در عرصه های مختلف را 
به زودی مشخص خواهیم کرد. او گفت: باید از شعار بسوی عمل 
و خدمت رسانی به مردم حرکت کنیم لذا باید تلاش شود با توجه 
به ظرفیت های بالای شهرستان بزودی کوهبنان الگوی معدنی و 
اقتصادی برای سایر شهرستان های کشور باشد. توکلی افزود: باید از 
برنامه های کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت برای سرمایه گذاری 
بهره ببریم لذا رصد پهنه های معدنی در حال مطالعه است تا برنامه 
ریزی بهتر و راحت تر برای اکتشاف و استخراج صورت پذیرد. او 
گفت: ما سومین ذخایر سرب و روی در کشور بعد از زنجان و مهدی 
آباد هستیم لذا بدنبال سرمایه گذاران متبحر و متخصص برای فعال 
کردن معادن سرب و روی هستیم. سرپرست فرمانداری کوهبنان 
گفت: با تمام وجود از سرمایه گذاران استقبال خواهیم کرد و به آنان 

امید می دهیم که موانع فعالیت را برطرف کنیم.

سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری کرمان از آغاز بکار مرکز پایش و 
نظارت بر عملکرد سامانه آرد و نان کرمان 
در راستای طرح هوشمندسازی اختصاص 

یارانه نان در این استان خبر داد.
حسین مهرابی آغاز به کار این مرکز پایش و 
نظارت بر عملکرد سامانه آرد و نان کرمان را 
سه شنبه ۱۸ مردا د ماه اعلام نمود و هدف از 
راه اندازی این مرکز را بررسی دقیق عملکرد 

نانوایی ها و جلوگیری از توزیع و عرضه خارج از شبکه آرد و نان عنوان کرد. 
مهرابی با اشاره به نصب ۲ هزار و ۵۸ دستگاه کارتخوان هوشمند نان در استان کرمان 
تصریح کرد: خودپردازهای بانک سپه در نانوایی ها نصب شده و به صورت روزانه اطلاعات 
مربوط به تراکنش ها، صاحب کارت، میانگین فروش و دیگر اطلاعات نانوایی ها جمع آوری 

و تحلیل می شود. 
سرپرست معاونت هماهنگی امور اقتصادی استانداری کرمان اظهار داشت: نانوایی هایی 
که فروش خارج از قاعده از جمله پخت خارج از ساعت، میزان آرد دریافتی، میزان فروش 
نان، تراکنش های نامتعارف داشته باشند شناسایی شده و به فرمانداری های مربوطه 

اطلاع داده می شود. 
مهرابی ادامه داد: بر اساس لیست ارسالی تخلفات به فرمانداری ها، نانوایی ها مورد بازرسی 
و نظارت قرار می گیرند تا از توزیع خارج از شبکه آرد و نان و تخلفات دیگر جلوگیری شود. 
او عنوان کــرد: این مرکز تا زمانی که خطاها به صفر برســد، فعال اســت و برخورد با 

نانوایی های متخلف از جمله قطع سهمیه آرد و غیره صورت می گیرد. 

نماینده مردم کرمــان و راور در مجلس 
شورای  اسلامی، خواستار اختصاص اعتبار 
برای جبران خسارت سیل و سرمازدگی 
به شهرســتان های کرمان و راور در سفر 

رئیس جمهور به این استان شد.
 محمدرضــا پورابراهیمــی در بازدید از 
مناطق سیل زده رباط، ســعدی و شهر 
باغین بخش مرکزی کرمان افزود: با توجه 
به سفر رییس جمهور به استان کرمان در 

روز جمعه هفته جاری یکی از اولویت های مهم ما اختصاص اعتبار مناسب برای جبران 
خسارات سیل در شهرستان های کرمان و راور است.

او اظهار داشت: با توجه به خسارت های عظیمی که سیل چند روز قبل به روستاهای 
شهرســتان های کرمان و راور وارد کرد، از رییس جمهور درخواســت داریم یکی از 
مصوبات سفر در روز جمعه هفته جاری جبران خسارات سیل در این مناطق در نظر 

گرفته شود.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی با اشاره سرمازدگی محصولات 
کشاورزی در کرمان افزود: خساراتی که سرمازدگی در روزهای ابتدایی سال جاری 
به محصولات کشاورزی به ویژه محصول پسته در شهرســتان های کرمان وارد کرد 
علی رغم پیگیری ها و جلساتی که در این خصوص برگزار کردیم هنوز جبران نشده 

است.
پورابراهیمی افزود: با توجه به بحث سیل و سرمازدگی در این مناطق و متضرر شدن 

کشاورزان این مناطق، باید هر چه سریعتر نسبت به جبران این خسارات اقدام شود.

فرماندار ریگان در شرق استان کرمان با 
تاکید بر اینکه نیمی از روســتاهای این 
شهرستان در شرایط طوفان و گرد و خاک 
در محاصره شن های روان قرار می گیرند 
گفت: برای مهار این پدیده و جلوگیری 
از وارد آمدن خســارت به زیرساخت ها 
و بافت های شهری و روســتایی در این 

شهرستان به اعتبارات ملی نیاز است.
مراد آبیار با اشاره به اینکه مسیر ارتباطی 

ریگان به جاسک در مناطق سخت گذر این شهرستان واقع شده افزود: این جاده به 
طول ۷۶ کیلومتر ۵۳ روستای شهرستان ریگان را پوشش می دهد اما تاکنون فقط 
پنج کیلومتر آن آسفالت شده و نیاز به تخصیص اعتبارات ملی برای تکمیل این مسیر 

ارتباطی وجود دارد.
او همچنین به مشکلات مســیر ارتباطی ریگان به نرماشیر در این شهرستان اشاره 
کرد و افزود: این مسیر ارتباطی ۴۵ کیلومتری هر ساله ده ها کشته و زخمی بر جای 
می گذارد از اینرو نیازمند تخصیص اعتبار برای تکمیل، بهسازی و دوبانده شدن است.

فرماندار ریگان ضمن اشاره به مشــکلات پیش رو برای تکمیل مجتمع فرهنگی و 
تفریحی این شهرستان گفت: اتمام این پروژه که ۱۰ ســال بلاتکلیف و نیمه کاره 

باقی مانده نیز با توجه به شرایط این شهرستان به اعتبارات در حوزه ملی نیاز دارد.
او با بیان اینکه ریگان بعد از خوزستان دومین نقطه کانون بحران فرسایش بادی در 
کشور است تصریح کرد: طوفان و گردوغبار سالانه خسارات زیادی به زیر ساخت های 

این شهرستان وارد می کند.

مرکز پایش عملکرد سامانه آرد و نان

 کرمان آغاز به کار کرد

درخواست نماینده مجلس از رییس جمهور

اعتبار جبران خسارت سیل و سرمازدگی به 
کرمان و راور اختصاص یابد

ریگان برای مقابله با پدیده گردوغبار 
چشم به اعتبارات ملی دارد

انتظار زاهدی از دولت درخصوص حادثه رفسنجان؛
نباید اجازه ورود بدون مجوز
 به مرزهای کشور داده شود

نماینده مردم زرند و کوهبنان در مجلس:

با راه اندازی صنایع جانبی 
از خام فروشی مواد معدنی 

جلوگیری می شود

خبر

خبر

کاغذ استان
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خبرخبر

»دولت قانون بودجه را اجرا نکرده است و کسی 
هم نگفته که چرا اجرا نمی کنید. هر وقت هم 
که فشاری می آید فوری در سران قوا می برند و 
در آنجا تصویب می کنند. لزومی ندارد که وقت 
بگذارند برای اینکه لایحه بیاورند به مجلس 
چون کسی بازخواست شان نمی کند که چرا 
غیرقانونی عمل کردید.« این جملات را غلامرضا 
نوری قزلچه، رئیس فراکسیون مستقلین ولایی 
مجلس در واکنش به خبر ارسال لایحه اصلاح 
قانون بودجه سال ۱۴۰۱ به »دنیای اقتصاد« 
گفت. به گزارش »دنیای اقتصاد« و با استناد 
به اطلاعات موجود، کابینه دولت سیزدهم در 
۱۵ تیر این لایحه را تصویب کرد، اما نامه دولت 
دوم مرداد ماه به مجلس ارسال شد. دولت در 
این نامه ۴ بندی از مجلس درخواست کرده تا 
برخی از عبارات را حــذف یا برخی را به قانون 
بودجه سال جاری پیوســت کند. به گزارش 
»دنیای اقتصاد« در حالی که دولت با استناد به 
تبصره یک جزء )۱( بند )س( قانون بودجه باید 
پس از حذف ارز ۴۲۰۰ کالا ها را به نرخ پایان 
شهریور ۱۴۰۰ به دســت مردم می رساند، اما 
عملا این اتفاق نه تنها برای کالاهای مشمول ارز 
ترجیحی رخ نداد، بلکه موج گرانی به تمام کالا ها 
ســرایت کرد. اگرچه همان زمان هم مجلس 
اختیار حذف ارز۴۲۰۰ را با این پیش شرط به 
دولت داد که معیشت مردم تحت الشعاع قرار 
نگیرد، اما منطقا حذف رانــت بزرگ ۴۲۰۰ 
تبعاتی هم داشت، ولی نمایندگان معتقد بودند 
که دولت برنامه ای برای مدیریت تبعات ناشی از 
حذف ۴۲۰۰ نداشت. دراین میان، نوری قزلچه 
معتقد اســت که دولت بند )ص( تبصره یک 
قانون بودجه را برداشته است و اجرا نمی کند. 
دولت فقط از کلمه اجازه اســتفاده کرد و ارز 
ترجیحی را حذف کرد. قرار بود کالابرگ دهد 
که بر خلاف قانون کالابرگ صادر نکرد و به شکل 
دیگری عمل کرد. قرار بود قیمت ها بر مبنای 
شهریور۱۴۰۰ باشــد که چیزی اعلام نکرد.  
وی در واکنش به اینکه چرا دولت مصوباتی که 
هیات تطبیق مغایرت آنها را اعلام کرده اجرا 
نمی کند نیز گفته است: دولت اگر دلش بخواهد 
باید تمکین کند؛ باید از دولت بپرسید که چرا 
قانون را اجرا نمی کند، اما کسی درباره چرایی 
عمل نکردن به قانون توضیح نمی دهد. چون 
این لایحه بود و خودشان هم موافقت کردند و 
تصویب شده بود. توضیحی هم ندادند و توضیح 
هم که می خواهیم؛ نمی گویند انجام نخواهیم 
داد و وقت می گیرند و می گویند انجام می دهیم 
و بحث را به نوعی تسکین می دهند.  از سوی 
دیگر »ایرنا« نیز در خبری از واکنش مجلس 
نسبت به اصلاحیه قانون بودجه انتقاد و اعلام 
کرده است قانون بازگشت قیمت ها به شهریور 
۱۴۰۰ موجب از دســت رفتن دستاوردهای 
دولت در ثبات اقتصادی می شود. با استناد به 
این خبر، یکی از بندهای تاثیرگذار در لایحه 
ارســالی در مورد بازگرداندن قیمت  کالاهای 
اساسی به شــهریور ۱۴۰۰ پس از حذف ارز 
ترجیحی اســت و این حکم مدنظر مجلس، 
شیوه جایگزین یارانه های نقدی ۳۰۰ و ۴۰۰ 
هزار تومانی است که دولت در سال جاری پس 
از حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی به 9۰ درصد جامعه 
پرداخت می کند. به گزارش »ایرنا«، اینکه دولت 
را مکلف کنیم قیمت کالاهای اساسی را به یک 
سال گذشــته بازگرداند؛ به عقیده بسیاری از 
کارشناسان امکان پذیر نیست، زیرا در افزایش 
کســری بودجه اثرگذار اســت و چاپ پول و 

ناترازی بودجه را در پی دارد.

50 درصد مواد اولیه  
دستمال کاغذی و 

پوشک وارداتی است
 نایب رئیس کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی 
ایران به مادران توصیه کرد که پوشاک مورد 
نیاز کودک شــان را از فروشگاه زنجیره ای 
تامین کنند چــرا که این فروشــگاه های 
تخفیف هایــی بــرای خریــداران در نظر 
می گیرند و همچنین مــادران تا آنجا که 
امکان دارد برای کاهش هزینه های خانواده 

زودتر کودشان را پوشک بگیرند.
وی با اشــاره بــه نبود سیاســت گذاری و 
برنامه ریزی در تامین مواد اولیه خاطر نشان 
کرد: ثبات در برنامه ریزی برای خرید مواد 
اولیه نداریم و این نبود برنامه در شــرایط 
تحریم نمود بیشــتری پیدا کرده است؛ به 
عنوان مثال از شیلی باید پودر جاذب و خمیر 
وارد شود این کالا سه ماه روی دریا می ماند 
تا یک کشتی حاضر شــود این محموله را 
به ایران بیاورد. به گفته عضو هیأت رئیسه 
انجمن سلولزی بهداشتی ایران: تحریم ها 
نقش خود را در معیشت مردم گذاشته است 

و سفره مردم را کوچک کرده است.
بصیری با بیان اینکه بیش از ۵۰درصد مواد 
پوشک و حتی چسب دور آن وارداتی است، 
اذعان کرد: در روند تولید پودر جذاب نقش 
مهمی را ایفا می کند کــه این کالا وارداتی 
است و لایه های بیرونی و اسپاندکس پوشک 

داخل کشور تولید می شود.

مشاور وزیر اقتصاد با اشاره به جزئیات 
همکاری ۴ وزارتخانه در طرح مدیریت 
هوشمند یارانه آرد )مهیا( گفت: مجوز 
۵میلیارد تومان  یی در تهران تا  نوا نا

معامله می شد.
قتصاد  ا وزیر  مشاور  جلال  محمد 
قتصادی  ا ر  خبرنگا با  گفت وگو  در 
خبرگزاری تسنیم، با بیان اینکه براساس 
طرح وزارت اقتصاد در خصوص مدیریت 
ید قابل  ر عرضه نان با آرد و نان مقدا
قبول باشد، گفت: امروز بیش از ۸۰ روز 
از شروع طرح مذکور می گذرد و بیش 
نه تجهیز  ما یی به سا نوا ر نا ز ۷۰ هزا ا

شده اند.
وی افزود: برآورد ما براساس آمارهای 
ادارات کل غله و خدمات بازرگانی، این 
یی فعال  نوا ر واحد نا است که ۷۵هزا
سنتی در سطح کشور داشته باشیم، 
ین طرح حدود  ا فعلی  سطح پوشش 
برخی  است.  یان  نوا نا کل  9۵درصد 
نند فوت مالک باعث عدم  مشکلات ما
پوشش کامل طرح شده است و یا امکان 
تخصیص کارت خوان هوشمند وجود 
ندارد، مثلًا مجوز نانوایی تاریخ گذشته 
دولت  سمت  ز  ا اساس  ین  ا بر  است 
محدودیتی وجود ندارد. روزانه فروش 
حدود ۱۰۰میلیون قرص نان در سامانه 
۷ میلیون  .۵ ثبت می شود که شامل 

تراکنش بانکی است.
جلال با اشاره به جزئیات طرح مدیریت 

د  ین تعدا هوشمند آرد و نان، گفت: ا
تراکنش توسط ۶.۵ میلیون کارت بانکی 
یکتا انجام می شود و به طور متوسط هر ۳ 
روز خرید نان توسط ۲۸ میلیون خانوار 

ایرانی انجام می شود.
ینکه سهمیه آرد با  ره به ا شا جلال با ا
نوا گره خورده بود و تا سقف  مجوز نا
نه ای برای  مجوز امکان خرید آرد یارا
ین  یان وجود داشت، گفت: در ا نوا نا
ز دنبال متناسب سازی سهمیه آرد  فا
ین  یان در کشور هستیم و هدف ا نوا نا
است که منطق نه چندان قوی تحت 
ر  کنا نه ای  ا ر یا آرد  سهمیه  عنوان 
گذاشته شود. رویکرد سنتی با مفهوم 
رد  سهمیه که به آن نقدهای جدی وا
است در فاز دوم طرح شکسته خواهد 
شد و می خواهیم به سمت شناورسازی 
یان به آرد برویم. بسته  نوا دسترسی نا
به نوع استان در دوره های یک  ماهه 
یا دوماهه دسترسی برای خرید آرد 

یارانه ای در دوره بعدی مهیا می شود.
ولین رکن این طرح ثبات  فزود: ا وی ا
قیمت نان سنتی است، مردم سهمیه 
بتدا یک  ز ا ین موضوع ا رند و ا نان ندا
گمان رسانه ای بود و در طراحی مدل 
جایگاهی نداشته است و کارت نان نیز 
یک شایعه رسانه ای است، بر این اساس 
ز طریق کارتخوان جدید  مردم فقط ا

خرید نان انجام  می دهند.
ینکه  ا اعلام  با  د  قتصا ا وزیر  مشاور 

فزایش  ز ا "هم اکنون برای جلوگیری ا
قیمت نان، ۱۵ درصد کمک هزینه به 
، تصریح کرد:  یان تعلق می گیرد" نوا نا
رویکرد کلی در این فاز دو بخش دارد؛ 
ز استان های مختلف  ر کارشناسی ا کا
فزایش هزینه ها  ا ن  تعیین  میزا برای 
ز  نجام شده است. بعد ا و  پوشش آن ا
یده  ا موضوع  ین  ا شدن  عملیاتی 
شناورسازی و متناسب سازی دسترسی 
نه ای برای محدود  یان به آرد یارا نانوا
ز  نحراف ا ز ا سازی جهت جلوگیری ا

شبکه واقعی پیاده سازی خواهد شد.
جلال گفت: نانوایی های موجود که اغلب 
نانوایی هایی هستند که آرد را تبدیل به 
نان مردم می کنند، بدون محدودیت، 
آرد  نند  می توا طرح،  اجرای  ز  ا بعد 
خودشان را دریافت کنند و هیچ نگرانی 
در خصوص مقدار سهمیه و محدودیت 

ساعت کار نخواهند داشت.
ز  ا بعد  گفت:  قتصاد  ا وزیر  مشاور 
در  هوشمند  کارتخوان های  ر  استقرا
کلیه نانوایی های کشور، یک داشبورد 
مدیریتیِ تراکنش های فروش به صورت 
تحت  یا  موبایل  روی  پلیکیشن  ا یک 
ر می گیرد  نوا قرا ر هر نا وب در اختیا
و حجم  نه  ا روز عملکرد  ند  می توا که 
تراکنش های فروش خودش را رصد 
مورد  در  صادره  رهای  هشدا و  کند 
ا  لی ر تراکنش های غیرمتعارف احتما

مشاهده نماید.

وکیل پایه یک دادگستری می گوید: »مالیات بر 
مهریه، فشار مضاعفی برای زوجین دارد. قرار است 
در زمان اجرای صیغه نکاح و اخذ سند ازدواج از 
زوجین حق ثبت گرفته شود. این امر مانعی برای 
ازدواج آسان است که همیشه درباره آن صحبت 

می شود.«
کمیسیون قضایی مجلس طرحی برای اصلاح 
قانون مهریه دارد. قرار است این طرح به صحن علنی 
مجلس برود. اما این طرح شرایط طلاق را سخت تر 

می کند یا آسان؟
به گزارش تجارت نیوز، در طرح جدید مجلس، سه 

اصلاحیه برای قانون مهریه نوشته اند:
*پذیرش اعسار زوج پیش از اعزام به زندان

*زوجه می تواند سند مهریه را به عنوان سند اجرایی 
در ادارات ثبت به اجرا بگذارد

*اخذ حق ثبت از زوج هایی که مهریه های سنگین 
ثبت می کنند

سوال اینجاست که این اصلاحیه ها شرایط را برای 
طلاق سخت می کند یا آسان تر؟ از سوی دیگر 

شرایط برای زن سخت تر می شود یا مرد؟
سارا باقری، وکیل پایه یک دادگستری در این مورد 
به تجارت نیوز می گوید: »با طرح جدید مجلس عملا 
دیگر امکان جلب مرد وجود ندارد. اگر امکان جلب 
هم نباشد، دست زن برای گرفتن مهریه به جایی 

بند نیست.«
او می گوید: »در حال حاضر فقط تغییر ساز و کار 
که مردان کمتر جلب شوند را می بینیم. اما زنان 
در مقابل از شرایط قانونی برای گرفتن حق طلاق 
محروم هستند. به عبارتی شرایط برابر حکم فرما 

نیست.«

دولت برای افزایش ازدواج و فرزندآوری طرح های 
زیادی از طریق نهادها و سازمان های مختلف اجرا 
کرد. اما حالا بر اساس طرح جدید مجلس قرار است 
در همان ابتدای ثبت ازدواج، مالیات وضع شود. 
قرار است حق ثبت از دو طرف هر یک به میزان ۵۰ 

درصد اخذ شود.
اما آیا مالیات بر مهریه در در راستای ازدواج آسان 
است یا خیر؟ در شرایط اقتصادی فعلی مالیات چه 
تبعاتی دارد؟ باقری در این مورد می گوید: »مالیات 
بر مهریه، فشار مضاعفی برای زوجین دارد. قرار است 
در زمان اجرای صیغه نکاح و اخذ سند ازدواج از 
زوجین اخذ شود و باید این مبلغ را به حساب دولت 
بریزند.« باقری می گوید: »زنان برای اینکه مهریه 
خود را مطالبه کنند، ابتدا باید به دفترخانه ای که 
سند ازدواجشان ثبت شد، مراجعه کنند. سپس 
برای مرد اجراییه صادر می شود و مرد در مدت 
۱۰ روز باید آن را پرداخت کند. در غیر این صورت 
پرونده در واحد اجرایی ثبت تشکیل می شود. در 

اجرای ثبت برای وصول مهریه، اگر مرد مالی برای 
توقیف داشته باشد، که توقیف می شود. اگر مرد مالی 
برای توقیف ندارد، پرونده به دادگاه می رود. اگر زن 
دادخواست قسط بندی دهد بر اساس شرایط مرد، 
حکم قسط بندی برای او صادر می شود. این روندی 

است که با همه مشکلاتش در جریان است.«
باقری، وکیل پایه یک دادگستری می گوید که اگر 
مهریه ۱۴ سکه باشد و مرد امکان پرداخت هم داشته 
باشد، در مقابل بحث طلاق مطرح می شود. برخی از 
مردان آن را پرداخت می کنند و از حق طلاق خود 
هم سواستفاده می کنند. زن در شرایط سختی قرار 
می گیرد و باید یک مسیر طولانی را برای طلاق 
طی کند. او می گوید: »قانون گذار شرایط پرداخت 
مهریه را برای مرد بهتر می کند اما همچنان امکان 
حق طلاق برای زنان وجود ندارد. به عبارتی هم حق 
طلاق برای مردان است، هم از پرداخت مهریه شانه 
خالی می کنند و هم شرایط گرفتن طلاق برای زنان 

روزبه روز سخت تر می شود.«

وکیل پایه یک دادگستری:

دست زنان برای گرفتن مهریه 
دیگر به جایی بند نیست

جزئیات تازه از طرح مدیریت هوشمند یارانه آرد

آغاز فاز دوم با پرداخت جایزه 
1۵درصدی به نانوایان

مدیرکل دفتر بهبود تغذیه وزارت بهداشت با اشاره به کاهش چشمگیر 
مصرف لبنیات، عدم جبران این موضوع را برای کودکان به ویژه در 
مناطق محروم خطرناک خواند. »احمد اسماعیل زاده« مدیرکل دفتر 
بهبود تغذیه وزارت بهداشت در گفت وگو با ایلنا، با اشاره به گرانی مواد 
خوراکی اظهار کرد: گزارش هایی که در این حوزه وجود دارد، متأسفانه 
به دلیل گرانی لبنیات، مصرف مواد لبنی به ویژه شیر در طی دو سه ماه 
اخیر کاهش چشمگیری داشته است. حتی افرادی هم که محدوده 
مصرف چشم گیری نیز داشته اند، مصرف خود را کاهش داده اند. 
وقتی مصرف لبنیات کاهش پیدا می کند افراد به سمت گروه های 
غذایی دیگر گرایش پیدا می کنند. وی با اشاره به جایگزینی نوشابه ها 
و نوشیدنی های شیرین به جای شیر نیز گفت: این موضوع عمدتا در 
گروه های سنی نوجوان بسیار بارز است. با این حال با توجه به اینکه هنوز 
مدارس تعطیل بوده و بررسی های دقیقی در این رابطه انجام نشده است 
هنوز نمی توان به طور قطع و یقین بگوییم که به جای شیر نوشابه مصرف 
می شود، اما وقتی نوشیدنی مانند شیر که به عنوان یک میان وعده در 
مدارس استفاده می شد کم می شود بچه ها نه تنها به سمت نوشابه که 
حتی به سمت نوشیدنی های شیرین، آب میوه های صنعتی و شربت ها 
گرایش پیدا می کنند. اسماعیل زاده با بیان اینکه هنوز تحقیق جامعی 
که نشان دهد به جای شیر چه چیزی مصرف می شود وجود ندارد، گفت: 
آمارهای متعددی که از گوشه و کنار کشور به ما می رسد نشان می دهد 
که علی رغم تولید بسیار زیاد لبنیات، مصرف آن در سطح جامعه کاهش 
پیدا کرده است. البته قبلا نیز مصرف لبنیات در کشور نیز در حد مطلوب 
نبود با این حال امروز بیشتر کاهش یافته است. مدیر کل دفتر بهبود 
تغذیه وزارت بهداشت تأکید کرد: اگر کاهش مصرف لبنیات تداوم پیدا 
کند کمبود کلسیم، کمبود پروتئین و مواد مغذی در کودکان دارای سوء 
تغذیه به ویژه در استان های کم برخوردار به نحوه قابل توجهی خود را 
در قالب پوکی استخوان، کوتاه قدی و بیماری هایی از این دست خود 

را نشان خواهد داد.

»پوکی استخوان« در انتظار 
کودکان مناطق کم برخوردار

دولت در سه بند بودجه 
تخلف کرد

رئیس فراکسیون مستقلین ولایی 
مجلس :کسی  دولت را بازخواست  

نمی کند که چرا غیرقانونی عمل کردید

رنا
: ای

س
عک

بانک مرکزی در بخشنامه ای به بانک ها و موسسات اعتباری اعلام کرد 
که افتتاح هرگونه حساب به صورت گروهی برای کارکنان شرکت ها 
ممنوع است. به گزارش تسنیم، بانک مرکزی در بخشنامه ای به همه 
بانک ها و مؤسسات اعتباری اعلام کرد: در راستای اجرای قانون مبارزه 
با پولشویی، افتتاح هرگونه حساب برای کارکنان اشخاص حقوقی 
به صورت گروهی ممنوع است. در این بخشنامه آمده است: مشاهده 
شده برخی مؤسسات اعتباری به درخواست مشتریان حقوقی اقدام 
به افتتاح حساب سپرده به صورت گروهی با ترک تشریفات مذکور 
در آئین نامه اجرایی قانون مبارزه با پولشویی به نفع اشخاص حقیقی 
که دارای رابطه استخدامی با شخص حقوقی هستند می کنند که این 
اقدام امکان انجام رویه های شناسایی معمول را از موسسه اعتباری 
سلب می کند. در این بخشنامه روش جایگزین برای افتتاح حساب 
سپرده گروهی اشخاص حقوقی، استفاده از روش های غیرحضوری 

و الکترونیکی پیشنهاد شده است.

افتتاح حساب بانکی گروهی ممنوع شد

تـورم تولیـد کننـده تخـم مـرغ در بهـار امسـال 
بـه ۷۵.۸درصـد رسـیده اسـت.  همیـن آمـار 
بـرای سـال قبـل ۴9.۸درصـد بـود. نمـودار تـورم 
تولیدکننـده بخـش تخـم مـرغ خوراکـی در حالی 
شـیب صعودی تـری بـه خـود گرفتـه که از شـدت 
تـورم در بخش مـرغ گوشـتی کاسـته شـده. طبق 
گـزارش مرکز آمـار ایران نـرخ تـورم تولیـد کننده 
مرغ گوشـتی از ۱۲۵درصد در بهار سـال ۱۴۰۰ به 

۴۴.۲درصـد در بهـار امسـال رسـیده. 
مرکز آمـار ایران بـا انتشـار گزارشـی از کاهش نرخ 
تورم گوشـت مـرغ و افزایـش نرخ تـورم تخـم مرغ 
نسـبت به نرخ تورم سـال ۱۴۰۰ خبر داده است. در 
بهار امسـال  تغییرات شـاخص قیمـت تولیدکننده 
بخـش مرغداری هـای صنعتـی نسـبت بـه فصـل 
مشـابه سـال قبـل )تـورم نقطـه بـه نقطـه( ۴۶.۱ 
درصد بوده اسـت کـه در مقایسـه با همیـن آمار در 

فصـل قبـل ۱۴.9 واحد درصـد افزایـش دارد.
براسـاس ایـن گـزارش تـورم در بخـش تخـم مرغ 
خوراکـی ۷۵.۸درصـد اسـت کـه درصـد تغییرات 
شـاخص قیمـت تخم مـرغ در سـال جـاری، حدود 
۲۶درصد بیـش از درصد شـاخص تغییـرات قیمت 

تخم مـرغ در سـال گذشـته بوده اسـت. 
این در حالی اسـت که در زمینه تورم مرغ گوشـتی 
با کاهـش شـتاب و آهنـگ افزایـش قیمـت مواجه 
هسـتیم. براسـاس آمارهـای ایـن مرکـز درصـد 
تغییـرات قیمـت مـرغ نسـبت بـه سـال گذشـته 
)۱۴۰۰( در فصـل مشـابه تنهـا ۴۰.۴ درصـد بوده 
اسـت. امـا شـاخص قیمت مـرغ گوشـتی در سـال 
۱۴۰۰ نسـبت به فصل مشـابه در سـال قبـل از آن 

)۱۳99( حـدود ۱۲۵.۲ درصـد بـوده اسـت. 
تخم مرغ، سردسته گرانی

طبق گـزارش اخیر مرکز آمار ایـران، در بهار ۱۴۰۱ 
تغییـرات میانگیـن شـاخص قیمـت تولیدکننـده 
محصـولات مرغداری هـای صنعتـی در داخـل 
کشـور در چهار فصـل منتهی بـه این فصل نسـبت 
به مدت مشـابه در سـال قبل به ۴۳.۴ درصد رسید 
کـه نسـبت بـه همیـن آمـار در فصـل قبـل )۵۲.۸ 
درصـد(، 9.۴ واحـد درصـد کاهـش نـرخ را شـاهد 
هسـتیم. در میان قلم هـای مرغداری هـای صنعتی 
کشـور، کمترین تورم نقطه بـه نقطـه در فصل بهار  

مربـوط بـه قلـم »مـرغ حذفـی« )۲۰.۵درصـد( و 
بیش ترین آن مربـوط به قلم »تخم مـرغ خوراکی« 

)۷۵.۸ درصـد( اسـت. 
جدول یک 

در سال گذشته حتی کود هم دوبرابر شد 
آنچه مسـلم اسـت در بهار امسـال تـا پارسـال بازار 
کـود در بخـش تولیـد کننـدگان بخش مـرغ رونق 
گرفتـه. بـه طوریکـه ایـن بخـش نسـبت بـه فصل 
مشـابه سـال قبـل تـورم ۲۴ درصـدی را تجربـه 
کـرده اسـت. هـر چنـد کـه براسـاس اعـداد تـورم 
ثبت شـده در بهـار ۱۴۰۰، بـازار کود در بهار سـال 
گذشـته تـورم ۱۰9درصـدی را تجربه کرده اسـت 
کـه براسـاس آمـار شـاخص قیمـت تولیـد کننـده 
بـا از التهـاب افتادن بـازار مـرغ به دلایلـی همچون 
کاهـش تقاضـا، بـازار کـود هـم از رونـق افتـاده و 
تـورم ۲۰ درصـدی را تجربه کرده اسـت. ایـن تورم 
البتـه تا حـدی نزدیـک به تـورم بخـش جوجه یک 
روزه اسـت. براسـاس گـزارش مرکـز آمـار ایـران 
جوجـه یـک روزه در بـازه زمانـی بهـار ۱۴۰۰ تـا 
بهـار ۱۴۰۱ تـورم ۲۶.۷ درصـدی را تجربـه کـرده 
اسـت. همیـن آمـار البتـه بـرای بهـار ۱۴۰۰ روی 
عـدد ۱۵۵.9درصد بـود. این گـزاره خود بـه خوبی 
نشـان می دهـد کـه در ایـن بـازه زمانـی یکسـاله 
تا بهـار امسـال بـازار تولید محصـولات گوشـتی از 
رونـق افتـاده اسـت و تقاضا بـرای جوجه یـک روزه 
بـه شـدت کاهـش یافته اسـت تـا جایـی کـه تورم 
این بخـش از ۱۵۵درصد در سـال گذشـته بـه ۲۶. 
۷درصصد رسـیده اسـت. میزان افزایش قیمتی که 
تقریبا بـا افزایـش قیمتـی که کـود داشـته برابری 

 . می کنـد
افزایش 2درصدی قیمت جوجه یک روزه

مرکز آمـار می گویـد در فصل بهـار ۱۴۰۱ تغییرات 
شـاخص قیمت تولیدکننـده بخـش مرغداری های 
صنعتی کشـور نسـبت به فصل قبل )تـورم فصلی( 
بـه ۱9.۵درصـد رسـید کـه در مقایسـه بـا همیـن 
آمـار در فصـل قبـل )۳.۴ درصـد(، ۱۶.۱ واحـد 
درصـد افزایـش یافتـه اسـت. در میـان قلم هـای 
مرغداری هـای صنعتی، بیشـترین افزایـش مربوط 
به قلـم »مـرغ گوشـتی« )۲۶.۳ درصـد(، کمترین 
افزایـش مربـوط به قلـم »جوجـه یـک روزه« )۲.۰ 
درصـد( بوده اسـت.  ایـن آمـار نیز بـه نوعـی تایید 

کننده از رونـق افتادن بـازار جوجه یک روزه اسـت 
. البتـه طبـق ایـن آمـار تخـم مـرغ کـه سردسـته 
افزایـش گرانی هـا را در یـک سـال گذشـته بـوده 
میزان افزایش قیمـت کمتری  تجربه کـرده و تورم 

فصلـی آن ۲۵.9 درصـد بوده اسـت . 
محصـولات  تولیدکننـده  قیمـت  بررسـی  ها 
مرغداری  هـاي صنعتـي کشـور نشـان می  دهـد که 
شـاخص کل در فصل جاری نسـبت به فصل مشابه 

سـال قبـل، در اکثر اسـتان ها بـا افزایش روبـرو بوده 
اسـت. بیشـترین میزان افزایـش مربوط به اسـتان 
تهـران بـا ۸۷,۶ درصـد و بیشـترین میـزان کاهش 
آن مربـوط بـه اسـتان اردبیل بـا ۴.۳- درصـد می-
 باشـد.کرمان نیـز در ایـن بیـن در وضعیـت میانـه 
قـرار داشـته و افزایـش قیمتـی برابـر ۴۲.9 درصد 
را نسـبت به فصل مشـابه سـال قبـل تجربـه کرده 

اسـت. 

تورم از مرغ به تخم مرغ رسید
از بهار امسال نسبت به بهار پارسال مرغ در بخش تولید 44.2درصد و تخم مرغ 75.8درصد گران شده است.

گزارش
مرضیه قاضی زاده

گروه صنعتی ایران خودرو با هدف شفاف ســازی فروش محصولات و 
حذف تدریجی قرعه کشــی، برای عرضه خــودرو در بورس کالا اقدام 
کرده که در نخســتین گام، بخشــی از تولیدات دو مدل هایما S۵ و 

S۷ از این طریق به فروش خواهد رسید.
به گزارش تسنیم به نقل از ایکوپرس- براســاس برنامه ریزی صورت گرفته دو مدل خودرو 

هایما در بورس کالا به فروش خواهند رسید. 
این اقدام در راســتای شــفافیت در فروش محصــولات، ایجاد امکان خرید آســان برای 
مشتریان واقعی و حذف ســودجویان از فرآیند فروش و در نهایت حذف قرعه کشی صورت 

خواهد گرفت.
با بررســی  و مطالعات کارشناســی صورت گرفته در حــال حاضر عرضــه در بورس کالا 
مناسب ترین روش برای فروش خودرو است و با این روش مشتری واقعی علاوه بر دسترسی 

سریع و آســان به خرید خودرو، از خرید با قیمت های کاذب در بازار بی نیاز خواهد شد.

 آغاز فروش محصولات ایران خودرو
 در بورس کالا با عرضه هایما

با افزایش احتمال توافق احیای برجام در وین و رشــد صادرات نفت 
ایران، قیمت نفت در بازارهای جهانی با کاهش همراه شد.

به گزارش ایرنا، قیمت نفت روز گذشته در بازارهای جهانی با کاهش 
همراه شــد. کاهش قیمتی که بعد از نشســت اوپک پلاس در هفته 

گذشته و با تصمیم برای افزایش ۱۰۰ هزار بشکه ای تولید نفت آغاز شده بود. 
با این حال، ادامه مذاکرات در وین برای احیای برجام و افزایش احتمال رسیدن به توافق 

در روزهای آینده بر این افت قیمت موثر بود. 
با احیای برجام، تولیــد و صادرات نفت ایران بــه میزان پیش از تحریم هــا باز می گردد. 
صادراتی که بخشــی از کمبود عرضه در بازارها را جبران خواهد کرد و بر قیمت ها اثرگذار 

است. 
اتحادیه اروپا اواخر روز دوشنبه متن »نهایی« احیای توافق هسته ای ۲۰۱۵ ایران را ارائه 
کرد و در انتظار تأیید آن از سوی تهران و واشــنگتن است. یک مقام بلندپایه اتحادیه اروپا 
گفت که انتظار می رود تصمیم نهایی درباره این پیشــنهاد ظرف چند هفته مشخص شود.

کاهش قیمت نفت با افزایش احتمال 
توافق در وین

معاون فناوری هــای نوین بانک مرکــزی گفت: بیــش از 9۰ درصد 
کارتخوان ها و ابزار های پرداخت در کشور پرونده مالیاتی دارند که حدود 
۲۸۰ هزار دســتگاه باقی مانده هم طی این هفته به این شبکه متصل 
می شوند. به گزارش تسنیم، مهران محرمیان معاون فناوری های نوین 

بانک مرکزی در خصوص آخرین وضعیت کارتخوان ها گفــت: در حال حاضر با اقداماتی که بین 
بانک مرکزی، شبکه پرداخت و سازمان امور مالیاتی اتفاق افتاده بیش از 9۰,۵ درصد از کارتخوان ها 
و ابزار های پرداخت در کشور پرونده مالیاتی دارند و تعداد کمی حدود ۲۸۰ هزارتا دستگاه کارتخوان 
باقی مانده که در طی این هفته به این شبکه متصل خواهند شد. وی ادامه داد: اگر پرونده مالیاتی 
شبکه های پرداخت، تا زمان داده شده تشکیل نشود مطابق رویه ای که ظرف چند ماه گذشته پیگیری 
شده، قطع خواهد شد. معاون فناوری های نوین بانک مرکزی افزود:  انجام این کار، دشوار بود البته با 
همکاری خوب، شبکه پرداخت و مردمی که پرونده مالیاتی تشکیل دادند و کارتخوان ها را به پرونده 
متصل کردند خوشبختانه کار به انتها رسیده و بزودی بحث انتهای اجرایی شدن ماده یازده قانون 

پایانه های فروشگاهی را خواهیم داشت.

تمام کارتخوان ها تا پایان هفته دارای
 پرونده مالیاتی می شوند

مالیاتنفتخودرو

کاغذ اقتصادی
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در گفت وگو با ایسنا تشریح شد
نسخه های آنی 

برای پیشگیری از کرونا
یک اپیدمیولوژیســت با بیان اینکه آمار کووید در کشور طی 
هشت روز گذشــته به گونه ای بوده که به نظر می رسد به یک 
وضعیت پایدار یا اصطلاحا به یک حالت پلاتو یا کفه رســیده 
است، گفت: البته تجربه کشــورهای دیگر هم نشان داده که 
گاهی به یک قله رســیدند و سرازیر هم شــده اند، اما مجددا 
به روند رو به افزایش بازگشــته اند؛ البته بایــد توجه کرد که 
این تغییرات ناشــی از رفتارهای انســانی است. دکتر مسعود 
یونسیان در گفت وگو با ایسنا، درباره وضعیت کرونا در کشور، 
گفت: حدود یک هفته اســت که تعداد مــوارد جدید ابتلای 
شناسایی شده بیماری در کشور تقریبا ثابت شده است و رشد 
آنچنانی نداشته اســت. البته از طرفی نمی شود به این تعداد 
موارد اعتماد کرد؛ چرا که تعداد تست های تشخیصی ما خیلی 
کمتر از قبل است. بنابراین نمی توان این آمار را با موج ششم 
یا پنجم مقایسه کرد، اما بالاخره این آمار طی ۱۰ روز گذشته 
تقریبا ثابت مانده است. بر این اساس می توان این ثابت ماندن 
را اینطور تعبیر کرد که ممکن اســت به قله این موج رسیده 
باشیم. البته تجربه کشــورهای دیگر هم نشان داده که گاهی 
به یک قله رسیدند، سرازیر هم شدند، اما مجددا به روند رو به 
افزایش بازگشــته اند. بنابراین باید توجه کرد که این تغییرات 

ناشی از رفتارهای انسانی است.
وی با اشــاره به عزاداری های ایام محرم و لزوم رعایت موارد 
بهداشــتی در این مراســم نیز گفت: آمار ما طی هشــت روز 
گذشــته به گونه ای بوده که به نظر می رســد به یک وضعیت 
پایدار یا اصطلاحا به یک حالت پلاتو یا کفه رســیده اســت. 
این حالت هم می تواند به سمت ســرازیری حرکت کند و هم 
می تواند مجددا رو بــه بالا برود. اینکه چه مســیری برود، به 

تغییر رفتار جامعه وابسته است.

تست اولین واکسن احتمالی 
بیماری لایم آغاز می شود

متخصصان به دنبال هــزاران داوطلب در ایــالات متحده و اروپا 
هستند تا اولین واکســن بالقوه علیه بیماری لایم را در ۲۰ سال 
گذشته آزمایش کنند، به این امید که بهتر بتوان با بیماری منتقله 

از کنه مقابله کرد.
به گزارش ایسنا، لایم یک مشکل رو به رشد است و افزایش موارد 
ابتلا و گرم شــدن هوا به کنه ها کمک می کند تا زیستگاه خود را 
گسترش دهند. در حالیکه از مدت ها قبل یک واکسن برای سگ ها 
در دسترس بوده، تنها واکسن لایم برای انسان در سال ۲۰۰۲ به 
دلیل کمبود تقاضا از بازار ایالات متحده خارج شد و مردم مجبور 

شدند به استفاده از حشره کش ها رو آورند.
اکنون شرکت داروسازی فایزر و شرکت داروسازی فرانسوی والنیوا 
قصد دارند از فاکتورهای خطرزا و تهدید کننــده قبلی در تولید 
واکسن جدید برای مقابله با رایج  ترین گونه های لایم اجتناب کنند.

آنالیزا آندرسون، مدیر بخش واکسن شــرکت فایزر گفت: تصور 
میکنم چنین تشخیصی از شدت بیماری لایم و اینکه آخرین بار بر 

چند نفر تاثیر گذاشته، وجود نداشته است.
به گزارش مدیکال اکسپرس، کنه های پا سیاه حامل باکتری های 
عامل بیماری لایم هستند. در ابتدا عفونت باعث احساس خستگی، 
تب و درد مفاصل می شود. درمان زودهنگام با آنتی بیوتیک بسیار 
مهم است اما تشخیص اینکه آیا کنه بیمار را نیش زده است یا خیر، 
ممکن است سخت باشد. عدم درمان بیماری لایم می تواند باعث 
بروز آرتریت شدید و آسیب به قلب و سیستم عصبی شود. در برخی 

از افراد حتی پس از درمان نیز علائم باقی می مانند.

حدود دو مـاه قبل طرحی مبنی بـر »اصلاح ماده 
یک قانون تشـکیل سـازمان نظام روانشناسـی و 
مشاوره کشور« در کمیسـیون اجتماعی مجلس 
اعـلام وصول شـد تـا بـر اسـاس آن، »صلاحیت 
اعطای مجوز مشـاوره با رویکرد دینی و اسـلامی 
بـه صـورت مسـتقل در اختیـار مرکـز مدیریـت 
حوزه هـای علمیـه کشـور قـرار گیـرد«؛ طرحی 
که امضای ۶9 نفر از نمایندگان مجلس را داشـته 
و بـا انتقـاد سـازمان نظـام روانشناسـی، انجمن 
روانشناسی ایران و کارشناسـان این حوزه مواجه 

شـده است.
بـه گـزارش ایسـنا، در دلایـل توجیهـی طـرح 
اصـلاح مـاده یک قانـون تشـکیل سـازمان نظام 
روانشناسـی و مشـاوره کشـور آمـده اسـت کـه 
»با توجـه بـه اینکه در ۲۵ اسـتان کشـور رشـته 
"مشاوره اسـلامی" توسـط حوزه های علمیه دایر 
شـده )که از جمله مهم تریـن مراکز فعـال در این 
زمینه "پژوهشـگاه حوزه و دانشـگاه" و "موسسـه 
امـام خمینـی )ره(" و "مرکـز تخصصـی امـام 
خمینی )ره(" اسـت( و نیـز با توجه بـه مرجعیت 
دینی حوزه های علمیـه و ضرورت اسـتقلال آن، 
لازم اسـت صلاحیـت اعطـای مجـوز مشـاوره با 
رویکـرد دینی و اسـلامی بـه صورت مسـتقل در 
اختیار مرکـز مدیریـت حوزه های علمیه کشـور 

قرار گیـرد.«
از ایـن رو بر اسـاس طـرح یاد شـده، یـک تبصره 
ذیـل مـاده یـک قانـون تشـکیل سـازمان نظـام 
روانشناسی و مشاوره کشور تحت عنوان »مرجع 
صدور مجوز فعالیت مشـاوره ای و مراکز مشـاوره 
بـر اسـاس مبانـی و ارزش هـای اسـلامی، مراکز 
مدیریت حوزه هـای علمیه کشـور اسـت و آیین 
نامـه اجرایـی آن حداکثر ظـرف مدت شـش ماه 
پس از ابـلاغ ایـن قانون، توسـط مرکـز مدیریت 
حوزه هـای علمیـه کشـور مطابـق بـا قوانیـن و 
مقـررات مربـوط بـه حوزه هـای علمیـه کشـور، 
تدوین و به تایید شـورای عالـی حوزه های علمیه 

کشـور می رسـد« اضافـه خواهد شـد.
درحالـی طـرح یـاد شـده بـه امضـای ۶9 نفـر از 
نماینـدگان مجلـس رسـیده اسـت که سـازمان 
نظام روانشناسـی و مشـاوره کشـور و نیز انجمن 
روانشناسـی ایـران بـه منظـور بـاز پـس گرفتن 
ایـن طرح بـه رئیـس مجلـس شـورای اسـلامی 

نامـه زده انـد.

در بخشـی از متن نامه انجمن روانشناسـی ایران 
به رئیـس مجلس شـورای اسـلامی آمده اسـت: 
» دانشـگاه ها و مراکـز آمـوزش عالیِ مـورد تایید 
وزارتین علوم و بهداشـت، وظیفـه تربیت نیروی 
انسانی و سازمان نظام روان شناسـی و مشاوره، به 
عنوان سـازمان حرفه ای روان شناسان و مشاوران 
که مصوب مجلس شورای اسـلامی است وظیفه 
احراز صلاحیـت و نظارت بر عملکرد شـاغلان در 
ایـن حرفـه را بر عهـده دارنـد. جـدا بـودن مرکز 
آموزشـی از  سـازمانی که مجوز فعالیـت را صادر 
می کنـد، مبنـای علمـی و  جهانـی داشـته و  بـر 

صحـت و دقـت امـر می افزاید.
صرف اینکـه یک مرکـز آموزشـی )در ایـن مورد 
حوزه علمیه(، بـر رویکرد خاصی از روان شناسـی 
و مشـاوره تمرکـز یافته اسـت و یا حتـی آموزش 
را آنطـور کـه در طـرح ذکـر کـرده انـد، بـا دقت 
و وسـعت بـه پیـش می برنـد، آن مرکـز را مجـاز 
نمی سـازد کـه همزمـان، عـلاوه بر نقـش تربیت 
نیـروی انسـانی، بـه وظیفـه صـدور مجـوز هـم 
بپـردازد؛ نقش هایـی کـه تجمیـع آنهـا در یـک 
نهـاد، آسـیب هایی را پدیـد مـی آورد کـه برخی 
از آسـیب ها حتـی ممکـن اسـت متوجـه خـود 

آن نهـاد شـود. 
روان شناسـی و مشـاوره، بـه عنـوان یـک علـم 
از اصـول و فنونـی برخـوردار اسـت و سـازمان 
حرفـه ای، برای صیانـت از حقوق مراجعـان، لازم 
اسـت این امر را ارزیابی کند که دارندگان مدرک 
در ایـن رشـته ها، به چـه میـزان بـر آن اصـول و 
فنون وقـوف لازم دارند و نوع گرایـش و یا رویکرد 
دانش آموختـگان، تفاوتـی در نحـوه ارزیابـی و یا 

نظـارت بـر عملکـرد آنهـا ایجـاد نمی کند«.
از سـوی دیگـر به گفتـه محمـد حاتمـی رئیس 
سـازمان نظام روانشناسـی و مشاوره کشـور، این 
سـازمان در جریـان ایـن طرح نبـوده و تـا کنون 
مرکـز پژوهش هـای مجلس هیـچ نظـری از این 

سـازمان اخذ نشـده اسـت.
هیچ نظری از سازمان نظام روانشناسی و 

مشاوره گرفته نشده است
دکتـر محمـد حاتمـی رئیـس سـازمان نظـام 
روانشناسـی و مشـاوره کشـور در ایـن رابطـه به 
ایسـنا گفت: ما به واسـطه یکـی از نهادها متوجه 
شـدیم که این طرح با امضا ۶9 نفـر از نمایندگان 
مجلـس تدویـن شـده و بـه مرکـز پژوهش های 
مجلس ارسـال شـده اسـت و در این میـان هیچ 
نظـری از سـازمان نظـام روانشناسـی ومشـاوره 
تاکنـون توسـط مرکـز پژوهش هـای مجلـس 

گرفته نشـده اسـت.
حاتمـی در ادامـه سـخنان خـود بـا بیـان اینکه 
روانشناسـان و مشـاوران حـوزوی  یعنـی آنهایی 
کـه کارشناسـی ارشـد و دکتـرای روانشناسـی 
داشـته و طبـق ضوابـط از سـازمان نظـام 
روانشناسـی و مشـاوره کشـور پروانه گرفتـه اند، 
جزو روانشناسـان خوب ما هسـتند، تصریح کرد: 
اینهـا در دوران کرونا گروه های حمایتی تشـکیل 
داده و خدمات مهمـی را به مردم ارائـه دادند. این 
انفکاک به نفع رشته روانشناسـی و حوزه نیست.

ضرورتی برای تدوین این طرح وجود 
ندارد

وی بـا تاکیـد بـر اینکـه مرجـع و متولـی رشـته 
روانشناسـی و مشـاوره کشـور، سـازمان نظـام 
روانشناسـی و مشـاوره کشور اسـت، خاطر نشان 
کـرد: از نماینـدگان مجلـس تقاضـا داریـم ایـن 
طـرح را بازپس گیرند چراکه نمی تـوان دو مرجع 
برای صدور مجـوز فعالیت در حوزه روانشناسـی 
و مشـاوره در کشـور داشت. از سـوی دیگر دلیلی 
برای چنیـن اقدامی وجـود نـدارد. در حال حاضر 
پروانـه داران از ایـن سـازمان نیـز در چارچـوب 
فرهنـگ و اسـلام خدمـات ارائـه می دهنـد. مـا 
همـواره ارتبـاط راهبـردی بـا حـوزه داشـتیم و 
ضرورتـی بـرای تدوین ایـن طـرح وجود نـدارد.

بـه گفتـه رئیـس سـازمان نظـام روانشناسـی و 
مشـاوره کشـور، انجمن روانشناسی اسـلامی در 
قم نقطـه اتصـال ایـن سـازمان بـا حـوزه علمیه 
اسـت و اینگونه نظرات سـازمان به حـوزه علمیه 

و نظـرات حـوزه بـه سـازمان منتقـل می شـود و 
ایـن سـازمان جلسـات مداومی بـا انجمـن دارد 
و مسـئولین انجمـن نیـز دارای پروانـه فعالیت از 

سـازمان هسـتند.
حاتمی افـزود: حدود ۱۰۰ نفر از اعضای سـازمان 
روحانیونی هستند که تحصیلات روانشناسی در 
مقطع ارشد و دکترا دارند. از سـوی دیگر سازمان 
کمیسیون روانشناسی و مشاوره در بسترفرهنگ 
دینـی واسـلامی را نیـز راه انـدازی کـرده اسـت 
هدف ما این اسـت که نظیر دیگر کشـورها رشته 
روانشناسـی را در کشـور خود بومی سازی کنیم 
و از ظرفیـت حـوزه علمیـه بـرای بومـی سـازی 

اسـتفاده کنیم.
وی همچنیـن در بخـش دیگـر سـخنان خـود با 
اشاره به رشـته کارشناسـی ارشـد روانشناسی و 
مشاوره اسلامی که با مجوز شـورای عالی انقلاب 
فرهنگـی در حوزه هـای علمیه دایر شـده اسـت 
تاکید کرد که فـارغ التحصیـلان این رشـته باید 
حتما در دو مقطع رشـته روانشناسـی و مشـاوره 
فـارغ التحصیل شـوند و یـا در آزمـون صلاحیت 
حرفـه ای ایـن سـازمان قبـول شـوند تـا بتوانند 

پروانـه فعالیـت دریافـت کنند.
رئیس سازمان نظام روانشناسـی و مشاوره کشور 
در پایان سـخنان خود تاکیـد کرد:  بـه طور کلی 
ایـن طـرح در مرکز پژوهشـهای مجلـس مطرح 
شـده که در مرحله بررسی اسـت حتی در صحن 
مجلس هـم اعلام وصول نشـده اسـت لـذا جای 

هیچ نگرانی نیسـت.

مدیرعامــل انجمــن اس ام ای ایران بــا اعلام 
ورود اولیــن محمولــه داروی ریســدیپلام 
)Risdiplam( بــا نــام تجاری اوِریســدی 
)Evrysdi( به کشور، گفت: این دارو نخستین 
داروی خوراکی بیماری اس ام ای در جهان بوده و 
با فاصله کمی بعد از ورود به بازارهای جهانی وارد 

ایران شده است.
به گزارش ایســنا و بنابر اعلام انجمن اس ام ای  
)SMA( ایران، ســعید اعظمیان - مدیرعامل 
انجمن اس ام ای ایران با اعلام ورود اولین محموله 
داروی ریسدیپلام )Risdiplam( با نام تجاری 
اوِریســدی )Evrysdi( تولید شرکت دارویی 
رش سوئیس در روز شــنبه )۱۵مرداد( از طریق 
گمرک فرودگاه امام خمینی )ره( به کشور، گفت: 
این دارو نخستین داروی خوراکی بیماری اس ام 
ای در جهان بوده و با فاصلــه کمی بعد از ورود به 
بازارهای جهانی توسط شرکت بهستان دارو وارد 
ایران شده است که بزودی و با نظارت و همکاری 

وزارت بهداشت در دســترس بیماران اس ام ای 
قرار می گیرد. وی با این توضیح که در حال حاضر 
بیش از  پنج هزار بیمار اس ام ای در دنیا از این دارو 
استفاده می کنند، افزود: این دارو در سال ۲۰۲۰ 
تایید سازمان غذا و داروی آمریکا )FDA( و در 
سال ۲۰۲۱ تایید آژانس دارویی اروپا )EMA( را 
دریافت کرده است و سازمان غذا و داروی ایران نیز 
این دارو را در سال ۱۴۰۰ و به فاصله کمتر از یکسال 
از تاییدیه های بین المللی، تایید کرد و امروزه این 
داروی درمانی خوراکی در بیش از ۸۶ کشور مورد 

تایید است.
اعظمیان با اعلام اینکه بر اساس تازه ترین اطلاعات 
انجمن اس ام ای ایران، هم اکنون ۶۰9 بیمار مبتلا 
به اس ام ای در کشــور ثبت شــده اند، ادامه داد: 
بیماری اس ام ای یا آتروفی عضلانی-نخاعی یک 
بیماری ژنتیکی پیش رونده و نادر بوده و شایع ترین 
علت ژنتیکی مرگ نوزادان است که از هر ۱۱ هزار 
نوزاد متولد شده در دنیا، یک نفر به این بیماری 

مبتلا است و با تصمیم وزارت بهداشت و سازمان 
غذا و دارو برای مجوز ورود این دارو به کشور، برای 
نخستین بار نویدبخش درمان بیماران مبتلا به اس 
ام ای شده است. وی گفت: بیماری اس ام ای در 
اثر حذف یا جهش در یک ژن خاص رخ می دهد 
 )SMN( که در نتیجه آن پروتیئــن اس ام ان
کاربردی در ســطح بدن کاهش یافته و عملکرد 
عضلات در همه نواحی و ارگان های بدن تحلیل 
می رود، که خوشبختانه با مصرف خوراکی و روزانه 
این داروی جدید به تامین و بالا نگه داشتن سطح 
این پروتئین در سیستم اعصاب مرکزی و محیطی 
کمک می شود و بر اساس مطالعات انجام گرفته 
مصرف این دارو موجب بهبود شرایط عضلانی و 
حرکتی بیماران خواهد شد. مدیرعامل انجمن اس 
ام ای ایران همچنین گفت: این دارو برای بیماران 
اتروفی عضلانی نخاعی با سن دو ماه به بالا تاییدیه 
مصرف دارد و سازمان غذا و داروی آمریکا به تازگی 
استفاده از این دارو را در نوزادان زیر دو ماه نیز تایید 

کرده است. وی یادآور شد: داروی اوِریسدی توسط 
چهار مطالعه اصلی بر روی بیش از ۴۵۰ بیمار مورد 
بررسی قرار گرفته اســت. این تعداد از بیماران 
شــرکت کننده در مطالعه دارو، بیشترین تعداد 
افراد شرکت کننده در مطالعات بیماری اس ام ای 
است. افراد شرکت کننده در این مطالعات شامل 
افراد مبتلا به اس ام ای از بدو تولد تا سن ۶۰ سالگی 
بوده اند. اعظمیان ادامه داد: در این مطالعات ایمنی 
و اثربخشی دارو در بیماران تازه متولد شده بدون 
علامت که با تست ژنتیک تشخیص داده شده اند، 
افراد مبتلا به همه تایپ های بیماری اس ام ای ، 
و افرادی که قبلا از داروی های دیگری اســتفاده 
نموده اند مورد بررسی قرار گرفته است. اثربخشی 
داروی  Evrysdi در بهبود شاخص های کیفیت 
زندگی بیماران از جمله نشستن بدون کمک، بلع 
غذا و کاهش نیاز به بستری شدن در بیمارستان، و 
همچنین بهبود توانایی های حرکتی دیگر به اثبات 

رسیده است.

بی اطلاعی و انتقاد جامعه  روانشناسی 
از طرح جدید مجلس

مدیرعامل انجمن SMA ایران خبر داد

ورود داروی خوراکی بیماران »اس ام ای« به کشور

گزارش
ایسنا

برای اولین بار انجام می شود
انتقال تخمدان توله یوز ماده تلف 

شده به پژوهشگاه رویان جهت 
ذخیره سازی

سرپرست معاونت محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی سازمان 
حفاظت محیط زیست، ضمن هشدار نســبت به خطر برخورد با 
آخرین بازماندگان یوز ایرانی در محور میامی-عباس آباد، از انتقال 
تخمدان توله یوز ماده تلف شده بر اثر تصادف در همین جاده به 

پژوهشگاه رویان برای اولین بار خبر داد.
حسن اکبری در گفت و گو با ایسنا باتوجه به تلفات گربه سانان در 
جاده ها توضیح داد: در زمان احداث جاده ها باید تمهیداتی در قالب 
زیرگذر، روگذر و سایر تمهیداتی که می تواند تلفات جاده ای را کم 
کند، اندیشیده شود چراکه متاسفانه این جاده ها در زمان احداث 

بدون در نظر گرفتن این موارد احداث شده اند. 
وی به پروتکل های نوشته شده از جانب سازمان حفاظت محیط 
زیست برای وزارت راه و شهرسازی اشاره کرد و گفت: متاسفانه 
چون الزام قانونی یا ضمانت اجرایی بــرای اجرای این پروتکل ها 
وجود ندارد، جاده هایی که ساخته می شوند معمولا این نکات در 
آن ها رعایت نمی شــود که این باعث تلفات بسیار حیات وحش 

می شود.
اکبری تاکید کــرد: تنها بحث تلفات یوز مطرح نیســت بلکه هر 
ساله در جاده های کشور تعداد زیادی از حیات  وحش و گونه های 
مختلف خزنــدگان و حتــی از کوچکترین پســتانداران مانند 
خارپشــت ها تا بزرگترین گونه ها مانند خــرس و پلنگ تلفات 
می دهیم و بخش قابل توجهی از ذخایر ژنی ما در جاده ها از بین 

می روند.
وی درباره ارائه پیش نویس قانــون حفاظت و بهره برداری حیات  
وحش به مجلس از ابتدای فعالیت دولت ســیزدهم توضیح داد: 
در این پیش نویس ضوابط و قوانینی الزام آور مطرح شده است که 
مسئولیت و ضمانت اجرا داشته باشد. اگر این قانون بدون تغییرات 
تصویب شود، در آینده می تواند زیرساخت قانونی مناسبی را ایجاد 
کند اما در حال حاضر بیشتر مکاتبات و مطالبات محیط زیست 
از وزارت راه و شهرسازی به علت نبود ضمانت اجرایی و یا وجود 

قانونی الزام آور، مورد توجه قرار نمی گیرد.
اکبری درباره مطالبات محیط زیست در سال ۱۴۰۱ در خصوص 
جاده های موجود و جاده هــای در حال احــداث از وزارت راه و 
شهرســازی گفت: امســال رایزنی ها و مطالباتی را به اســتناد 
سیاســت های کلی محیط زیســت ابلاغی مقام معظم رهبری 
برای حفظ ذخایر ژنی در کشور داشته ایم. بعضا به صورت موردی 

جاده ها را بررسی کرده ایم. 

وزیر آموزش و پرورش گفت: ورزش قهرمانی بدون 
نگاه به آموزش و پرورش محقق نمی شود لذا ما 

موظفیم در این باره اقدامات موثری انجام دهیم.
به گزارش ایسنا، یوسف نوری در شورای عالی جشنواره ها و 
مسابقات ورزش دانش آموزی که در اردوگاه شهید باهنر برگزار شد 
اظهار کرد: جمهوری اسلامی ایران با تاسی از حرکت سیدالشهدا، 
اکنون با قدرت تر از هر زمانی در طول تاریخ به مسیر خود ادامه 

می دهد.
وی ادامه داد: ورزش مقدمه واجب است. مقام معظم رهبری نیز 
به افرادی که در سنین بعد جوانی هستند می فرمایند ورزش برای 
شما واجب است.  وی اضافه کرد: یک سری ساحت های دیگر 
وجود دارد که به ساحت زیستی بدنی مرتبط هستند. وقتی نگاه، 

متعالی شد، ساحت، اعتقادی اخلاقی می شود.
نوری اظهار کرد: ورزش تحقق یک ساحت نیست؛ در دوران کرونا 
افزایش وزن دانش آموزان را داشتیم و ساختارهای قامتی آنان بهم 

ریخت. در این صورت انسان آماده نخواهیم داشت.
وزیر آموزش و پرورش افزود: ورزش قهرمانی بدون نگاه به آموزش 
و پرورش محقق نمی شود لذا ما موظفیم در این باره اقدامات 

موثری انجام دهیم.
وی اضافه کرد: استعدادیابی دانش آموز باید ادامه داشته باشد، باید 
نیم رخ دانش آموز را تهیه کنیم. در آموزش و پرورش ۱۴۵ آزمون 
داریم که از طریق آنان، دانش آموز را تقریبا می شناسیم لذا لازم 

است نیم رخ واقعی دانش آموز احصاء شود.
نوری گفت: هدف ما قهرمانی نیست هدف ما قرار گرفتن دانش آموز 
در یک موقعیت برای شناسایی استعداد است. اگر افراد توانایی 

جسمی داشته باشند و این توانایی شکوفا نشود مناسب نیست.
وزیر آموزش و پرورش عنوان کرد: اکنون سالن های بیرون مدرسه 
ای داریم که با نگاه مثبت دکتر ستاری فرد سالن های درون مدرسه 

ای ایجاد می شود. 
وی ادامه داد: بحث تقویم زمانی مسابقات ورزشی باید با همکاری 
فدراسیون های وزارت ورزش صورت بگیرد. در آموزش و پرورش 
نیز آمادگی برای برگزاری مسابقات زیر ۱۸ سال وجود دارد. 

فدراسیون ها ظرفیت خوبی برای توانمندسازی معلمان هستند.
نوری همچنین در ادامه صحبت های خود اظهار کرد: تمام کارها در 

آموزش و پرورش باید پیوست فرهنگی داشته باشند.

رئیس پلیس فتای تهران بزرگ ازدستگیری فردی که با طراحی 
درگاه جعلی فروش اقساطی لوازم خانگی اقدام به کلاهبرداری 

از کاربران فضای مجازی کرده بود، خبر داد.
به گزارش ایسنا، سرهنگ داود معظمی گودرزی در این باره 
گفت:  مدتی قبل تعدادی از شهروندان به پلیس فتای پایتخت 
مراجعه و با ثبت شکایاتی اعلام کردند که مبالغ زیادی به صورت 
غیرمجاز از حساب بانکی آنها برداشت شده است. یکی از مال 
باختگان پرونده در اظهارات خود به ماموران گفت که قصد 
خرید یک دستگاه یخچال را داشته و در فضای مجازی مشغول 
جست وجو شده که با یک سایت فروش فوق العاده لوازم خانگی 
به صورت اقساط و بدون چک و ضامن را مشاهده کرده است. 
این فرد وارد سایت شده و بدون بررسی و اطمینان از هویت 
گردانندگان سایت مذکور یک دستگاه یخچال خریداری کرده 
است و برای پیش پرداخت نیز مبلغ ۲۰۰ میلیون ریال را از طریق 
درگاه موجود در همان سایت پرداخت کرده است اما با هشدار 

تراکنش ناموفق مواجه شده است. 
وی با بیان اینکه شاکی دقایقی بعد متوجه برداشت مبلغ ۵۰۰ 
میلیون ریال از حسابش شده است، گفت: اظهارات دیگر شاکیان 
نیز مشابه اظهارات همین فرد بود و تمام آنها پس از مراجعه به 
سایت مذکور و مشاهده شرایط خرید اقلام، نسبت به خرید اقدام 
کرده اند و در ادامه نیز مبالغی از حساب آنان برداشت شده است.
معظمی گودرزی ادامه داد: کارشناسان پلیس فتای پایتخت 
پس از مطالعه اظهارات شکات اقدامات خود را در این زمینه آغاز 
کرده و متوجه شدند همه مال باختگان پرونده فوق از طریق 
درگاه جعلی یک سایت با پوشش فروش لوازم خانگی به صورت 

اقساطی مورد کلاهبرداری قرارگرفته اند. 
بر اساس اعلام مرکز اطلاع رسانی پلیس فتای تهران بزرگ، وی 
با اشاره به انجام بازجویی از متهم دستگیر شده، گفت: این فرد 
پس از حضور در پلیس فتا و مشاهده مستندات موجود در پرونده 
به جرم خود اعتراف کرده و گفت که با ایجاد یک سایت فروش 
لوازم خانگی به صورت اقساطی سوژه های خود را جذب کرده و 
به بهانه دریافت پیش پرداخت با استفاده از یک درگاه جعلی 
اقدام به کلاهبرداری از مراجعه کنندگان و برداشت از حساب 

آنان کرده است.

منابع طبیعی - مدیــرکل دفتر آبخیزداری 
و حفاظت خاک ســازمان منابع طبیعی و 
آبخیزداری کشور از آماده شدن پیش نویس 

اولیه لایحه »آبخیزداری« خبر داد.
به گزارش ایســنا، هوشــنگ جزی درباره 
حوادث غیر مترقبه و نحوه اقدام ســریع و 
مقابله با آن، با اشاره به اینکه شش ماه پیش 
۱۵۰ نماینده مجلس در نامه ای خواستار ارائه 
قانون آبخیزداری شدند، اظهار کرد: با کمک 

دستگاه های دیگر در حال تدوین این قانون هستیم اما به دلیل سیل اخیر، دستور داده شد 
که در قالب لایحه به مجلس ارائه شــود. پیش نویس اولیه آن آماده شده است و مراحل آن 

باید طی شود.
به گفته او اگر این قانون به درستی نوشته شود، باید در حوزه های آبخیز برنامه های راهبردی 
داشته باشیم. مدیرکل دفتر آبخیزداری و حفاظت خاک سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری 
کشور با ذکر مثالی ادامه داد: به عنوان مثال در حوزه آبخیز کارون بزرگ ۶ استان قرار دارد و برای 
تمام بخش ها یک برنامه راهبردی در نظر گرفته شود. برای این برنامه راهبردی تمام دستگاه ها 

ملزم هستند در تهیه آن مشارکت داشته باشند.
جزی  افزود: در برنامه راهبردی تهدیدات و فرصت های هر حوزه آبخیز ارزیابی می شــود و 
اقداماتی که باید انجام شود و همچنین اقداماتی که نباید در آن حوزه آبخیز انجام شود احصاء 
می شود. وی که در برنامه ای رادیویی سخن می گفت، با اذعان به این موضوع که مدیریت جامع 
حوزه های آبخیز مورد غفلت قرار گرفته ادامه داد: منظور از آبخیزداری صرفا یک سری اقدامات 

فیزیکی نیست. باید اقدامات مدیریتی در این بخش نیز مورد توجه قرار گیرد.

رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی با 
بیان اینکه بر اساس آخرین آمار تا ۱۰ مرداد 
ماه، نوبت دهی برای حــدود یک میلیون 
نوآموز بــدو ورود به دبســتان انجام و کار 
ارزیابی برای حدود ۴9۵ هزار نفر به اتمام 
رسیده است گفت: پیش بینی ما این است 
که تا آخر مرداد و نهایتا اواســط شهریور 
ماه بتوانیم سنجش سلامت نوآموزان بدو 
ورود به دبستان را به اتمام برسانیم. حمید 

طریفی حسینی در گفت وگو با ایسنا، در توضیحی پیرامون روند انجام سنجش سلامت 
نوآموزان اظهار کرد: وقتی خانواده، فرزندش را در مدرسه ثبت نام می کند، از سوی مدیر 
مدرسه نوبت گیری انجام و ساعت و روز مراجعه به پایگاه های سنجش سلامت را به آنها 
اعلام می کند.  وی افزود: مدت زمان نوبت دهی بر حسب شلوغی پایگاه ها متفاوت است. 
در نهایت خانواده در تاریخ مشخص شده به پایگاه  معرفی شده مراجعه و سنجش سلامت 
را انجام می دهد.  رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنایی با بیان اینکه بر اساس آخرین 
آمار تا ۱۰ مرداد ماه، نوبت دهی برای حدود یک میلیون نوآموز بدو ورود به دبستان انجام و 
کار ارزیابی برای حدود ۴9۵ هزار نفر به اتمام رسیده است گفت: با در نظر گرفتن جمعیت 
حدود یک میلیون و ۵۰۰ هزار نفری کلاس اولی ها در سال جاری، سنجش سلامت تقریبا 

یک سوم دانش آموزان انجام شده است.
حسینی ادامه داد: برآورد ما این است که تا آخر مرداد و نهایتا اواسط شهریور ماه بتوانیم 
سنجش سلامت نوآموزان بدو ورود به دبستان را به اتمام رسانده و بتوانیم در هفته های 

ابتدایی مهرماه، ارزیابی پیش دبستانی ها را آغاز کنیم.

معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش و 
پرورش گفت: برای اجرای مطلوب مسابقات 
درون مدرســه ای ۲۱۰۰ فضــای درون 
مدرســه ای را ایجاد کردیم که تا پایان سال 
به بهره برداری می رســد. تا مهر امسال نیز 
۱۰۰۰ مجموعه درون مدرسه ای بهره برداری 
می شود که این طرح به نام شهید سلیمانی 

مزین شده است. 
به گزارش ایسنا، صادق ستاری فرد در شورای 

عالی جشنواره ها و مسابقات ورزش دانش آموزی که در اردوگاه شهید باهنر برگزار شد اظهار 
کرد: خوشحالیم امروز در خدمت بزرگان هســتیم شاید تشکیل این جلسه با از سرگیری 

مسابقات ورزشی لازم  بود.
وی افزود: ورزش آموزشگاهی پایه و اساس ورزش کشور است خوشبختانه با فدراسیون و 
معاونان وزارت ورزش ارتباط خوبی داریم. رویکردهای تربیتی خوبی در ورزش دانش آموزی 
حاکم است.  ستاری فرد با تاکید بر اینکه تقویت زیرساخت ها و نیازهای ورزش دانش آموزی 
مدنظر است، ادامه داد: امروز از نقطه نظرات عزیزان برای فرصت آفرینی و استفاده از ظرفیت 

برای اعتلای ورزش کشور استفاده کنیم.
معاون وزیر آموزش و پرورش گفت: بالغ بر ۳۰ هزار معلم ورزش داریم که در نوع خود بی نظیر 

است و می توانند انقلاب گسترده ای در حوزه ورزش ایجاد کنند.
معاون تربیت بدنی و سلامت وزارت آموزش و پرورش بیان کرد: ۵۲۰۰ فضای ورزشی داریم و 
اکنون مسابقات ورزشی در سطح مدرسه، منطقه، استان و کشور برگزار می شود لذا نیاز لست 

برای دوری از موازی کاری ها و ایجاد یک نظام هم افرا این دورهمی شکل بگیرد.

آماده شدن پیش نویس اولیه لایحه 
»آبخیزداری«

نوبت دهی »سنجش سلامت« 
به یک  میلیون کلاس اولی

بهره برداری از 1000 مجموعه ورزش 
درون مدرسه ای در مهرماه

قهرمانان ورزشی وارد دانشگاه 
فرهنگیان می شوند

کلاهبرداری اینترنتی
 در پوشش »فروش قسطی 

لوازم خانگی«
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به رغم تاکید مدیران صداوسیما، بر اهمیت ساخت »ســریال های مذهبی فاخر«، نگاهی به کارنامه مجموعه های 
نمایشی حاکی از آن است که اجرایی کردن این مهم در این سال ها، به سختی ممکن شده است. کافی است فهرست 
مجموعه های تاریخی مذهبی موفق که در چند دهه اخیر از شبکه های تلویزیونی پخش شده اند را مرور کنیم تا ببینیم 

که رقم این تولیدات، حتی به سختی به تعداد انگشتان دو دست می رسد.

کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

پس از نمایش عجیب و باخت مفتضحانه مبارز 
معروف به هالک ایرانی در برابر حریف قزاقستانی 
که واکنش عمومی را در فضای مجازی در پی 
داشت، کارزاری مبنی بر درخواست از مراجع 
قضایی برای ورود به موضوع راه افتاده اســت. 
اقدامی که در وهله نخست از خود می پرسیم 
آیا لازم است؟  به گزارش ایسنا، شاید تا پیش 
از تشکیل این کارزار، بسیاری از ما اصلا به این 
فکر نکرده بودیم که در قبال چنین اتفاقی یک 
اقدام رسمی می تواند صورت گیرد اما مسأله 
این است که این نوع مواجهه با موضوع براساس 
چه ضرورتی از جانب عده ای که متقاضی آن 
هستند روا دانسته شده است و در این زمینه چه 
تحلیلی می توان داشت؟ هرچند سقف توقع این 
معترضان، از ورود دستگاه قضایی، جلوگیری از 
ادامه روند این نمایش به زعم آنان مضحک و 
صرفا سودجویانه است.  بی شک ورزش کردن، 
مسابقه دادن و بردن و باختن نه تنها جزو حقوق  
شهروندی، که حق انسانی و طبیعی هر فردی 
است. اما درســت مثل ماجرای آزادی فردی، 
وقتی که اســتفاده از یک حق طبیعی، باعث 
وارد آمدن ضرر به دیگران می شــود، دیگر آن 
جنبه ی اختیار مجاز شخصی را می تواند از دست 
بدهد. پس مشمول ممنوعیت و برخوردهای 
قانونی هم می تواند بشــود. مخصوصا وقتی 
یک اقدام فردی، باعث یــک ضرر عمومی به 
جامعه تلقی و در واقع جنبه ی عمومی مجرمانه 
واقع شود. مسأله این اســت که معترضان به 
رفتارهای اخیر هالک ایرانی معتقدند، او اولا غرور 
و اعتبار ملی را با کارهای خودخواهانه و غیر قابل 
دفاعش خدشــه دار می کند. ایــن منتقدان 
بر این اعتقادند که چــون او در مواجهه های 
بین المللی اش با نام و پرچم ایران حضور یافته 
اســت، نمایش های به زعم آنان، مضحکش، 

آبروی ملی را تحت تاثیر قرار می دهد.
از طرف دیگر، حضورهــای این مبارز از پیش 
باخته و بدون شــانس برد، زیر لوای نام های 
مقدس و متبرک دینی صورت می گیرد. حتی 
به جای موسیقی انتخابی، از ذکرهای مذهبی 
بهره می گیــرد. پس اینطور شکســت های 
مفتضحانه اش، عملا نوعی جسارت و خدشه 
به ساحت باورهای عقیدتی مردم هم می تواند 

تصور شود.

کارگردان جایزه 
بگیری که ناکام ماند

کارگــردان جوانــی کــه در اختتامیه 
جشــنواره تئاتر فجر تندیس جشنواره 
را گرفت، می گوید در آن لحظه، بیش از 
آنکه خوشحال شود، غم در دلش نشسته 
است. شــاید او حدس می زد که اجرای 
نمایشش سرنوشت عجیبی پیدا می کند.

مجتبی رســتمی فر، کارگردان جوانی 
اســت اهل اهواز که سال هاست در شهر 
خودش بــا هزار و یک مشــکل کار تئاتر 

می کند.
او سال گذشــته در چهلمین جشنواره 
تئاتر فجر با نمایــش »مرثیه ای بر مرگ 
ژولیوس ســزار و چند مرغ از سیمرغ« 
حضور داشــت. ایــن نمایــش در تالار 
اصلی مجموعه تئاتر شــهر با اســتقبال 
تماشاگران جشنواره رو به رو شد. بنابراین 
عجیب نبود که با گرفتن چندین جایزه، 
به عنوان اثر برگزیده چهلمین جشنواره 

تئاتر فجر معرفی شود.
رســتمی فر در اختتامیه جشنواره گفت 
بیش از آنکه از گرفتن جایزه خوشــحال 
باشد، دوست دارد نمایشش را در تهران 

روی صحنه بیاورد.
او به مرز تحقق این آرزو هم رســید اما 
ناگهان ورق برگشــت و حــالا این گروه 

جوان اندر خم یک کوچه اند.
داستان از این قرار است که چندی پیش 
اعلام شــد اجرای نمایش »پروین« به 
کارگردانی حسین کیانی به دلیل ابتلای 
تعــدادی از اعضای گروه بــه کرونا، در 
تالار اصلی مجموعه تئاتر شــهر متوقف 
شده اســت. همان زمان خبر رسید قرار 
است نمایش »مرثیه ای بر مرگ ...« در 
این تالار روی صحنه بــرود اما به فاصله 
چند روز بعد، اعلام شــد کــه این تالار 
میزبان نمایش »شــکوفه های گیلاس« 

کار سید محمد مساوات خواهد شد.
رســتمی فر اما در آن مقطع ترجیح داد 
درباره چند و چون منتفی شــدن اجرای 
نمایشــش صحبتی نکنــد. او فقط در 
تماس های غیررسمی عنوان کرد که از 

خیر اجرا در تئاتر شهر گذشته است.
اما ســید محمد جواد طاهــری، رییس 
مجموعه تئاتر شهر روز سه شنبه یازدهم 
مرداد ماه عنوان کرد که شخصا مشتاق و 
پیگیر اجرای نمایش »مرثیه ای...« بوده 
است ولی آنچه مانع اجرای این نمایش 
شد، شورای نظارت و ارزشیابی است که 

مجوز اجرای آن را صادر نکرده است.
بعد از این سخنان، رستمی فر بهتر دید 
سکوت خود را بکشند و گله های خود را 

بابت این وضعیت اعلام کند.

بازیگر فیلم »رستاخیز«، گفت: برخورد سلیقه ای با ساخت آثار 
تاریخی - مذهبی باعث شده تا کمتر شاهد تولیداتی این چنینی 

باشیم.
آرش آصفی که در فیلم رستاخیز نقش بکُیر بن حرّ را ایفا می کند، در 
گفت وگو با خبرنگار سینمایی ایرنا با اشاره به شرایط سخت ساخت 
پروژه های تاریخی-مذهبی برای عوامل بازیگران، اظهار داشت: 
حساسیت های بی مورد باید از پیش پای تولید آثار مذهبی برداشته 
شود تا شاهد ساخت آثار فاخر بسیار زیادی که مورد استقبال جامعه 

و علاقمندان هم قرار می گیرد، باشیم.
وی افزود: با توجه به تحقیقاتی که از قبل راجع به این پروژه ها 
می شود، بررسی هایی که صورت می گیرد و مهمتر از این ها، توسط 
کارگردان های بنامی که آثار قابل توجه بسیاری از آنها را تاکنون 
دیده ایم که همگی در این نظام رشد و کار کرده اند و تولیدات هم 
منافاتی با اصل داستان ندارد، سخت گیری های و برخوردهای 

سلیقه ای آسیب می زند.
این بازیگر سینما که از سال ۷۶ فعالیت خود در عرصه بازیگری را در 
سریال ایستگاه به کارگردانی مرحوم منوچهر عسگری نسب آغاز کرده 
گفت: این سخت گیری ها در خصوص پروژه های تاریخی و مذهبی 
در حالی است که قانونی هم در این باره تصویب نشده که بخواهند 
بر مبنای آن جلوی پخش چنین کارهایی گرفته و یا ممیزی هایی بر 
آنها اعمال شود. بلکه صرفا سلیقه اشخاص است که در این ارتباط 
تاثیرگذار بوده و همین برخوردها مانع از ورود کارگردان ها برای 
ساخت چنین آثاری می شود.  آصفی با اشاره به ۱۰ سال پشت در 
اکران ماندن فیلم رستاخیز، درباره انتخابش برای بازی در این فیلم 
گفت: بعد از بازی در فیلم مواجهه کار سعید ابراهیمی فر که در سال 
۸۳ توقف شد )این فیلم پس از ۱۴ سال توقیف در سال 9۶ اکران شد( 
در کلاس های بازیگری امین تارخ شرکت کردم که به دنبال بازی در 
چند فیلم کوتاه و تله تصمیم گرفتم که بازی کردن را کنار بگذارم و 

اتفاق هایی رخ می داد که دیگر نخواستم بازیگری را ادامه دهم.

برخورد سلیقه ای باعث کم شدن 
تولید آثار مذهبی شده است

چرا پیگیری قضایی 
ماجرای هالک ایرانی 

لازم است؟

انجمن سینمای جوانان ایران با اکران ۵ فیلم کوتاه با موضوع محرم از 
سازندگان این آثار در موزه سینمای ایران با حضور اهالی رسانه تجلیل 

می کند.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط عمومی انجمن سینمای جوانان 
ایران، »خُرده روایت های عاشقی« عنوان مراسم ویژه انجمن سینمای 
جوانان ایران است که با موضوع محرم و پاسداشت حماسه حسینی، 

چهارشنبه ۱9 مردادماه ۱۴۰۱ در موزه سینمای ایران برگزار می شود.
در این برنامه پنج فیلم کوتاه »بی بی« ساخته سعید نجاتی، »مینی بوس« 
ساخته ابوذر حیدری، »جای خالی« ساخته علی ملاقلی پور، »کوه 
سفید« ساخته مهرداد حسنی و »جرم یحیی« ساخته محسن هادی با 

حضور اهالی رسانه، خبرنگاران و دیگر مهمانان اکران می شود.

پنج فیلم کوتاه با موضوع
 محرم اکران می شود

بـه رغـم تاکیـد مدیـران صداوسـیما، بـر اهمیـت 
سـاخت »سـریال های مذهبـی فاخـر«، نگاهـی بـه 
کارنامـه مجموعه هـای نمایشـی حاکـی از آن اسـت که 
اجرایی کردن این مهم در این سـال ها، به سـختی ممکن 
شده اسـت. کافی اسـت فهرسـت مجموعه های تاریخی 
مذهبـی موفـق کـه در چنـد دهـه اخیـر از شـبکه های 
تلویزیونـی پخش شـده انـد را مـرور کنیم تـا ببینیم که 
رقـم این تولیـدات، حتی به سـختی بـه تعداد انگشـتان 

دو دسـت می رسـد.
به گزارش ایسـنا، بی تردید ساخت سـریال های مذهبی 
کـه در بسـتر تاریخـی شـکل می گیـرد، دشـواری های 
بسـیاری بـه همـراه دارد. از هزینـه بـالای سـاخت یـک 
سـریال الف ویـژه و نیروی انسـانی پر تعـداد و آکسسـوار 
گران قیمـت صحنـه و لوکیشـن های متعـدد گرفتـه تا 
تحقیق و نگارشـی کـه لازمه و پشـتوانه سـاخت یک اثر 
مذهبـی اسـت. از طرفـی کارگردان هایـی کـه بتوانند از 
پـس تولیـد سـریال های تاریخـی مذهبـی به درسـتی 
برآیند و این دغدغه را داشـته باشـند که گاه چند سـال از 
عمر حرفـه ای خـود را صرف سـاخت یک سـریال کنند، 

به نـدرت پیـدا می شـوند.
در این مسـیر همچنین انتخـاب بازیگرانی کـه بتوانند از 
پس نقش ها به درسـتی برآیند و در عین حـال با پذیرش 
ایفای نقـش در یـک سـریال تاریخـی مذهبـی، راکورد 
گریم های سـنگین خـود را حفظ کننـد و گاه به واسـطه 
ایفای نقش یـک چهـره تاریخی مذهبـی تـا مدت ها در 
پذیـرش نقش هـای دیگر، بـا ملاحظاتـی مواجه شـوند، 

هـم بـر دشـواری ها می افزاید.
بالا بـودن حساسـیت های نگارش فیلمنامه یک سـریال 
مذهبـی و برخـورداری از پشـتوانه محکـم تحقیقی هم 
نکتـه ای دیگری اسـت که باعث می شـود، نوشـتن متن 

یک سـریال تاریخی گاه سـال ها بـه طـول بیانجامد.
با احتساب این شرایط، باید حسـاب سریال های تاریخی 
مذهبـی را از دیگـر مجموعه های معمـول تلویزیون جدا 
دانسـت و اینجاسـت که بـه مـورد اول بـاز می گردیم که 
چـرا تعـداد مجموعه های موفـق تلویزیونـی در ایـن ژانر 
به تعداد انگشـت های دو دسـت هم نمی رسـد و چرا این 

سـریال ها هر سـال در شـبکه ها تکرار می شـوند.
البتـه در مقطعـی ـ دهـه ۸۰ ـ و در دوران ریاسـت 
سیدعزت الله ضرغامی که بر اهمیت تولید مجموعه های 
نمایشـی بـرای انتقـال پیام بـه مخاطـب تاکید داشـت، 
ساخت سـریال های تاریخی از رونق بیشـتری برخوردار 
بود. اما در دوره های بعد ـ ریاسـت محمد سرافراز و سپس 
عبدالعلی علی عسـکری ـ با بهانـه اهمیـت دادن به دیگر 

سـاختارهای برنامه سـازی، تولید مجموعه های تاریخی 
و البتـه مذهبـی با افـت کمـی و کیفـی مواجه شـد و در 

مقطعی هـم به کل به فراموشـی سـپرده شـد.
با ایـن همه، بـه نظر می رسـد ایـن روزهـا رونـد متناوب 
ساخت سریال »سلمان فارسی« توسـط داود میرباقری، 
بـا تمـام مشـکلاتی کـه ایـن کارگـردان و گروهـش در 
ماه هـای گذشـته طـی کـرد و چنـد بـاری هـم لـب بـه 
اعتـراض گشـود، می تواند نویدبخـش به جریـان افتادن 
دوبـاره چرخه تولید سـریال های تاریخی مذهبی باشـد؛ 
هرچند کـه همیـن الان هـم پروژه هایی ماننـد حضرت  
موسـی)ع( و سـریال حضرت معصومـه)س( را داریم که 
مدت هاسـت خبرهایی از تولید آنها منتشـر می شـود اما 
عملا این پروسـه بـه جریـان نمی افتـد. با مقدمـه ای که 
عنوان شـد، شـاید بتوان دلیل پخش چندیـن و چند باره 
سـریال هایی نظیـر »امـام علـی)ع(«، »مختارنامـه«، 
»یوسف پیامبر)ع(«، »شـب دهم« و .. را در مناسبت های 
مذهبی توجیه کـرد. هرچند که بـه رغم انتقادهـا، تکرار 
مداوم این مجموعه ها هنوز هم از سـوی برخی مخاطبان 
با اسـتقبال مواجه می شـود و این دیدگاه را در بخشـی از 
کامنت هایـی کـه در خبرهـای بازپخـش این سـریال ها 

منتشـر می شـود، می تـوان یافت.

داود میرباقری: »سلمان فارسی«، »مختارنامه« و 
»امام علی)ع(«

داوود میرباقـری که ایـن روزها در حال سـاخت سـریال 
»سـلمان فارسی« اسـت، بی شـک یکی از برجسته ترین 
کارگردان هـا در حـوزه سـاخت سـریال های مذهبـی 
اسـت؛ کارگردانی با کارنامه ساخت سـریال های ماندگار 

»مختارنامـه« و »امام علـی)ع(«.
»مختارنامه« پرتکرارترین سـریالی اسـت که تـا به حال 
از تلویزیون پخش شـده  اسـت. پخـش این سـریال برای 
نخسـتین بار مهر ماه ۱۳۸9 اتفـاق افتاد و حالا هـر بار در 
مناسـبت ها، به خصـوص محـرم و صفـر بـا تدوین های 
مختلـف و بـا محوریـت موضوعـات و شـخصیت های 

مختلـف بازپخش می شـود.
و اینگونه بود که کارگردان »مختارنامه« وقتی یک سـال 
قبل در ساخت سریال جدیدش ـ سلمان فارسی ـ ظاهرا 
با مشـکل برخورد کرد، همیـن مسـاله را بازگو کـرد و به 

روی مدیران تلویزیـون آورد. میرباقری با اشـاره به هزینه 
ساخت سـریال »مختارنامه« گفته بود: مختار به روایتی 
۲۵ تـا ۳۰ میلیارد هزینه داشـت. دقیقـا نمی دانم و تهیه 
کننده بهتر می داند. شـما یک آمار بگیرید کـه چه تعداد 
خانواده ها مجموعه مختـار را خریداری کرده اند و آرشـیو 
کرده انـد. یک بررسـی کنیـد که آیـا سـه برابر پولـش را 

درآورده یا نه. می خواهم بگویـم این کارها را هرچه هزینه 
کنیم به پشـتوانه این مردم و این فرهنگ و این تماشـاگر 
جـواب می دهـد و دغدغـه اسـت، اما فهـم آن بـرای یک 

عده از مدیران ما مشـکل اسـت.
او همچنیـن بیـان کـرده بـود: دشـواری های سـاخت 
پروژه هـای تاریخی اسـلامی به لحـاظ، بودجـه، امکانات 
و موضع گیری هـا باعـث می شـود کار از آنچـه در ذهـن 

کارگـردان قـرار دارد فاصلـه بگیرد.
ایـن کارگـردان در ارتبـاط بـا سـختی های سـاخت 
پروژه هـای تاریخـی مذهبـی گفته بـود: این سـختی ها 
و زخم هـا زمانی اجر و لذت دارد که نتیجه داشـته باشـد. 
به نظر می رسـد قصور زیـادی از این حیـث در حال اتفاق 
افتادن اسـت که بعـد از این همـه زحمـت آن چیزی که 
فکر می کردی و می خواسـتی، بـا آنچـه از آب درمی آید، 

فاصلـه قابل توجهـی دارد.
پـس از ایـن صحبت ها بـود کـه پیمـان جبلـی، رییس 

صداوسـیما دو بار آن هم در فواصل زمانی نسبتا کوتاه در 
پشت صحنه سریال »سلمان فارسـی« حاضر شد و پس 
از آن، دیگـر گله ای از داود میرباقری هم رسـانه ای نشـد.

امـا از حاشـیه های اخیر سـریال »سـلمان فارسـی« هم 
می توان بـه صحبت هـای فریبـرز عرب نیـا، بازیگر نقش 
اصلی سـریال »مختارنامـه« اشـاره کرد که گفته اسـت، 
عوامل ساخت سـریال »سـلمان فارسـی« به کارگردانی 
داود میرباقـری از او بـرای بـازی در این مجموعـه دعوت 
کردنـد ولـی او نپذیرفتـه چـون بـا معیارهـا و شـرایط و 
خواسـته های فعلـی اش هماهنگ نبـود و نخواهـد بود.

گفته می شـود عرب نیـا پـس از ایفـای نقش مختـار، تا 
مدت ها بـا ملاحظاتـی در پذیـرش نقش ها در سـینما و 

تلویزیـون مواجه شـد.
»یوسف پیامبر )ع(« به کارگردانی

 فرج الله سلحشور
مرحوم سلحشـور کارگردانـی مجموعه هـای تلویزیونی 
تاریخی ـ مذهبی چـون ایـوب پیامبر، مـردان آنجلس و 

یوسـف پیامبر را در کارنامـه دارد.
سـریال »یوسـف پیامبر)ع(« در کنار مجموعـه ای چون 
»مختارنامـه« از پرتکرارتریـن سـریال های تلویزیونـی 
هسـتند که به واسـطه پخش چندین باره از شـبکه های 
مختلـف، طـی سـال های گذشـته حتـی دسـتمایه 
شـوخی در فضای مجـازی قـرار گرفته انـد. بـا این همه 
»یوسـف پیامبـر)ع(« را می تـوان یکـی از محبوب ترین 
و پربیننده تریـن سـریال های دهـه ۸۰ معرفی کـرد که 
صداوسـیما آن را بـه برخـی کشـورهای دیگـر هـم اهدا 
کرد. این سـریال اولین بار در سـال ۸۷ از شبکه یک سیما 
پخش شـد و پس از آن، بارها و بارها از شبکه های مختلف 

به نمایـش درآمده اسـت.

چرا این سریال ها مدام تکرار می شوند؟
گزارش

ایسنا

سنا
  ای

س:
عک

یکـی از تهیه کننـدگان حـوزه سـینما که 
چنـدی پیـش تهیه کنندگـی نماهنـگ 
»مسـافران خورشـید« را برعهده داشـته 
از مصائـب و سـختی های تولیـد ایـن اثـر 
موسـیقایی ویژه ایـام سـوگواری حضرت 

سیدالشـهدا)ع( سـخن گفـت.
به گزارش خبرنـگار مهر، جواد آشـتیانی، 
»مسـافران  نماهنـگ  تهیه کننـده 
خورشـید« کـه طـی روزهـای گذشـته از 
سـوی مرکـز موسـیقی مـاوا پیـش روی 
مخاطبـان قـرار گرفـت، دربـاره جزئیـات 
سـاخت و تولید این پـروژه موسـیقایی – 
تصویـری بیان کـرد: کارهایی بـا این حال 
و هـوا را نمی تـوان به عنوان یـک نماهنگ 
سـاده نگاه کرد و مـا بایـد تحقیقاتی انجام 
می دادیـم و آداب آن زمـان و لباس هـای 

آن موقـع را پیـدا می کردیـم.
آشـتیانی بـا اشـاره بـه مقدمـات سـاخت 
ایـن نماهنـگ گفـت: مـا بـه همـراه آقای 
ملاقلی پـور از سـال گذشـته بـه دنبـال 
بتـدا  تولیـد اثـری مناسـبتی بودیـم. ا
طرح هایـی بـرای عیـد غدیـر آمـاده 
کردیـم که بـا یکـی از آن هـا نیـز از طرف 
سـازمان اوج موافقـت شـد ولـی بـه مرور 
زمـان آن پـروژه عملـی نشـد و تصمیـم 
گرفتیـم نماهنگـی محرمـی تولیـد کنیم 
کـه پـس از پیشـنهاد بچه هـای مـأوا این 
ایـده پذیرفتـه شـد و بـا اندکـی تغییرات 
کار تولیـد شـد. پروسـه سـاخت ایـن اثـر 
کمتـر از دو مـاه زمـان بـرد. فیلمبـرداری 
دو روز در بیابان هـای جـاده تهـران- قم و 
دو روز در شـهرک سـینمایی غزالی انجام 
شـد. البته کار کـردن در لوکیشـن بخش 
بیابانـی بسـیار سـخت بـود؛ چـون هیـچ 
کنترلی نسـبت به وضعیت آنجا نداشـتیم 
و گرمای هوا نیز بسـیار آزاردهنـده بود. با 
ایـن حال چـون شـرایط خوبی داشـت در 
همـان بازدید اول، صحنه و شـرایط خاص 
آنجا مـورد اسـتقبال گـروه قـرار گرفت و 

همـان جـا کار را فیلمبـرداری کردیـم.
تهیه کننـده »مسـافران خورشـید« بـا 
اشـاره بـه چالش هـای تولیـد نماهنـگ 
مذهبـی – تاریخـی اظهـار کـرد: یکـی از 
چالش هـای اصلی مسـئله تاریخـی بودن 
کار بـود. کارهایـی بـا ایـن حـال و هـوا را 
نمی تـوان به عنـوان یـک نماهنگ سـاده 
نـگاه کـرد و مـا بایـد تحقیقاتـی انجـام 
می دادیـم و آداب آن زمـان و لباس هـای 
آن موقـع را پیـدا می کردیـم. یکـی دیگر 

هـم ایـن بـود کـه شـرایط بیابانـی بـود و 
گروه بایـد در گرمـای شـدید کار می کرد. 
زمانـی کـه مـا شـروع بـه فیلمبـرداری 

کردیـم، اوج گرمـای تابسـتان بـود.
آشـتیانی ادامه داد: ما برای این شـعر باید 
از حیوانـات مختلف اسـتفاده می کردیم و 
تجهیزات زیـادی همراه گـروه می کردیم. 
نـات  یکـی از سـختی های کار بـا حیوا
بـود. حتـی تأمیـن آب بـرای آنهـا کاری 
سـخت بود و اگر تشـنه می ماندنـد امکان 
اسـتفاده از آنهـا وجـود نداشـت. مثـلًا 
اسـب ها در طـول روز ۱۸۰ لیتـر آب لازم 

داشـتند.
تهیه کننده »مسـافران خورشـید« درباره 
چالش زمـان برای رسـاندن کار بـه محرم 
هـم توضیـح داد: مـا خـرداد کار را شـروع 
کردیـم و سـه هفتـه پیـش تولید فشـرده 
داشـتیم. امـا بـه ایـن دلیـل کـه پـروژه 
تاریخـی و سـنگین بـود مجبـور بودیـم 
از افـرادی اسـتفاده کنیـم کـه در امـر 
سـینما پخته تـر و حرفه ای تر هسـتند. به 
همیـن دلیـل نیـز در بخش هـای مختلف 
فیلمبـرداری، گریـم، طراحـی لبـاس و 
صحنـه از گروه هـای حرفـه ای اسـتفاده 

کردیـم.
وی بیان کـرد: معمـولاً در نماهنگ ها یک 
نفـر چنـد کار را انجـام می دهد ولـی برای 
ایـن اثـر نمی توانسـتیم ایـن کار را انجـام 

دهیـم، بـه همیـن دلیـل هـم بچه هـای 
صحنـه، گریـم یـا فیلمبـرداری تیم هـای 
کامـل و مجهـزی بودنـد. در حقیقت یکی 
از مشـکلات مان این بود کـه فیلمبرداری 
بـه خاطـر پیش تولیـد دیـر شـروع شـد و 
برخـلاف برنامه ریـزی پـس تولیـد کار 

مقـداری کـم بود.
آشـتیانی افـزود: اگـر زمان مـان فشـرده 
نمی شـد و کمی زودتـر می توانسـتیم کار 
را پخـش کنیـم نتیجـه بهتر هم می شـد. 
البتـه زمانـی کـه بـا برنامـه »مخاطـب 
خـاص« صحبـت کردیـم بـه مـا اعـلام 
کردنـد کـه یـا بایـد شـب جمعـه پخـش 
شـود یـا بعـد از دهـه اول محرم کـه زمان 
بعـد از دهـه خیلی مناسـب نبـود و ما این 

زمـان را انتخـاب کردیـم.
تهیه کننـده »مسـافران خورشـید« در 
رابطه با استفاده از شـاعر کار برای نریشن 
روی نماهنگ نیز عنوان کـرد: از ابتدا قرار 
بود آقای برقعـی نریشـن را بخواند و چون 
مسلط هم بودند، شـعرخوانی ایشان روی 

نماهنگ خـوب نشسـته بود.
آشـتیانی در پایـان بـا اشـاره بـه نظـرات 
مخاطبـان پـس از پخـش نماهنـگ هـم 
گفت: خوشـبختانه بازخوردهـا خوب بود، 
هم مـردم عـادی و هـم افـراد متخصصی 
کـه کار را دیدنـد آن را دوسـت داشـتند و 
در نتیجـه کلیـت اثر بـا اقبال مواجه شـد.

سینماهای کشور از فاصله ۸ مرداد لغایت ۱۵ 
ر و ۵۰۰ مخاطب،  د، با جذب ۱۷۲ هزا مردا

موفق به فروش ۵ میلیارد تومانی شدند.
ز  غا ، با آ نا یر یی ا ر سینما رش خبرنگا به گزا
ماه محرم، نمایش فیلم های کمدی، از شنبه 
۸ مرداد ماه متوقف شد و این فرصت ۸ روزه، 
زمان مغتنمی برای خودی نشان دادن آثاری 
شتند بیشترین  عتراض دا ه ا ر ا بود که همو
مده  ر کمدی درآ ثا لن به تصرف آ د سا تعدا

است.
جتماعی و کودک  ین حال، فیلم های ا با ا
ز گیشه یک  ه نیمی ا ز ندا موفق شدند به ا
هفته معمول فروش کنند و رقم گیشه را در 

مرز ۵ میلیارد تومان حفظ کند.
ثار کمدی  پرفروش ترین فیلم ۸ روزی که آ
به روی پرده نبودند، تی تی بود که ۲ میلیارد 
و ۲۰۰ میلیون تومان فروخت تا به تنهایی، 
نیمی از فروش کل گیشه را در انحصار خود 

. ببیند
علف زار پس از دوماه ونیم نمایش، هم چنان 

نشی موفق شد  رد. فیلم کاظم دا مخاطب دا
در این ۸ روز، رقمی بالغ بر ۱ میلیارد و ۲۵۰ 
میلیون تومان بفروشد تا به همراه تی تی، ۶۵ 
ا در  ین مدت ر ز کل فروش گیشه ا درصد ا

اختیار داشته باشند.
بلیت  ر  ا هز  ۲9 ین مدت،  ا در  هناس هم 
فروخت تا گیشه ای ۶۰۰ میلیون تومانی را 

برای خود رقم بزند.
ا  لاو ا ، ز ین روزها رمین فیلم پرفروش ا چها
است که 9۷۰۰ بلیت فروخت و ۳۲۰ میلیون 

تومان به دست آورد.
بازیوو نیز توانست خود را تا رده پنجم جدول 
، گیشه ۲9۰  ین ۸ روز بالا کشیده و طی ا

میلیونی داشته باشد.

سینماها بدون فیلم کمدی
 چقدر فروختند؟

مصائب تولید یک نماهنگ 
محرمی در گرمای تابستان

گزارش
ایرنا

هر
س: م
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فـرزاد امینـی کارگـردان نمایـش »الکتـرا« 
دربـاره ویژگی هـای ایـن تـراژدی توضیـح 

د. ا د
 فرزاد امینـی نویسـنده و کارگـردان نمایش 
»الکتـرا« کـه از ۷ مـرداد مـاه اجـرای خـود 
ا آغـاز کـرده اسـت دربـاره شـکل گیری  ر
ایـن اثـر نمایشـی بـه خبرنـگار مهـر گفـت: 
لکتـرا« بـا توجـه بـه روایـت  نمایشـنامه »ا
اوریپیـد و آشـیل از این داسـتان اسـاطیری 
لبتـه نگاهـی هـم  سـت و ا شـکل گرفتـه ا
بـه »ایفـی ژنـی« گوتـه داشـته ام. مراحـل 
شـکل گیری ایـن اثـر نمایشـی دو سـال ونیم 
یـن مـدت  نجامیـد و در طـول ا بـه طـول ا
همزمـان بـا تمرین هـا کـه از دی مـاه 9۸ 
شـروع شـد متـن هـم شـکل گرفـت و کامل 
شـد چـون مـن غالبـاً متـن نمایش هایـم را 

ه بـا تمرین هـا می نویسـم. ا همـر
وی افـزود: بـه دلیل بحـران کرونـا وقفه های 

یـش بـه  ه مدتـی در تمرین هـای نما کوتـا
وجـود می آمد امـا نهایتـاً دو یـا سـه هفته به 
طـول می انجامیـد و بعـد دوبـاره تمرین هـا 

از سـر گرفتـه می شـد.
ز بچه هـای گـروه   بازیگـران نمایـش نیـز ا
یل و شـیوه  سـتا خـودم هسـتند کـه بـا ا
مدنظـرم بـا آن هـا کار می کنـم تـا در نهایت 
به زبـان اجرایی کـه قصـد انتقالـش را دارم، 
مسـلط شـوند و بـه نـدرت پیـش آمـده در 
طـول سـال هایی کـه تئاتـر کار می کنـم غیر 

از ایـن شـیوه عمـل کـرده باشـم.
امینـی بـا اشـاره بـه اینکـه در ایـن نمایـش 
همـان رویکـرد اسـاطیری نمایشـنامه های 
وریپیـد و آشـیل را حفـظ کـرده، عنـوان  ا
کـرد: من بـه اجـرای تـراژدی خیلی وابسـته 
هسـتم و بـرای فرقی نـدارم کـه »مـده آ« یا 

»هیپولیـت« و »الکتـرا« را اجـرا کنـم.
 » لکتـرا سـتان »ا یـش نیـز دا یـن نما  در ا

بـه روز نشـده اسـت و بـه 
سـیاق  و  سـبک  همـان 
جـرا می شـود  کلاسـیک ا
چـون اصـولاً اجـرای آثـار 

کلاسـیک برایـم بهانـه ای بـرای پرداختـن 
بـه موضوعـات امـروزی نیسـت و گرایشـی 
یـن طریـق مسـائل  ز ا ینکـه بخواهـم ا بـه ا
ز  لهام گرفتـن ا ا بـا ا سیاسـی و اجتماعـی ر

ایـن نـوع متـون مطـرح کنـم، نـدارم.
یـش مـن بـه تـراژدی  د: گرا مـه دا دا وی ا
بـه دلیـل ذات تـراژدی اسـت؛ بـه خاطـر 
چیزی که از زندگـی و وجود و حیات انسـان 
صحبـت می کنـد و کانسـپت ذاتـی تـراژدی 

یـم اهمیـت دارد. برا
 البتـه ۱۰-۱۵ سـال قبـل بـه پرداختـن بـه 
مفاهیـم سیاسـی و اجتماعـی و آنالیـز آنهـا 
مـروز دیگـر چنیـن  مـا ا علاقه منـد بـودم ا

گرایشـی را در خـودم نمی بینـم.

»الکترا« قرار نیست حرف امروز را بزند

خبر
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مدیر حراست فدراســیون فوتبال در واکنش 
به تخلفات صورت گرفته در مــدارس فوتبال 
از خانواده هــا خواســت فرزندانشــان را در 

مدرسه های مجوزدار ثبت نام کنند.
به گزارش ایرنا، با شروع فصل تابستان و فراغت 
نونهــالان و نوجوانان از تحصیل، اســتقبال از 
مدارس فوتبال نسبت به فصل های دیگر افزایش 
بیشتری پیدا می کند، با این حال گزارش های 
متعددی از تخلفات اخلاقی و مالی مدرسه های 
فوتبال منتشر شد که خانواده ها را نگران کرده 

است.
محمدحســین حمیســی روز سه شــنبه در 
گفت و گو با خبرنگار ورزشــی ایرنا در این باره 
اظهار داشــت: یکی از چالش های فدراسیون 
و هیئت هــای فوتبال، مدارس فوتبال اســت 
و در ســال های اخیر به دنبال یــک راهکار و 
چاره اندیشــی جهت حل این معضل هستیم 
تــا نگرانــی خانواده هایی که پــس از فراغت 
فرزندانشان از مدرسه به دنبال ثبت نام در یک 
محیط ورزشی هستند، برطرف و این مدارس 

ضابطه مند شوند.
حمیسی با اشاره به تلاش هایی که در این رابطه 
با همکاری ســایر نهادها صورت گرفته است، 
اظهار داشت: چند سال پیش با همکاری نیروی  
انتظامی و هیئت های فوتبــال، ادارات ورزش 
و جوانان استان ها به یک جمع بندی رسیدیم 
که مدارس فوتبال را سازماندهی کنیم. تا یک 
بخش خوبی هم جلو رفتیم و کارهای اساسی 

هم انجام شد.
مدیر حراست فدراسیون فوتبال افزود: مشکل 
اساسی اما رشد قارچ گونه مدرسه های فوتبال 

اســت، برخی از افراد در مقاطعی خاص، یک 
زمین را اجاره می کنند و بــا زدن یک تابلو به 
کارشان رســمیت می دهند و به صورت موقت 

درآمدزایی می کنند.
مدیر حراست فدراسیون فوتبال درباره اقدامات 
صورت گرفته برای مقابله بــا افزایش مدارس 
فوتبال بدون مجــوز گفت:با توجه به مکاتباتی 
که با نیروی انتظامی داشتیم، از آنها خواستیم 
چنین مدارسی باید حتما مجوز داشته باشند، 
هیئت های اســتانی و ادارات ورزش و جوانان 
ورود نیز کردند و با تهیه لیستی، اسامی مدارس 
مجوزدار را منتشــر کردند و بــه خانواده ها و 

علاقمندان اطلاع رسانی شد.
حمیسی تصریح کرد: از خانواده ها می خواهیم 
فرزندشان را در مدارس یا آکادمی های فوتبال 
مجوزدار ثبت نام کنند و در این باره اســتعلام 
بگیرند. مــدارس فوتبال بــرای گرفتن مجوز 
از کانال هــای مختلفی رد شــده اند، شــرایط 
مربیان، کادر اجرایی و شهریه هایشان بر اساس 
ضوابطی تعیین شده است و بر این اساس مجوز 

گرفته اند.
مدیر حراســت فدراســیون فوتبال با اشاره به 
گســتردگی مدارس فوتبال در سراسر کشور، 
گفت: در شــهرهای کوچک و بــزرگ تعداد 
زیادی مــدارس وجود دارند، بــه عنوان نمونه 
در شــهری مانند تهران مدارس متعدد فوتبال 
فعالیت می کند که آمار آن بســیار بالاست، به 
همین دلیل باید خانواده ها نسبت به جایی که 
فرزندشان را ثبت نام می کنند، اطلاعات لازم را 
داشته باشند. در همین راستا هیئت فوتبال ها 
در شــهرهای مختلف اســامی مدارس دارای 

مجوز را دارنــد و خانواده هــا می توانند از آنها 
استعلام بگیرند.

حمیسی در ادامه با هشــدار نسبت به اتفاقات 
احتمالی ثبت نام در مدارسی که مجوز ندارند، 
تصریح کرد: اگــر خانواده ای فرزنــدش را در 
مدارسی که مجوز ندارند ثبت نام کند و اتفاقی 
بیفتد، فدراسیون فوتبال و هیئت های استانی 
نمی تواننــد به ایــن ماجرا ورود کننــد و باید 

خانواده ها به مراجع قضایی شکایت کنند.
وی درباره نظارت و رصد بــر فعالیت مدارس 
فوتبــال مجوزدار هــم گفت: نظــارت و رصد 

هئیت های فوتبال نســبت به مدارس فوتبال 
وجود دارد اما هئیت ها، مجری قضایی و متولی 
برخورد نیســتند و این شــکایت ها به مراجع 
قضایی اطلاع  و با متخلفان برخورد می شــود. 
در سال های گذشته با چندین مدرسه فوتبال 
متخلف برخورد شده و برخی  نیز پلمپ شدند. 
مدارس مجوزدار هم ممکن است تخلفاتی مانند 
نرخ شــهریه ها و دیگر موضوعات داشته باشند 
که مردم می توانند به ما، هئیت های استانی و 
ادارات ورزش و جوانان گزارش بدهند تا سریعا 

با متخلفان برخورد شود.

سرمربی تیم ملی بسکتبال ایران با اشاره به دو 
دیدار تدارکاتی با ژاپن گفــت: در این بازی ها 
می خواهیم به بازیکنان جوان فرصت کســب 
تجربه و حضور در میدان را بدهیم چرا که آنها 
باید در چنین شــرایطی محک خورده و آماده 

حضور در سطح اول بسکتبال شوند.
ســعید ارمغانی روز سه شــنبه در گفت وگو با 
خبرنگار ایرنــا و در واکنش به این ســوال که 
در ســفر به ژاپن به دنبال چه اهدافی اســت، 
خاطر نشان کرد: نکته مهم و قابل توجه در این 
دو دیدار آن است که ما فقط به چشم بازی های 
تدارکاتی به آن نگاه می کنیــم و هدفمان این 

است که برنامه های خود را دنبال کنیم.

وی ادامه داد: در مــورد بازیکنان جوانی که در 
کنار چنــد مهره باتجربه قرار اســت به میدان 
بروند باید بگویم نسبت به مدت زمانی که کار 
را آغاز کرده ایم از شرایط راضی هستم اما آنچه 
محســوس بوده و باید به آن توجه داشت این 
اســت که این بازیکنان جوان نیــاز به تجربه و 
پختگی بیشــتر دارند اما از لحاظ کارهای فنی 
پیشرفت در آنها دیده می شود و این مساله ما را 

به آینده بسکتبال بسیار امیدوار می کند.
ارمغانــی تصریــح کرد: بــرای آنکــه بتوانیم 
برنامه ریزی کنیم و موفق شــویم باید صبوری 
کنیم و با حضور در میادیــن مختلف امکان و 
فرصت کسب تجربه را به بازیکنان جوان بدهیم. 

در این سفر ما از بازیکنان جوانی بهره خواهیم 
برد که در کنــار چهره هــای باتجربه تیم ملی 
قرار است به میدان بروند تا آرام آرام به شرایط 
ایده آل رســیده و آماده حضور در ســطح اول 

بسکتبال شوند. 
ســرمربی تیم ملی بســکتبال تاکید کرد: دو 
بازی ما با ژاپــن فقط جنبه دیــدار تدارکاتی 
برای ما دارد، به همین دلیل از  بهنام یخچالی و 
محمد جمشیدی هم خواسته ام با این تفکر به 
جوان هایی که در کنارشان قرار است به میدان 
بروند فرصــت داده تا آنها خودشــان را محک 
بزنند. به نظر من دو بازی خوب برای تیم ملی 
در پیش اســت و باید از این فرصت به بهترین 

شــکل بهره برد.  گفتنی است ســرمربی تیم 
ملی بســکتبال ایران برای دو دیدار تدارکاتی 
با ژاپن محمد جمشیدی، بهنام یخچالی، نوید 
رضایی فر، ســجاد پذیرفته، جــلال آقامیری، 
حسن علی امبری، سالار منجی، محمد رحیمی، 
پیتر گریگوریان، میثم عابدی، محمدحســین 
احمدی و امیرحســین یازرلو را فراخوانده و با 

این نفرات به میدان می رود. 
امیر واحدپور ) سرپرســت(، ســعید ارمغانی 
)سرمربی(، محمدرضا اسلامی )مربی( و مهران 
آتشی )مربی( تیم اعزامی را همراهی خواهند 
کرد. تیم ملی بســکتبال ایران بامداد سه شنبه 

تهران را به مقصد ژاپن ترک کرده است.

معضل رشدِ قارچ گونه مدارس فوتبال

دیدار با ژاپن جنبه تدارکاتی دارد

تصمیمات سخت ساپینتو 
در فاز حمله

تیم فوتبال استقلال در هفته نخست رقابتهای لیگ برتر میزبان 
سپاهان اســت و این بازی به دلایل متعدد از جمله تقابل مربیان 
پرتغالی و رونمایی از ترکیب دو تیم می تواند جذابیت های زیادی 

داشته باشد.
به گزارش خبرنگار مهــر، یکی از بازی های مهم هفته نخســت 
رقابتهای لیگ برتر دیدار بین دو تیم مدعی اســتقلال و سپاهان 
است. دیداری که برای مربیان پرتغالی دو تیم اولین تجربه رسمی 
حضور در لیگ برتر ایران اســت و قطعاً نتیجه این بازی به لحاظ 

شخصی برای مربیان دو تیم بسیار حائز اهمیت است.
استقلال در حالی برای این دیدار آماده می شود که در مجموع نقل و 
انتقالات خوبی را تجربه کرد و توانست ضمن حفظ شاکله اصلی، با 
خرید بازیکنان جدید دست به تقویت در مناطقی بزند که در فصل 

گذشته نسبت به آن نیاز به ترمیم را احساس می کرد.
ساپینتو سرمربی اســتقلال برای حضور پر قدرت تیمش در این 
دیدار به احتمال زیاد در ساختار دفاعی تیمش تغییری نسبت به 
فصل گذشته ایجاد نخواهد کرد و با نفرات و سیستمی آشنا تیمش 

را در فاز دفاعی آرایش می کند.
از آنجایی که ســرمربی پرتغالی آبی پوشــان در اغلب دیدا رهای 
تدارکاتی تیمش را با آرایش ۳-۴-۳ راهــی میدان کرده، به نظر 

می رسد سیستم پایه آنها در این بازی هم همان روش باشد.
استفاده از سیدحسین حسینی ســنگربان ملی پوش و کاپیتان 
آبی ها در آخرین ســنگر این تیم اجتناب ناپذیر است و ساپینتو 
حتماً از این دروازه بــان باتجربه و ملی پــوش در آرایش تیمش 

استفاده خواهد کرد.
به نظر می رســد انتخاب اولیه مرد پرتغالی در دفاع ۳ نفره تیمش 
هم رافائل سیلوا، عارف غلامی و محمدحسین مرادمند باشند که 
در این صورت مرادمند و سیلوا برای اولین بار در یک دیدار رسمی 
در کنار هم به میدان می روند. البته اگر مرادمند هم به این مسابقه 
نرسد، احتمال استفاده از محمد حسینی و روزبه چشمی به جای 

او وجود دارد.
بعید به نظر می رســد ســاپینتو برای زوج میانی خط حمله اش 
انتخابی به جز نیک نفس - مهدی پور داشته باشد و بازیکنان جوان 
و جدیدی در این تیم حضور دارند در بازی با سپاهان فرصتی برای 

قرار گرفتن در ترکیب اصلی پیدا نمی کنند.
در صورتی که حردانی مصدومیت را به صورت کامل پشــت سر 
بگذارد که چنین به نظر می رسد، انتخاب اول مرد پرتغالی در سمت 
راست خط میانی اش است و جعفر سلمانی هم بیشترین شانس را 

برای قرار گرفتن در نقطه مقابل حردانی خواهد داشت.
شاید ســاپینتو تا اینجای کار برای انتخاب مردان منتخبش کار 
دشواری نداشته باشد، اما کار ســخت وی از اینجا به بعد و برای 

انتخاب بازیکنانی است که در فاز تهاجمی باید به میدان بروند.
شاید یکی از انتخاب های قطعی ســاپینتو برای یکی از ۳ بازیکن 
خط حمله تیمش کوین یامگا برای سمت راست باشد. گرچه مربی 
آبی ها انتخاب های دیگری هم برای این منظور دارد که مهم ترین 

آنها رضا میرزایی و امیر علی صادقی هستند.
ساپینتو برای انتخاب یک نفر از بین چند گزینه برای سمت چپ 
خط حمله تیمش هم کار دشواری دارد و باید از بین چند بازیکن 
آماده و مدعی تنها یک نفر را انتخاب نماید. حتی اگر محمد محبی 
هم به این بازی نرسد، باز هم بازیکنانی مثل صادقی، شهباززاده و 

آمانوف مدعی جدی برای حضور در این پست هستند.

ســازمان لیگ فوتبال در نامه ای به باشــگاه 
اســتقلال اعلام کرده بود که حــق تبلیغات 
محیطی بازی های خانگی لیگ بیســت و دوم 
را از این باشــگاه می گیرد اما اختلافــات دو طرف در حال 
برطرف شدن است تا به احتمال زیاد آبی های پایتخت مشکلی 

برای انجام تبلیغات محیطی در فصل جدید نداشته باشند.
به گزارش ایسنا، باشگاه های اســتقلال و پرسپولیس فصل 
گذشــته حق تبلیغات محیطی بازی های خانگی شان را در 
اختیار گرفتند و در ازای آن، مقرر شــد که ۳ میلیارد تومان 

برای هر بازی به سازمان لیگ فوتبال پرداخت کنند.
در پایان لیگ بیست و یکم باشگاه استقلال ۳۶ میلیارد تومان 
به سازمان لیگ بدهکار شد در حالی که پرسپولیس تمام حق 

این سازمان از تبلیغات محیطی را پرداخت کرد.
یکی از دلایلی که باشــگاه اســتقلال، سهم ســازمان لیگ 
را پرداخت نکرده بــه اختلافات دو طــرف در ابتدای لیگ 
بیســت و یکم برمی گردد. این اختلافات همچنان ادامه دارد 
و منجر شده باشگاه اســتقلال هنوز با سازمان لیگ فوتبال 

تسویه حساب نکرده باشد.
این اختلاف حســاب، مقابله  به  مثل سازمان لیگ فوتبال را 
به همراه داشت تا جایی که این سازمان در نامه ای به باشگاه 
استقلال اعلام کرد که حق تبلیغات محیطی بازی های خانگی 

لیگ بیست و دوم از این باشگاه گرفته می شود.

 رئیس فدراســیون تنیس با تاکیــد بر لزوم 
افزایش بودجه کمیته ملی المپیک گفت: باید 
بودجه کمیته در چهار ســال آینده افزایش 

قابل توجهی داشته باشد تا اتفاقات خوبی رقم بخورد.
به گزارش ایرنــا، داود عزیزی پس از ثبت نام برای پســت 
هیئت اجرایی کمیته ملی المپیک، اظهار داشــت: هیئت 
اجرایی قوی در کنار یک رئیس قوی، کمیته ملی المپیک 
خیلی خوبی را برای کشور ایجاد می کند. در مدت ۷ سالی 
که در وزارت ورزش بودم، توانستم اعتبارات این وزارتخانه 
را از ۶۰۰ میلیارد تومان با مصوبات قانونی از طرف مجلس، 

به ۶ هزار میلیارد تومان افزایش دهم.
وی افزود: فکر می کنم فاصله زیــاد کمیته ملی المپیک با 
نهادهای قانون گذار و تصمیم گیر باعث شــده همیشه در 
توزیع بودجه و مســایل قانون نویسی، این کمیته به عنوان 
یک نهاد عمومی غیر دولتی که در ورزش تاثیرگذار است، 
به دیده اغفال به آن نگاه شده است و این فاصله باید کمتر 

شود.
عزیزی با اشــاره به شــرایط کنونی اعضای هیئت اجرایی 
ادامه داد: درســت اســت اعضای هیئت اجرایی اکثرا در 
حوزه مدیریت ورزش صاحب نام هستند و می توانند اظهار 
نظر فنی داشــته باشــند اما هیئت اجرایی کــه بتواند در 
بعضی مســائل از جمله بودجه دستی بر آتش داشته باشد، 

تاثیرگذار خواهد بود.

پایان اختلاف سازمان
 لیگ و استقلال بر سر 

تبلیغات محیطی؟

بودجه کمیته ملی المپیک 
نیازمند افزایش قابل توجه است

خبر

خبر

خبر

کاغذ ورزش

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف 
وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره ۱4۰۱6۰3۱9۰۱۲۰۰۱۱4۲ هيات دوم موضوع قانون تعيين تكليف 
وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه 
ابراهيم  محمد  آقاي  متقاضي  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  سيرجان  ملك  ثبت 
محسني فرزند كاظم به شماره شناسنامه 468 صادره از سیرجان در يك قطعه 
باغ به مساحت ۵۱963/۷۰ متر مربع پلاك 6۱۵۲ اصلي واقع در اراضی نصرت آباد 
جاده عماد آباد بخش 3۷ کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي علی سعیدی 
محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
به صدور سند مالكيت متقاضي  آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت 
به مدت دو ماه  آگهي  اولين  انتشار  تاريخ  از  توانند  باشند مي  اعتراضي داشته 
اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از 
تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي 
انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند  است در صورت 

مالكيت صادر خواهد شد.

برابر راي شماره ۱4۰۱6۰3۱9۰۱۲۰۰۱۰64 هيات دوم موضوع قانون تعيين تكليف 
ثبتي  واحد  در  فاقد سند رسمي مستقر  و ساختمانهاي  اراضي  ثبتي  وضعيت 
حوزه ثبت ملك سيرجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي خانم زهرا گلزاري 
به  باغچه  قطعه  يك  در  از سیرجان  به شماره شناسنامه ۷ صادره  اكبر  فرزند 
آباد  مساحت ۷۷۷/۵8 مترمربع پلاك ۲ فرعي از۱49 اصلي واقع در در خرم 
بخش 36 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي حسن گلزاری محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي 
شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي 
داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ 
تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است 
در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت 

صادر خواهد شد.

وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع  اول  هيات   ۱4۰۱6۰3۱9۰۱۲۰۰۰884 شماره  راي  برابر 
ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك سيرجان تصرفات مالکانه 
از سيرجان  به شماره شناسنامه 433 صادره  فرزند محمود  پور  متقاضي خانم سميه فخرآبادي  بلامعارض 
در يك باب خانه به مساحت ۲46/۵۰ مترمربع پلاك 64۰ اصلي واقع در بلوار شیخ فضل الله نوری بخش 6 
کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي محمد صدرزاده رفیعی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
مالكيت  به صدور سند  نسبت  در صورتي كه اشخاص  آگهي مي شود  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب 
متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين 
اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكيت صادر خواهد شد.

برابر راي شماره ۱4۰۱6۰3۱9۰۱۲۰۰۱۱43 هيات دوم موضوع قانون تعيين تكليف 
وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه 
ثبت ملك سيرجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقاي كاظم محسني فرزند 
محمد ابراهيم به شماره شناسنامه 3۰6۰۰3۲۰۰9 صادره از کرمان در يك قطعه باغ 
در  واقع  اصلي  به مساحت 8848۵/84 مترمربع پلاك 6۱۵۲  اتاق  بر  مشتمل 
اراضی نصرت آباد جاده عماد آباد بخش 3۷ کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي 
علی سعیدی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت 
متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك 
ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.

بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 
سند مالكيت صادر خواهد شد.

برابر راي شماره ۱4۰۱6۰3۱9۰۱۲۰۰۰۷۷۷ هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف 
ثبتي  واحد  در  مستقر  رسمي  سند  فاقد  ساختمانهاي  و  اراضي  ثبتي  وضعيت 
حوزه ثبت ملك سيرجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقاي غلامعباس 
به  خانه  باب  يك  در  از  صادره   ۷ شناسنامه  به شماره  غلامرضا  فرزند  تيموري 
مساحت ۵96/۷۵ مترمربع پلاك ۵4۷6 اصلي واقع در روستای ده قطب الدین 
بخش 3۷ کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي محمود اطمینان محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي 
اعتراضي  متقاضي  مالكيت  به صدور سند  نسبت  اشخاص  در صورتي كه  شود 
اعتراض  به مدت دو ماه  اولين آگهي  انتشار  تاريخ  از  توانند  باشند مي  داشته 
خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ 
تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است 
در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت 

صادر خواهد شد.

برابر راي شماره ۱4۰۱6۰3۱9۰۱۲۰۰۱۱۱4 هيات اول موضوع قانون تعيين تكليف 
ثبتي  واحد  در  رسمي مستقر  فاقد سند  و ساختمانهاي  اراضي  ثبتي  وضعيت 
وحيد  آقاي  متقاضي  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  سيرجان  ملك  ثبت  حوزه 
رجائي نژاد فرزند كرامت به شماره شناسنامه 4۱9 صادره از بافت در يك باب 
خانه به مساحت ۲۱۵/۷3 مترمربع پلاك 43۰ اصلي واقع در حسن آباد شیخ 
ها بخش 36 کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي زین العابدین شیخ الذکریا 
محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي 
اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه 
از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.

بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 
سند مالكيت صادر خواهد شد.

تعيين  قانون  موضوع  دوم  هيات   ۱4۰۱6۰3۱۲9۰۱۲۰۰۱۱38 شماره  راي  برابر 
تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
آقاي  متقاضي  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  سيرجان  ملك  ثبت  حوزه  ثبتي 
صادره   3۰6۰۱6۲۲98 شناسنامه  شماره  به  رمضان  فرزند  نژاد  مورديني  محمد 
از سیرجان در يك قطعه باغ به مساحت 9۲6/4۷ مترمربع پلاك 3۲8 اصلي  
آقاي  رسمي  مالك  از  خريداري  بخش۱۲ کرمان  برین  چنار  روستای  در  واقع 
محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز 
آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي 
اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه 
از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.

بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 
سند مالكيت صادر خواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول:  1401/5/04   /     تاريخ انتشار نوبت دوم :  1401/5/19 
محمد آرمان پور  - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 1355497

تاريخ انتشار نوبت اول:  1401/5/04   /     تاريخ انتشار نوبت دوم :  1401/5/19 
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 1355504

تاريخ انتشار نوبت اول:  1401/5/04   /     تاريخ انتشار نوبت دوم :  1401/5/19 
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 1355524

تاريخ انتشار نوبت اول:   1401/5/04  /  تاريخ انتشار نوبت دوم :  1401/5/19 
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 1355498

تاريخ انتشار نوبت اول:   1401/5/04  /  تاريخ انتشار نوبت دوم :  1401/5/19 
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 1355511

تاريخ انتشار نوبت اول:   1401/5/04  /  تاريخ انتشار نوبت دوم :  1401/5/19 
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 1355500

تاريخ انتشار نوبت اول:   1401/5/04  /  تاريخ انتشار نوبت دوم :  1401/5/19 
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان

شناسه آگهی: 1355517

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

رودبارجنوب
تعیین  قانون  موضوع  هیات 
و ساختمانهای  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت 

فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده  ۱3 آئین 
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  نامه 
رسمی  سند  فاقد  وساختمانهای  واراضی 
 ۱4۰۱6۰3۱9۰۷9۰۰۰۱۰۲ شماره  رای   برابر 
قانون  موضوع  اول  هیات   ۱4۰۱/۰۲/۲8  -
و   اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 
رودبار  شهر  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی  واحد 
متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  جنوب 
به  موسی  فرزند  نژاد  ناروئی  کریم  آقای 
شماره شناسنامه  ۵ صادره از رودبار در یک 
 3۷6۲4 مساحت  به  مزروعی   زمین  قطعه 
اصلی   - از۱84  فرعی   ۵ پلاک  مربع  متر 

اصلی   ۱84 پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز 
رودبار جنوب - روستای  در  واقع  قطعه سه 
از  46 کرمان خریداری  کهور مشکک بخش 
مالک رسمی آقای موسی ناروئی نژاد محرز 
گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله  ۱۵ روز آگهی می شود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
به مدت  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند 
اداره تسلیم  این  به  را  اعتراض خود  دو ماه 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به 
است  بدیهی   . نمایند  تقدیم  قضایی  مراجع 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
صادر  مالکیت  سند  مقررات   طبق  اعتراض 

خواهد شد ./م الف:۱3۰
  محمد کردستانی - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/5/4 
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/05/19

آگهی تحدید حدود اختصاصی
بنای احداثی در آن  دارای پلاک 4۱۲۵ - فرعی  با  چون ششدانگ  یک قطعه زمین محصور 
بخش  پنج  قطعه  منوجان  مسلم  خیابان  در  واقع  مربع  متر   3۷8 مساحت  به  اصلی   -9۲۰ از 
ملی  شماره   به  اسماعیل  فرزند  شهری   کوه  صادقی  بتول  خانم  تقاضای  مورد  کرمان   46
6۰8994۱۵49 نیاز به تحدید حدود دارد .لذا حسب درخواست کتبی مالک مورخه ۱4۰۱/۰۵/۱۰ آگهی تحدید 
حدود اختصاصی پلاک فوق  منتشرو عملیات تحدید ی آن از ساعت 8 صبح روز یکشنبه مورخ ۱4۰۱/۰6/۱3 
رقبه مذبور اخطار میشود که در  به مالک و مالکین املاک مجاور  آمد،لذا  به عمل خواهد  و  در محل شروع 
ارتفاقی آن واخواهی  بر حدود وحقوق  آگهی در محل وقوع ملک حاضر و چنانچه کسی  این  موعد مقرر در 
داشته باشد میتواند از تاریخ  تنظیم صورت مجلس تحدیدی لغایت  3۰ روز واخواهی خود را به اداره ثبت 
اسناد واملاک کهنوج تسلیم تا به دادگاه صالحه ارسال شود ،در غیر این صورت پس از انقضای مهلت مذکور 

هرگونه ادعایی مسموع نیست ./. م الف :۵9۵
علی رحمانی خالص
رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کهنوج

ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
فاقد سند رسمی

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱3 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  ساختمان  و  اراضی  و  ثبتی  وضعیت 
۱4۰۱6۰3۱9۰۰۲۰۰۲4۰۵ هیات  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

ثبت  ثبتی حوزه  واحد  در  فاقد سند رسمی مستقر  اراضی و ساختمانهای 
زومکان  عاطفه  خانم  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  ملک کهنوج  
فرزند شهریار شماره شناسنامه 33۱ صادره از کهنوج  در یک قطعه زمین 
پلاک  مترمربع   ۲43.4۲ مساحت  به  آن   در  احداثی  بنای  با  محصور 
از  ۲۷۷ فرعی  از پلاک  و مجزی شده  اصلی مفروز   -۲ از  ۱۰6۰9  فرعی 
شهید  خیابان  کهنوج  در  واقع  46 کرمان   بخش  یک  قطعه  اصلی   -  ۲
رجایی خریداری از مالک رسمی آقای اسداله پارسا مقدم  محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  صورتی که  در  شود  می 

اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
قضایی  مراجع  به  را  خود  ،دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول  .بدیهی است در صورت  نمایند  تقدیم 

اعتراض طبق مقررات  سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:6۰۱

 تاریخ انتشار نوبت اول :1401/05/19
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/2
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج
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خبرخبر

رئیس کمیسیون شوراهای مجلس جزئیاتی 
از طرح اصلاح قانون انتخابات شــوراهای شهر 
و روســتا را تشــریح کرد به گزارش تسنیم، 
محمدصالح جــوکار دربــاره آخرین وضعیت 
بررسی طرح اصلاح قانون انتخابات شوراهای 
شهر و روستا و شــهرداران در این کمیسیون، 
گفت: اصلاح این قانــون در دو بخش صورت 
می گیرد؛ اول نظارت پیشینی یعنی هم اجرا و 
نظارت بر انتخابات و هم نظارت پسینی یعنی 
نظارت بر عملکرد اعضای شوراهای شهر و روستا 
که بررسی این ۲ بخش در کمیسیون به اتمام 
رسیده است. او با بیان اینکه بخش دیگر در این 
طرح انتخاب شهرداران است که در حال بررسی 
آن در کمیسیون شوراها هستیم، افزود: براساس 
این طرح مردم به نوعی و به صورت غیرمستقیم 
در انتخاب شــهرداران دخیل هستند. رئیس 
کمیسیون شوراهای مجلس ادامه داد: براساس 
این طرح اگر در انتخابات شــوراها لیستی داده 
می شــود یا اگر فردی به صورت انفرادی برای 
انتخابات نامزد می شود، باید شهردار را هم معرفی 
کند تا مردم بدانند شهرداری که می خواهد تعیین 
شود چه کسی است. جوکار بیان کرد: بنابراین 
طبق این طرح یک هفته پیش از آغاز ثبت نام ها 
برای انتخابات شوراهای شهر و روستا، اشخاصی 
که داوطلب پست شهرداری هستند، باید اقدام 
به  ثبت نام کنند تا روند گزینش آنها انجام شود. 
او ادامه داد: براساس این طرح داوطلبان عضویت 
در انتخابات شــوراهای شهر مکلف هستند در 
شهرهای دارای تا یک میلیون جمعیت، اسامی 
۲ نفر و در شهرهای یک میلیون نفر جمعیت 
و بالاتر اسامی ۳ نفر نامزدی پست شهردار را به 
ترتیب اولویت به عنوان شهردار پیشنهادی به 
مردم معرفی  کنند. نماینــده یزد در مجلس با 
اشاره به دیگر مصوبات اعضای این کمیسیون 
درباره انتخاب شهرداران، بیان کرد: کاندیداهای 
شهرداری برای شهرهای زیر یک میلیون نفر 
جمعیت باید ۳۰ سال سن و مدرک تحصیلی 
کارشناسی و برای شهرهای با جمعیت بالای 
یک میلیون نفر باید ۳۵ سال سن و دارای مدرک 
کارشناســی ارشد باشــند. جوکار اضافه کرد: 
کاندیدا های شهرداری باید متناسب با جمعیت 
شهر سوابق فعالیت در شهرداری و یا تجربه در 

امور دستگاه های اجرایی را داشته باشند.

دولت در اجرای مصوبه 
تغییر نظام پرداخت یارانه 

تخلف کرده است
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس گفت: 
از نظر ما موضوع کالابرگ باید از همان 
ابتدای ســال اتفــاق افتــاده و اجرایی 
می شد اینکه اجرایی نشــد یعنی نقض 
قانون بودجه سال ۱۴۰۱ و دولت تاکنون 

هم تخلف کرده است.
 به گزارش ایلنا، نماینده مردم ســاری 
و عضو کمیســیون اجتماعــی مجلس 
درخصوص ارســال لایحه ای از ســوی 
دولت بــه مجلس درخصــوص اصلاح 
لایحه بودجه ســال ۱۴۰۱ و به منظور 
حذف قید "شهریور ۱۴۰۰" در خصوص 
تخصیص کالابرگ به مشــمولان پس از 
اجرای طرح حذف ارز ترجیحی، گفت: 
من هنــوز این لایحه را ندیــدم اما خط 
قرمز مجلس همان مصوبه خودش است 
و خارج از آن عمــل نمی کند. اگر غیر از 
این عمل کــرد، مجلس هم در بی نظمی 
اقتصادی کشور مقصر اصلی خواهد شد.

 علی بابایی کارنامی  ادامه داد: نمی شود 
که دولت کارهایی که باید انجام می داد 
و خودش را با قانون تطبیــق می داد را 
هرطور دلش می خواهد اجرا کند و حالا 
بیاید و توجیه کند و بخواهد مصوبه تازه 

بگیرد. این بدعت بدی است.
 بابایــی افزود: مگر دولــت برای اجرای 
قانون بودجــه ۱۴۰۱ چقدر وقت دارد؟ 
از همــان روز اول باید شــروع کند به 
اجرای قانون بودجه امــا چند ماه صبر 
کرد و کارهای خود را انجــام داد و بعدا 
می خواهد توجیهی داشــته باشــد که 
بگوید مجلس هــم در بی تدبیری دولت 
مقصر است برای این مساله لایحه آورده. 
از این منظر ما مخالف هستیم و اگر این 
لایحه اعلام وصول شود و به صحن بیاید 
مجلس به صــورت قاطــع رأی مخالف 
می دهد.  نماینده ســاری در پاســخ به 
ســوالی پیرامون اجرای طرح کالابرگ 
الکترونیــک به جای پرداخــت نقدی و 
تاثیر آن بر تورم، اظهار داشــت: از نظر 
ما موضوع کالابرگ باید از همان ابتدای 
سال اتفاق افتاده و اجرایی می شد اینکه 
اجرایی نشــد یعنی نقض قانون بودجه 
ســال ۱۴۰۱ و دولت تاکنون هم تخلف 

کرده است.
 او افزود: در مجموع در بحث کالابرگ و 
یارانه ها باید همان قانونی که در بودجه 
تصویب شــده، اجرایی شود و این بحث 
تاثیر قابل توجهــی در اجرای عدالت در 

کشور دارد.

موسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی)س( اعلام کرد که وزارت 
اطلاعات در پاسخ رسمی به استعلام این موسسه وجود هرگونه سندی 
درباره ترور بیولوژیک حضرت امام خمینی )ره( را قاطعانه تکذیب کرده 
و شخص آقای نقاشیان هم ضمن اشاره به اینکه آنچه مطرح کرده 
است صرفا یک احتمال ابتدایی بوده که دلیل روشنی برای اثبات آن 
موجود نیست، در ضمن مصاحبه ای که منتشر می شود ادعای خود را 
تصحیح کرده است.  به گزارش ایسنا، در پی طرح ادعایی در خصوص 
علت رحلت امام خمینی که با بازتاب گسترده ای در رسانه ها همراه 

بود، موسسه تنظیم و نشر آثار امام خمینی اطلاعیه ای را صادر کرد.
متن این اطلاعیه در پی می آید:در روزهای گذشته مصاحبه ای در 
رسانه های مجازی از قول جناب آقای حمید نقاشیان منتشر گردیده 
بود که طی آن، ایشان مدعی احتمال ترور بیولوژیک حضرت امام  
خمینی )ره( گردیده و بر وجود اسنادی در این باره در وزارت محترم 
اطلاعات نیز اشاره کرده بود. پایگاه خبری جماران در ابتدا با توجه به 
اسناد متقن موجود در موسسه تنظیم نشر آثار امام)ره( این خبر را 
تکذیب کرد و در ادامه با استعلام از وزارت محترم اطلاعات و نیز گفتگو 

با شخص جناب آقای نقاشیان جویای مدارک ایشان گردید.
وزارت محترم اطلاعات در پاسخ رسمی به این استعلام وجود هرگونه 
سندی در این باره را قاطعانه تکذیب نموده است و شخص آقای 
نقاشیان هم ضمن اشاره به اینکه آنچه مطرح کرده است صرفا یک 
احتمال ابتدایی بوده که دلیل روشنی برای اثبات آن موجود نیست، 
در ضمن مصاحبه ای که در جماران منتشر می شود ادعای خود را 
تصحیح کرده است. در پایان لازم می دانیم همه علاقمندان به امام 
خمینی)ره( و انقلاب اسلامی را از طرح سخنانی که از یک سو تاریخ 
انقلاب اسلامی را با تحریف های جدی مواجه می سازد و از دیگر سو 
روح و عاطفه مردم شریف ایران را جریحه دار کرده و از جهتی دیگر 
دارای هیچ گونه پشتوانه منطقی نبوده و مبتنی بر احتمالات نا صحیح 

و غیر مستند می باشد بر حذر داریم.

وزارت اطلاعات احتمال ترور 
بیولوژیک حضرت امام خمینی )ره( 

را قاطعانه تکذیب کرد

آخرین تغییرات قانون انتخابات 
شوراهای شهر و روستا؛

نامزدها باید شهرداران 
پیشنهادی را معرفی کنند

یک عضو هیات رئیسه کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس گفت که رفع اختلافات داخلی به نفع مردم عراق است، 
دولت جمهوری اسلامی ایران آمادگی دارد که برای حل اختلافات 

داخلی بین جناح ها و احزاب عراق نقش مثبتی ایفا کند.
 یعقوب رضازاده در گفت وگو با ایسنا در تحلیلی از تحولات اخیر 
در عراق گفت: وضعیت کشور عراق به صورت عمومی نگران 

کننده نیست.
 عراق ارتباط خوبی با ما از نظر سیاسی، دیپلماسی و اقتصادی دارد. 
بطوریکه برای سفر اربعین هم تمهیدات لازم از طرف مسئولان 
دولت جمهوری اسلامی و مسئولان عراق گرفته شده است. او 
تاکید کرد: اگر اختلافات رفع نشود به ضرر دولت، حاکمیت و 

مردم عراق است.

آمادگی ایران برای حل اختلافات 
داخلی بین جناح ها و احزاب عراق

با گذشـت یک سـال از روی کار آمدن ابراهیم رئیسـی، 
شـاهد دو رویکـرد از سـوی مخالفـان برجام در کشـور 
هسـتیم. گروهـی بـا اعـلام »مـرگ برجـام«، مسـیر 
طی شـده در دولـت روحانی را بـی فایده و فاقـد منافع 
اقتصـادی بـرای مـردم می داننـد. ایـن دسـته برجـام 
را متوقف کننـده صنعـت هسـته ای و ناکام کننـده در 
رسـیدن به اهـداف مـورد توافـق ارزیابی می کننـد. در 
نظر ایـن عـده کـه ارگان دولت رئیسـی یعنـی روزنامه 
ایران از فعال ترین آن هاسـت »ظریـف و روحانی متهم 
بـه عادی سـازی روابـط بـا آمریـکا هسـتند.« و برجام 
ابزاری بـرای اعمـال قـدرت به آمریکا اسـت نه کسـب 
منافـع بـرای مـردم ایـران، از ایـن دیـدگاه کـه برخی 
وزرای دولـت سـیزدهم پیشـگام آن هسـتند، »برجام 
یزیدیـان« نبایـد به نتیجـه برسـد. همـان برجامی که 
ابراهیم رئیسـی در انتخابات۱۴۰۰ به مـردم وعده دارد 

چـک آن را نقـد کند.
در ایـن صورتبنـدی تحلیلـی، اگـر حسـن روحانی به 
دنبـال احیای برجام برای کاهش فشـارهای معیشـتی 
به مردم و اثرگذاشـتن نتایج آن بر زندگـی مردم بود که 
با مانع ترامپ مواجه شـد، حامیان دولت رئیسی برجام 
را ابـزاری برای رسـیدن به »حـذف هرگونه اهرم فشـار 
علیه ایران در آینـده« و »رفع پایدار و بـا ثبات تحریم ها 
برای اطمینان بخشـی به شـرکای تجـاری« می دانند.

موضوعـی کـه بـا وجـود تـلاش دیپلمات هـای وزارت 
خارجه بـرای احیای برجـام، برخی جریان هـای تندرو 
داخلی، با نگرشـی سیاسـی به برجـام که آغـاز آن بعد 
از انتخابـات ۱۳9۲ بـوده، آن را تخطئـه کـرده و توافق 
هسـته ای را بـه ابـزار و بهانـه ای بـرای حمله بـه رقیب 
سیاسی تبدیل و عیارسـنجی آن با محک منافع ملی را 

تعمدا، کنـار گذاشـته اند.
حـال آنکه برجـام سـندی حقوقـی اسـت و هـرگاه در 
دولت هـای قبلـی هـم، مسـائل حقوقـی مرتبـط بـا 
منافـع ملـی، بـه ابـزار اعمـال فشـار سیاسـی تبدیـل 
شـده، معیشـت مردم، اولین قربانـی منازعـات داخلی 

و خارجـی شـده اسـت.
موضع عجیب اصولگرایان

منتقـدان برجـام، بـا تمجیـد روا از »مقاومـت مـردم 
ایران در برابـر امریـکا«، مـردم را بابت این ایسـتادگی، 
شایسـته قدردانـی می دانند و بـه تعبیر اخیر رئیسـی، 
»مردم اعـلام می کننـد می توان بـا مقاومـت تحریم را 
بی اثر کـرد، باید به خواسـت مـردم از مواضع جمهوری 

اسـلامی عقب نشـینی نکنیم«

کمتریـن تردیـدی در مقاومـت همیشـگی، جانانـه و 
سرسـختانه مردم علیه تحریم هـای ضدایرانـی آمریکا 
وجود ندارد، اما سـوال اینجاسـت نقش دولـت روحانی 
به عنـوان قوه مجریـه عهـده دار اداره کشـور، در تدوین 
و اجرایی کـردن بسـترهای داخلی مقاومت چیسـت؟
دولـت دوازدهـم، هرچنـد بـه دلیـل فشـارهای بـی 
امـان تحریمـی، نتوانسـت رونـد آغـاز شـده بهبـود 
شـاخص های اقتصـادی و بهبـود معیشـت مـردم در 
پسـابرجام را ادامـه دهد اما به سـهم خـود در مقاومت 
کارسـاز علیـه تحریم هـای شـدید ضدایرانـی کاخ 
سـفید و ممانعت از تسـلیم شـدن به باج خواهی های 
کاخ سـفید، موفـق بـوده اسـت. مـروری حتـی گـذار 
بـه تلاش هـای دولـت روحانـی بعـد از سـال ۱۳9۷ و 
خـروج ترامـپ از برجام بـرای حمایـت از رشـد تولید 
ملـی، افتتـاح پروژه هـای عمرانـی و صنعتـی و نفتـی 
پرتعـداد و بـزرگ ، پنج شـنبه های افتتـاح ، تقویـت 
زیرسـاخت های مـورد نیـاز در کشـور، خالـی نماندن 
فروشـگاه ها از مایحتـاج مـورد نیـاز مـردم و ... گویـا 

همیـن واقعیـت اسـت.
انتقادها به نـزول برخی شـاخص ها در ماه هـای پایانی 
دولـت دوازدهم نیز واقعیتـی غیرقابل انکار اما انتسـاب 
آن بـه فقط عملکـرد دولـت ،آمیختـه بـه بی انصافی یا 
غـرض ورزی اسـت زیـرا معمـولا اشـاره نمی شـود که 
چنین نزولی، تحت چه فشـارهای تحریمی سـنگینی 
ایجـاد شـد. اخیـرا ابراهیـم رئیسـی، همزمان بـا تورم 
نقطـه بـه نقطـه ۵۲ درصـدی ضمـن دفـاع از عملکرد 
دولـت خـود و موفـق دانسـتن کارنامـه کابینـه، علت 
افزایـش قیمـت کالاهـا را مرتبـط بـا شـرایط جهانـی 
جنگ اوکراین و روسـیه اعلام کـرد، موضعی که ربیعی 
سـخنگوی دولـت روحانـی، هـم صدا بـا کارشناسـان 
و افکارعمومـی در واکنـش بـه آن نوشـت :»امـروز در 
خصـوص  تـورم مطالعـه می کـردم. دیـدم بخشـی از 
تبیین و توجیـه گرانی هـا به بحـران روسـیه و  اوکراین 
مرتبط شـده اسـت. قصد نفـی نـدارم اما چگونه اسـت 
که جنـگ میـان کشـورهای ثالـث را توجیـه معقولی 
برای گرانـی  می داننـد اما  تا همیـن دیروز شـدیدترین 
جنـگ اقتصـادی علیه مـا کـه تاریـخ تاکنون بـه خود 

دیـده را تبییـن قابل قبولـی نمی دانسـتند؟!«.
چه کسی به ترامپ چراغ سبز نشان داد؟

روحانی که بیشـتر تاکیـد کرده بـود :»بایـد واقعیت ها 
را گفت تـا تاریخ تحریف نشـود«، اخیرا سـکوت خود را 
شکسـت و گفت :»اینکه می گویند فشـار خارجی مهم 
نیسـت، بلکه مدیریت داخلی اشـکال دارد، حرف کاملا 
درسـتی اسـت اما تفسـیر وارونه می کننـد. تصمیمات 
مـا ایراداتـی داشـته کـه امـروز گرفتـار این مشـکلات 

شـدیم. اگر تصمیمات درسـتی در داخـل می گرفتیم، 
از خـارج نمی توانسـتند این چنین بـه ما فشـار بیاورند. 
ما سـال ۱۳9۷ تحت فشـار ترامپ قرار گرفتیم. ترامپ 
مشـکلات فراوانی ایجـاد کرد. اما چه کسـی بـه ترامپ 
چـراغ سـبز نشـان داد؟ چـه کسـانی باعث شـدند که 
ترامپ بـه خودش جـرات بدهـد و به این نتیجه برسـد 
کـه اگـر فشـار حداکثـری بـه مـا وارد کنـد، در همان 
سـال 9۷ انقـلاب مـا سـرنگون می شـود. ترامـپ کـه 
نمی خواسـت ما صرفا تحریم شـویم. اطرافیـان ترامپ 
به صراحت اعلام کردند مردم و مسـئولان در ۲۲ بهمن 
جشـن پیـروزی انقـلاب را نخواهنـد دید. هـدف آن ها 
سـرنگونی نظـام و انقـلاب بـود. همـه برنامه ریزی ها بر 
این مبنا بود. توطئـه بیرونی بود اما علامـت داخلی هم 
دادند. اردیبهشـت 9۷ حاصل دی 9۶ بود. پس مشـکل 
از داخل اسـت تـا بیـرون... در دولـت دوم اگـر ترامپ از 
برجام خارج نشـده بـود و روند ادامه داشـت، ما علیرغم 
بلایـای طبیعـی ماننـد سـیل و زلزلـه و همه گیـری 
کرونا، می توانسـتیم به رشـد اقتصـادی برسـیم و تورم 
تک رقمـی را ادامـه می دادیـم. اگـر می گذاشـتند در 
اسـفند 99 بـه برجـام برگردیـم، دولـت را در شـرایط 

دیگـری تحویـل می دادیم«.
پس از اسـتقرار بایـدن در کاخ سـفید نیز اقـرار مقامات 
دولـت جایگزین ترامـپ به بی ثمـر بودن ادامـه تحریم 
ایران و اقرار به اشـتباه بودن خـروج آمریـکا از برجام، از 
سویی و ناهمسـویی اروپا با سیاسـت های تدوم فشار از 
سـوی دیگر موجب شـد تا دوره فشـرده ای از مذاکرات 
احیـای برجـام در دولـت روحانی آغـاز و بـه گام نهایی 
نزدیـک شـود امـا نتیجـه چـه شـد؟ آنگونـه کـه بارها 
روحانی اعلام کـرده، توافـق نهایی آمـاده امضا بـود اما 

سـنگ اندازی تندروهـای داخلی و کسـانی کـه تلاش 
می کردنـد نـه امضـای روحانـی بلکـه امضـای رئیـس 
جمهـوری اصولگرا پـای توافـق احیای برجام بنشـیند 
موجب شـد تـا فرصت ملی بازگشـت بـه برجـام فدای 
تنـگ نظـری هـای جناحـی شـود و پـس از انتخابات 
ریاسـت جمهـوری ۱۴۰۰ نیـز تغییر برخـی متغیرها، 
توافق نهایی بـرای احیای برجـام را به تاخیـر انداخت و 
مردم تاوان این تاخیر را در قالب فشـارهای معیشـتی و 

جهـش تورمـی پرداختند.
دولت سیزدهم در مسیر احیای توافق برجام

ایسـتادگی مـردم و دولـت دوازدهـم در برابـر فشـار 
حداکثـری ترامـپ، موضوعـی اسـت کـه همـواره از 
سـوی رسـانه هـای منتقـد برجـام و در تـداوم رقابـت 
هـای انتخاباتی سـال۱۳9۲ فرامـوش و کم رنگ شـده 
اسـت. دولت روحانی اگرچـه در برابر ترامپ در شـرایط 
غیرقابـل پیش بینـی اقتصادی قـرار گرفت امـا برجام، 
سـد حقوقی محکمی در برابـر اهـداف براندازانه آمریکا 
شـد. در ایـن میـان روحانـی بـه دفعـات تاکیـد کـرده 
از توافـق احیـای برجـام حمایـت می کنـد و خـود و 
دولتمردانـش آمادگی انتقال تجـارب برجامی به دولت 
رئیسـی را دارنـد. در چنیـن فضایی  بایـد امیـدوار بود 
پرهیـز از تخریب هـای نـاروا و متکی بـه ادعاهـای بی 
پایه از سـوی تندروها کنار گذاشـته شـود تا بـا تقویت 
هـم افزایی همـه طیف های سیاسـی، امکان بهـره وری 
ملی حداکثری از لغـو احتمالی تحریم ها فراهم شـود و 
علاوه بر تامین منافع ملی، گره ای اساسـی از مشـکلات 
مردم ، باز و بتدریج از رنج فشـار معیشـتی و تورمی آنان 

کاسـته شود.

پیروزی تاریخی بدون صاحب!
اصولگرایان به ناکامی ترامپ افتخار می کنند اما دولت روحانی را هم ناکام می دانند

گزارش
خبرآنلاین

ین
نلا

برآ
 خ

س:
عک

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کهنوج

تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی وساختمان فاقد سند رسمی 
برابر رای شماره ۱4۰۱6۰3۱9۰۰۲۰۰۱6۲4 هیات  موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای عزت الله نظری فرزند علی 
به شماره شناسنامه 4 صادره از کهنوج  در یک قطعه زمین 
مزروعی به مساحت 98۵46 مترمربع پلاک 9 فرعی از۱4۰ 
- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۱4۰ - اصلی قطعه ۲ 
بخش 46 کرمان واقع در سرگل فاریاب خریداری از مالک 
رسمی آقای عزت الله نظری محرز گردیده است.لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می 
شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اداره  این  به  را  اعتراض خود  به مدت دو ماه  آگهی  اولین 
تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض ،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات  سند مالکیت صادر خواهد شد 

./م الف:۵8۰

 تاریخ انتشار نوبت اول :1401/05/05
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/05/19
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

نامه قانون  آئین  آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 
فاقد  اراضی و ساختمان  و  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین 
سند رسمی برابر رای شماره ۱4۰۱6۰3۱9۰۰۲۰۰۱6۲3 هیات  
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک کهنوج  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
عزت الله نظری فرزند علی به شماره شناسنامه 4 صادره از 
کهنوج  در یک قطعه زمین مزروعی به مساحت ۱۰۰۷6۷ 
مترمربع پلاک 6 فرعی از۱4۰ - اصلی مفروز و مجزی شده 
از پلاک ۱4۰ - اصلی قطعه ۲ بخش 46 کرمان واقع در 
الله  عزت  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری  فاریاب  سرگل 
نظری محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:۵8۲

 تاریخ انتشار نوبت اول :1401/05/05
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/05/19
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

قانون  نامه  آئین  ماده ۱3  و  قانون  ماده 3  آگهی موضوع 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان فاقد سند 
رسمی برابر رای شماره ۱4۰۱6۰3۱9۰۰۲۰۰۱6۲۵ هیات  موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
ثبتی حوزه ثبت ملک  فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
کهنوج  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای عزت الله 
نظری فرزند علی به شماره شناسنامه 4 صادره از کهنوج  
در یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 94۵۲۰ مترمربع 
پلاک 8 فرعی از۱4۰ - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 
۱4۰ - اصلی قطعه ۲ بخش 46 کرمان واقع در سرگل فاریاب 
خریداری از مالک رسمی آقای عزت الله نظری محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض ،دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند .بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 
عدم وصول اعتراض طبق مقررات  سند مالکیت صادر خواهد 

شد ./م الف:۵8۱

تاریخ انتشار نوبت اول :1401/05/05
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/05/19
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان فاقد سند 
رسمی برابر رای شماره ۱4۰۱6۰3۱9۰۰۲۰۰۱6۲۰ هیات  موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
آقای عزت  متقاضی  بلامعارض  مالکانه  کهنوج  تصرفات 
از  صادره   4 شناسنامه  شماره  به  علی  فرزند  نظری  الله 
کهنوج  در یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 969۷۵ 
و مجزی  مفروز  اصلی   - از۱4۰  فرعی  مترمربع پلاک ۷ 
شده از پلاک ۱4۰ - اصلی قطعه ۲ بخش 46 کرمان واقع 
در سرگل فاریاب خریداری از مالک رسمی آقای عزت الله 
نظری محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس 
از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند .بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات  سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:۵83

تاریخ انتشار نوبت اول :1401/05/05
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/05/19
 علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

کهنوج
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی وساختمان فاقد 
 ۱4۰۱6۰3۱9۰۰۲۰۰۱6۲۲ شماره  رای  برابر  رسمی  سند 
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات  
در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی 

مالکانه  تصرفات  ملک کهنوج   ثبت  حوزه  ثبتی  واحد 
علی  فرزند  نظری  الله  عزت  آقای  متقاضی  بلامعارض 
قطعه  در یک  کهنوج   از  4 صادره  به شماره شناسنامه 
 ۱۱ پلاک  مترمربع   ۱۰۲۱3۷ مساحت  به  مزروعی  زمین 
پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز  اصلی   - از۱4۰  فرعی 
۱4۰ - اصلی قطعه ۲ بخش 46 کرمان واقع در سرگل 
فاریاب خریداری از مالک رسمی آقای عزت الله نظری 
محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
صورتی  در  شود  می  آگهی  روز   ۱۵ فاصله  به  نوبت  دو 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که 

اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
اداره  این  به  را  خود  اعتراض  ماه  دو  مدت  به  آگهی 
از  ماه  یک  مدت  ظرف  رسید،  اخذ  از  پس  و  تسلیم 
مراجع  به  را  خود  ،دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ 
انقضای  صورت  در  است  .بدیهی  نمایند  تقدیم  قضایی 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات  سند 

مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:۵84
تاریخ انتشار نوبت اول :1401/05/05
تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/05/19
علی رحمانی خالص- رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کهنوج

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی وساختمان فاقد سند رسمی برابر 
تعیین  قانون  موضوع  هیات    ۱4۰۱6۰3۱9۰۰۲۰۰۱6۲۱ شماره  رای 
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کهنوج  تصرفات مالکانه 

به شماره  آقای عزت الله نظری فرزند علی  بلامعارض متقاضی 
به  مزروعی  زمین  قطعه  یک  در  کهنوج  از  صادره   4 شناسنامه 
مساحت ۱۰۵964 مترمربع پلاک ۱۰ فرعی از۱4۰ - اصلی مفروز و 
مجزی شده از پلاک ۱4۰ - اصلی قطعه ۲ بخش 46 کرمان واقع 
در سرگل فاریاب خریداری از مالک رسمی آقای عزت الله نظری 
محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 

اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض ،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند 
.بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:۵8۵

 تاریخ انتشار نوبت اول :۱4۰۱/۰۵/۰۵
تاریخ انتشار نوبت دوم :۱4۰۱/۰۵/۱9
 علی رحمانی خالص
 رئیس ثبت اسناد املاک کهنوج

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی  
اصلی   -۱۱38 از  فرعی   364 پلاک  دارای 
مفروز و مجزی شده از پلاک ۱۱38- اصلی 
شاهی  چاه  در  واقع  مربع  ۱۱۵۲66.۵4متر  مساحت  به 
منوجان   قطعه پنج بخش 46 کرمان باستناد رای شماره 
۱4۰۱6۰3۱9۰۰۲۰۰۲۰۵۵-۱4۰۱/۰4/۱۲ هیات مستقر در ثبت 
کهنوج در مالکیت آقای غلامشاه نظری  فرزند احمد قرار 
گرفته و آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده ۱3 آیین نامه 
قانون ثبت منتشر و در موعد مقرر مورد واخواهی قرار نگرفته 
درخواست کتبی  لذا حسب  دارد.  حدود  تحدید  به  نیاز  و 
باستناد  آن  آگهی تحدید حدود  مالک مورخه ۱4۰۱/۰۵/۱۱ 
تبصره ماده ۱3 قانون مزبور منتشر و عمليات تحدیدی آن از 

ساعت 8 صبح روز شنبه مورخه ۱4۰۱/۰6/۱۲ در محل شروع 
و بعمل خواهد آمد. لذا به مالکین و مجاورین رقبه فوق 
اخطار می گردد که در موعد مقرر در محل وقوع ملک حاضر 
و  در صورت عدم مراجعه مجاور ین عملیات تحدیدی با 
معرفی مالک انجام و چنانچه کسی از مجاورين بر حدود 
وحقوق ارتفاقی ان اعتراض داشته باشد طبق ماده ۲۰ قانون 
ثبت و ماده 86 اصلاحی پس از تنظیم صورتجلسه تحدیدی 
اعتراض خود را کتبا به این اداره اعلام و ظرف مدت 3۰ روز 
دادخواست به مراجع ذیصلاح قضایی تقدیم نماید و گواهی 
دادخواست مربوطه را به این اداره ارائه نماید. پس از گذشت 

مهلت یاد شده هیچگونه ادعایی مسموع نخواهد بود.
تاریخ انتشار : چهارشنبه:1401/05/19- علی رحمانی خالص

رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان کهنوج 
 از طرف ،هوشنگ سالاری

آگهی فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه آقای مختار سلیمانی برف انبار فرزند جعفر به شماره 
شناسنامه ۱۰84 و شماره ملی 3۱3۱۱۷3۰۷4 صادره از جیرفت 
مالک ششدانگ یک قطعه زمین دارای پلاک ۷۱34 فرعی از 
۲-اصلی واقع در شهر کهنوج شهرک آزادگان  ،قطعه یک بخش 46 کرمان که سند 
مالکیت آن به شماره چاپی ۱۵36۱۵ سری و سال 98 با شماره دفتر الکترونیکی 
۱4۰۰۲۰3۱9۰۰۲۰۰۰۷8۱ صادر و تسلیم گردیده ،ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه 
محلی تصدیق امضاء شده اعلام نموده که سند مالکیت پلاک فوق مفقود شده 
و درخواست سند المثنی نموده است ،لذا با استناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ 
آیین نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت آگهی می شود تا چنانچه کسی مدعی 
انجام معامله نسبت به ملک فوق الذکر یا وجود سند مالکیت نزد خود میباشد 
ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار آگهی به اداره ثبت شهرستان کهنوج مراجعه و 
اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله تسلیم نماید والا 

پس از مدت مذکور نسبت به صدور سند مالکیت المثنی اقدام خواهد گردید .

علی رحمانی خالص .رئیس ثبت اسناد واملاک کهنوج .م الف:602

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ  یک قطعه زمین محصور با بنای احداثی در آن  
دارای پلاک 4۱۲4- فرعی از 9۲۰- اصلی به مساحت ۲۵۲.8۵ 
متر مربع واقع در خیابان مسلم جنب منازل مسکونی نیروی 
انتظامی منوجان قطعه پنج بخش 46 کرمان مورد تقاضای خانم بتول صادقی 
نیاز به تحدید  کوه شهری  فرزند اسماعیل به شماره  ملی 6۰8994۱۵49 
حدود دارد .لذا حسب درخواست کتبی مالک مورخه ۱4۰۱/۰۵/۱۰ آگهی تحدید 
حدود اختصاصی پلاک فوق  منتشرو عملیات تحدید ی آن از ساعت 8 صبح 
روز یکشنبه مورخ ۱4۰۱/۰6/۱3 در محل شروع و به عمل خواهد آمد،لذا به 
مالک و مالکین املاک مجاور رقبه مذبور اخطار میشود که در موعد مقرر در 
این آگهی در محل وقوع ملک حاضر و چنانچه کسی بر حدود وحقوق ارتفاقی 
آن واخواهی داشته باشد میتواند از تاریخ  تنظیم صورت مجلس تحدیدی 
لغایت  3۰ روز واخواهی خود را به اداره ثبت اسناد واملاک کهنوج تسلیم تا 
به دادگاه صالحه ارسال شود ،در غیر این صورت پس از انقضای مهلت مذکور 

هرگونه ادعایی مسموع نیست ./. م الف :۵96
علی رحمانی خالص
رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان کهنوج

آگهی تحدید حدود اختصاصی
یکباب  ششدانگ  اینکه  به  نظر 
خانه پلاک ۱ فرعی از 6۵84 اصلی 
واقع در اراضی ریحان زرند بخش 
۱3 کرمان بمساحت ۱9۷.6۷ مترمربع مورد تقاضای 
آقای علی ملکی گنادیشی فرزند حسین به استناد 
رای شماره ۱4۰۱6۰3۱9۰۰8۰۰۲۰9 هیات حل اختلاف 
ثبت شهرستان زرند در مالکیت نامبرده قرار گرفته 
و آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3 آیین  نامه 
قانون تعیین تکلیف منتشر و در موعد مقرر مورد 
واخواهی قرار نگرفته  است و نیاز به تحدید حدود 
دارد لذا حسب درخواست مورخه ۱4۰۱/۵/8 مالک 
بدینوسیله آگهی تحدید حدود آن باستناد تبصره ۵ 
قانون مزبور منتشر و عملیات تحدید حدود از ساعت 
8 صبح روز سه شنبه مورخه ۱4۰۱/6/۱۵ در محل 
شروع و بعمل خواهد آمد لذا بدینوسیله به مالک یا 
مالکین املاک مجاور رقبه مذکور اخطار می گردد در 

موعد مقرر در این آگهی در محل وقوع ملک حاضر و 
در صورت عدم مراجعه مجاورین عملیات تحدیدی 
با معرفی مالک انجام و چنانچه کس یا کسانی بر 
باشند  داشته  اعتراض  آن  ارتفاقی  حقوق  و  حدود 
طبق ماده ۲۰ قانون ثبت حداکثر ظرف مدت 3۰ روز 
پس  از تنظیم صورتمجلس تحدیدی اعتراض خود 
ارسال  صالحه  دادگاه  به  تا  تسلیم  اداره  به  را کتباً 
 86 ماده  استناد  به  بایستی  معترض  ضمنا  گردد 
یکماه  مدت  ظرف  حداکثر  ثبت  قانون  نامه  آیین  
دادخواست  ثبت  اداره  به  اعتراض  تسلیم  پس  از 
نمایند  ارائه  دادگستری  به  دعوی  طرح  لازم جهت 
بدیهی است پس  از مضی مهلت یاد شده هیچگونه 

ادعایی مسموع نخواهد بود.

تاریخ انتشار چهارشنبه مورخ: 1401/5/19
حسين توحيدي نيا - رئيس ثبت اسناد و املاك شهرستان زرند

شناسه آگهی: 1360496
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

رئیس جمعیت هلال احمر شهرستان شهربابک از تلاش ۱۲ ساعته نیروهای امدادی این 
جمعیت برای جستجوی کودک سه سال و نیمه مفقود شده در خاتون آباد خبر داد.

سید محمدامین یعقوبی روز گذشته با اعلام این خبر بیان کرد: طی تماس تلفنی با جمعیت 
هلال احمر مبنی بر مفقود شدن کودک ۳ سال و نیمه در روستای آغل یحیی از توابع شهر 

خاتون آباد، بلافاصله نیروهای امدادی این جمعیت به روستای مذکور اعزام شدند.
او با اشاره به تلاش ۱۲ ساعته امدادگران و نجاتگران در این عملیات افزود: این کودک از ساعت 
۱۶ روز دوشنبه مورخ ۱۷ مردادماه از منزل واقع در روستای آغل یحیی خارج شده بود که 
نهایتا در ساعت ۶ صبح امروز سه شنبه توسط نیروهای مردمی و امدادی جمعیت هلال 
احمر در روستای آغل یحیی پیدا شد. یعقوبی بیان کرد: این کودک که در بیابان های اطراف 

روستایی نزدیک به شهر خاتون آباد پیدا شد شب گذشته را در بیابان بوده است.
او گفت: نیروهای امدادی جمعیت هلال احمر با ۱۷ کیلومتر پیمایش در این عملیات جستجو 
و نجات، کودک مفقود شده را زنده پیدا کردند، تحویل مرکز درمانی شده و حال عمومی وی 

مساعد است.

خبر

ارز دیچیتال

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

سرپرست امور فرهنگی شرکت زغالسنگ استان کرمان، از برگزاری اردوی علمی 
برای بیش از ۴۰۰ نفر از فرزندان عزیز جامعه کارگری در قالب طرح بازدید از معادن 
زغال سنگ استان کرمان در هفته ولایت خبر داد. ستار طحانزاده یکی از اهداف 
اصلی بازدید از معادن را که با استقبال خانواده کارکنان هم روبرو گردید، آشنایی 
اولیه فرزندان کارگران با معدنکاری و سختی محل کار پدرانشان دانست. سرپرست 
امور فرهنگی شرکت زغالسنگ برگزاری اردوها را بهترین و عالی ترین موقعیت برای 
توسعه ی طیف وسیعی از مهارت های اجتماعی برای شرکت کنندگان برشمردند. 
او بازدید از قسمت های مختلف معادن،آشنایی با زغالسنگ، برگزاری مسابقات 
فرهنگی، ورزشی، آموزش اطفای حریق و... از برنامه های اصلی این گردش علمی 
دانستند.   طحانزاده در پایان از مدیرعامل محترم شرکت معادن زغالسنگ استان 
جناب آقای مهندس شریفی، مدیران محترم معادن و کارخانه زغالشویی زرند و 
سایر همکاران در قسمت های مختلف معادن که دلسوزانه و عاشقانه جهت اجرای 

این برنامه در هفته ولایت کمال همکاری را داشتند صمیمانه تشکر نمود.

رئیس مرکز مشاوره آموزش و پرورش استان کرمان از فعالیت ۴۳ پایگاه 
انتخاب رشته با حضور ۱۰۸ مشاور مجرب در آموزش و پرورش استان خبر 

داد.
حسین پابرجا گفت:با توجه به اعلام نتایج اولیه کنکور سراسری سال ۱۴۰۱ 
و شروع انتخاب رشته کنکور از ۱۷ مرداد، مرکز مشاوره اداره کل آموزش و 
پرورش استان با همکاری ۴۳ مرکز مشاوره در سطح استان و حضور ۱۰۸ 
مشاور مجرب در انتخاب رشته مناسب، به داوطلبان ورود به دانشگاه ها 

خدمات مشاوره ای ارائه می کند.
او افزود: انتخاب رشته کنکور برای فرزندان شهدا و ایثارگران در مراکز 
مشاوره استان کاملا رایگان است و داوطلبان برای رزرو وقت مشاوره انتخاب 
رشته می توانند با شماره های ۳۲۲۲۶۳۰۷ و 9۰۳۲۸۵۳۸۴۰ تماس بگیرید.
به گفته او، مشخصات پایگاه های انتخاب رشته کنکور سراسری آموزش و 

پرورش استان کرمان از اینجا قابل دریافت است.

سمیه خدیشی/ نماینده مردم جیرفت و عنبرآباد در مجلس شورای اسلامی 
اظهارداشت:در پی ورود سامانه »مونسون« و وقوع خسارت شدید به محصول خرمای 
باغداران جنوب کرمان با درخواست و پیگیری نمایندگان مردم در مجلس شورای 
اسلامی  قائم مقام صندوق بیمه محصولات کشاورزی به جنوب کرمان می آید. اعظمی 
در گفتگو با خبرنگار »کاغذوطن« گفت: وقوع توفان و بارندگی منجر به خسارت 
زیادی به محصول نخل داران جنوب کرمان گردیده است. او تصریح کرد: خرماداران 
جنوبی علاوه بر خشکیدگی خوشه خرما که هر ساله محصول خرمای آن ها را متحمل 
خسارت زیادی می کرد، امسال خسارت ریزش خرما در اثر توفان و  ترشیدگی خرما  به 
محصول نخل داران جنوبی خسارت جبران ناپذیری وارد کرده است. اعظمی افزود:در 
همین رابطه بنده به همراه شکرالهی نماینده مردم پنج گنج جنوبی در مجلس شورای 

اسلامی خواستار حضور قائم مقام صندوق بیمه کشاورزی در منطقه شدیم.
او ادامه داد: امروز چهارشنبه نیز حسن نژاد قائم مقام صندوق بیمه  کشاورزی جهت 

بررسی و مشاهده خسارت در منطقه حاضر می شود.

 اردوی علمی فرزندان کارکنان
شرکت معادن زغال سنگ  در هفته ولایت

 آمادگی بیش از 100 مشاور مجرب
برای انتخاب رشته در کرمان

 سفر قایم مقام صندوق بیمه محصولات کشاورزی جهت
بررسی خسارات نخل داران به جنوب کرمان

عکس نوشت

رئیس شبکه دامپزشکی رفسنجان از احتمال 
شیوع بیماری هاری طی روزهای پس از سیل 
اخیر این شهرستان خبر داد و گفت: افراد برای 
واکسیناسیون سگ های گله و نگهبان اقدام 
کنند.  محمود مقامی با اعلام این خبر افزود: 
هاری بیماری ویروسی مشترک بین انسان و 
حیوان و اصلی ترین  راه  سرایت  آن گاز گرفتن  
انسان به وسیله  حیوانات  هار است. مقامی 
اظهارداشت: گربه  نیز در صورت ابتلا به هاری 
می تواند از طریق  چنگ زدن این بیماری  را 
منتقل کند که در صورت ایجاد کوچکترین  
خراش  یا زخم در پوست  انسان، ترشحات  
آلوده  حیوانات مبتلا می تواند فرد را بیمار 
کند. رئیس شبکه دامپزشکی شهرستان 
رفسنجان گفت: در صورت تماس با حیوان 
مشکوک به هاری باید محل زخم را به مدت 
۲۰ دقیقه با آب و صابون شست و شو داد 
و سریع به مراکز بهداشتی مراجعه کرد. او 
تصریح کرد: شهروندان می توانند به منظور 
انجام واکسیناسیون هاری سگ های گله 
و نگهبان خود به شبکه دامپزشکی کرمان 
مراجعه یا با شماره )۳۴۳۲۲۰۶۳( تماس 
حاصل کنند. سیل اخیر طی هفته گذشته 
در رفسنجان به بسیاری از زیرساخت های 
آب، برق، گاز و بخش کشاورزی و منازل این 

شهرستان خسارت وارد کرد

شهردار زرند گفت: ساخت سرویس های بهداشتی 
در چهار نقطه شهر،از مهم ترین برنامه های شهرداری 
در توزیع متوازن امکانات است. علی ضیاءالدینی 
اظهار کرد: یکی از مهم ترین کاستی های این شهر 
کمبود سرویس بهداشتی است؛وجود سرویس 
بهداشتی استاندارد یک ضرورت فراموش شده در 
شهر است. او افزود: سرویس بهداشتی عمومی برای 
همه شهروندان یک نیاز ضروری است و مدیریت 

شهری در دوره جدید به ساخت آن توجه دارد. شهردار 
زرند ساخت این سرویس ها در چهار نقطه شهر را 
از مهم ترین برنامه های شهرداری در توزیع متوازن 
امکانات دانست و خاطرنشان کرد: مراحل ساخت 
سرویس بهداشتی بوستان مسافر، ترمینال مسافربری 
و بوستان فجر با بیش از 9۰درصد پیشرفت درحال 
انجام است و امیدوارم تا پایان فصل تابستان امکان 

بهره برداری از این سرویس ها فراهم شود

مدیرکل راه و شهرسازی جنوب کرمان در حاشیه 
بازدید از بافت های ناکارآمد شهرکهنوج به همراه 
شهردار این شهر بر جذب مشارکت مردم به عنوان 

اولویت توسعه بافت های ناکارآمد شهری تاکید کرد.
محمد ساردویی گفت:اولویت مسئله یابی بافت های 
ناکارآمد در ترغیب مردم به مشارکت، به عنوان 
تجربه نوسازی،اثر گذاری خوبی در مشارکت مردم 
طی این سال ها در جنوب کرمان داشته است که 
درکل تجربه ی موفقی برای اداره کل راه و شهرسازی 
در این زمینه بوده است. او در تشریح بازدید خود 
از بافت ناکارآمد شهری در شهرستان کهنوج 
اظهار داشت: شهر کهنوج دارای ۴ محله)شهرک 
آزادگان،حسین آباد وزیری،قلعه کهنه و محله ی 
ناصرآباد(جهت رفع نیازها در سیاست هاي نوسازي 
نیز مورد تایید قرار گرفت. که این محلات به عنوان 
سکونتگاه غیر رسمی شناخته شده اند. ساردویی ادامه 
داد:مساحت این محلات به اضافه ی محله ی قدیمی 
که در بافت فرسوده میانی قرار دارد مجموعا ۵۶9 

هکتار است و جمعیت ساکن در این سکونت گاهها 
۱۵۸۴۰ نفر است. او بیان کرد: در شهر کهنوج پروژه 
احداث سالن ورزشی با اعتبار بیش از ۱۲ میلیاردریال 
کلنگ زنی شد و هم اکنون در حال اجراست ،همچنین 
پیگیر هستیم که برای منطقه حسین آباد وزیری نیز، 
فضاهای فرهنگی جدیدی اجرا شود. مدیر کل راه 
و شهرسازی جنوب کرمان در پایان افزود: تاکنون 
برای شهرداری های کهنوج،عنبرآباد، رودبار جنوب، 
جیرفت و منوجان نیز قیر رایگان جهت آسفالت معابر 
بافت های فرسوده  تخصیص داده شده است و اصلاح 
ورودی شهرهای کهنوج، رودبار جنوب، زهکلوت، 
نودژ، درب بهشت، فاریاب، منوجان،عنبرآباد، جیرفت 
انجام شده است و همچنین در داخل شهرهای 
اسفندقه، جبالبارز، دوساری، قلعه گنج خارج از 
وظایف بازآفرینی شهری؛جهت زیباسازی ورودی و 
خروجی شهر ها، ایمن سازی و در نتیجه آسایش مردم 
اقداماتی از قبیل روشنایی و آسفالت معابر با همکاری 

شهر داری ها انجام شده است.

سکینه خدیش/ معاون سیمای صدا و سیمای مرکز استان کرمان اظهارداشت: 
انعکاس عزاداری سیدالشهداء در شهرستان بم فراملی بوده و در جهان اسلامی 

برای بیان عزاداری شیعه جلوه گری خاصی کرده است.
عماد محمدی گفت:در کنار مراسم های عزاداری استان کرمان، عزاداری شهرستان 
بم به دلیل ویژگی هایی که دارد و همچنین مردم عزاداری باشکوهی دارند جزو 

عزاداری های نمونه کشور شده است.
او بیان کرد: صداو سیمای مرکز استان با حداکثر ظرفیت خود برای پوشش این 

مراسم ورود کرده و بهترین تیم تهیه و امکانات فنی را اعزام کرده است .
محمدی ادامه داد: نزدیک به ۴۰ نفر از همکاران ما در صدا و سیمای مرکز استان 
در قالب سه تیم )واحد سیار، تیم فنی و تیم تولید( برای پوشش بهتر این مراسم 

ها اعزام شدند.
او می گوید هفت تصویربردار و گروه کامل تولید برنامه همراه با تجهیزات حرکتی 
ویژه اعم از تصویر برداری هوایی و تصویربرداری کری مراسم های عزاداری 

شهرستان بم را پوشش دادند.
به گفته او چهار مناسبت تاسوعا، عاشورا، نماز ظهر عاشورا و شام غریبان ویژه 
شهرستان بم به مدت۵۰۰ دقیقه از طریق صدا و سیمای مرکز استان پوشش 

داده شد .
معاون سیمای صدا و سیمای مرکز استان کرمان توضیح داد: تمام این رویدادها در 
۲۰ الی ۲۵ شبکه داخلی و خارجی به صورت زنده پخش شده و حضور گسترده 

مردم را نشان داده است .
محمدی تصریح کرد: پوشش شکوه عزاداری سیدالشهداء در اقصی نقاط استان 
کرمان از اهداف صدا و سیمای مرکز استان بوده تا از تمرکز در مرکز استان دوری 
شود و بتوانیم عزاداری های باشکوهی که در سایر شهرستان های این استان 

برگزار می شود را به تصویر بکشانیم.
به گفته او در بیان فرهنگ عاشورا یکی از مسائل بسیار مهم حضور مردم در 

مراسم های عزاداری با وحدت رویه و انسجام است.
او خاطرنشان کرد: صدا و سیمای مرکز استان ضمن پوشش مراسم های 
شهرستان ها، عزاداری های کوچک و سنتی سایر نقاط یا روستاها را نیز در دهه 

محرم در برنامه های مختلف پوشش خواهد داد.
معاون سیمای صدا و سیمای مرکز استان کرمان افزود: عزاداری های باشکوه در 
راستای ترویج فرهنگ عاشورا و بیان عظمت قیام اباعبدالله در کنار سایر کارهایی 

که انجام می شود بسیار تاثیرگذار خواهد بود.

 عزاداری ظهر عاشورا در روستای گنجه 
شهرستان رودبار

 همزمـان با عاشـورای حسـینی )ع(، مراسـم 
عزاداری و سـوگواری شـهادت سـید و سالار 
شـهیدان حضـرت اباعبـدالله الحسـین )ع( 
و اصحـاب باوفایشـان در روسـتای گنجـه 
رودبار برگزار شـد.در طول صد سـال گذشـته 
روسـتای گنجه دو بار تخریب شـده و به مکان 
فعلی تغییـر مـکان داده اسـت.مردم روسـتا 
هر سـاله در روز عاشـورا، با پیمایـش چندین 
کیلومتـری بر سـر قبـر گذشـتگان خـود در 
مکان هـای قبلی رفتـه و بـرای آن هـا آرزوی 

مغفـرت آرامـش می کننـد

هشدارها برای روزهای 

بعد از سیل در رفسنجان: 

مراقب بیماری هاری باشید

توجه شهرداری زرند به توزیع عادلانه خدمات

مدیر کل راه و شهرسازی جنوب کرمان: 

جذب مشارکت مردم اولویت توسعه بافت های ناکارآمد شهری

انعکاس عزاداری شهرستان بم فراملی است

خبر

استاندار کرمان گفت:طرح ساماندهی اتباع بیگانه 
ما به دلیل آنکه  در کل کشور در حال اجراست ا
فاغنه ساکن  ز ا د زیادی ا ستان کرمان تعدا در ا
ستان در  ین طرح در ا هستند، به صورت ویژه ا

حال پیگیری است.
با  ر  دیدا حاشیه  در  ر  کا فدا محمدمهدی 
ر در رفسنجان  گوا قعه نا ا ر و غدا ده های دا نوا خا
نه فاجعه روز  متاسفا ن گفت: ا ر در جمع خبرنگا
ه در بهرمان رفسنجان که  دما یکشنبه ۱۶ مردا
توسط یک جانی صورت گرفت، منجر به فوت ۴ 

نفر از هموطنانمان در این منطقه شد.
او با بیان اینکه تلقی های اولیه در این ماجرا بر این 

فغانی در این ماجرا با یکدیگر  بود که تبعه های ا
یرانی برای کمک و جمع  درگیر شده و دوستان ا
کردن این قائله وارد ماجرا شده بودند،افزود:بعد 
از پیگیری های صورت گرفته، بخشی از این ماجرا 
نی به  ا یر ر ا مشخص شد و معلوم گردید که چها
قتل رسیده در این فاجعه هیچ ارتباطی با قاتل و 
این ماجراها نداشته و قاتل به دنبال کشتن افغانی 
های دیگر بوده که با موتور خود در آن منطقه 
نی ما  ا یر ن ا نه با عزیزا گشت می زده که متاسفا

روبرو شده و آنها را به قتل رسانده است.
استاندار کرمان با تاکید بر اینکه حضور افاغنه در 
ایران و به ویژه استان کرمان در حال ساماندهی 

ین طرح سرشماری  لب ا ر کرد: در قا ظها است ا
ز تا  غنه صورت گرفته است و حدود ۲۰ رو فا ا
یکماه قبل این سرشماری به پایان رسیده است و 

در حال انجام مراحل بعدی است.
فداکار ادامه داد:این طرح در کل کشور در حال 
اجراست اما به دلیل آنکه در استان کرمان تعداد 
زیادی از افاغنه ساکن هستند، به صورت ویژه این 

طرح در استان در حال پیگیری است.
ستان  ز در ا غنه غیرمجا فا ره به حضور ا شا و با ا ا
ین طرح  نشالله هرچه زودتر اجرای ا نیز گفت: ا
یی  ز نهایی و اجرا فاغنه غیرمجا و تعیین تکلیف ا

شود.

استاندار کرمان در رفسنجان:
قاتل افغان هیچ ارتباطی با مقتولین ایرانی نداشت

عنوان کتاب : چه کسی پنیر مرا 
جابجا کرد؟

نویسنده: اسپنسر جانسون
مترجم: محمدعلی ساری اصلانی

ناشر: انتشارات طاهریان
قلم  به  زیبا  پنیر مرا جابجا کرد؟ داستانی  کتاب چه کسی 
داستان  پرفروش،  اثر  این  است؛  جانسون  اسپنسر  دکتر 
پنیری  می کند.  بیان  قصه  یک  قالب  در  را  انسان ها  زندگی 
اهداف  هستند،  آن  جستجوی  در  کتاب  شخصیت های  که 
پنیرهای  می توان  چگونه  است:  این  سوال  زندگی ست؛ 

بیشتری به دست آورد؟

مسابقه عکس حفاظت از طبیعت 
 )The Nature Conservancy(

سال 2022 منتشر شد

مهلت:9 شهریور ۱۴۰۱
سازمان  یک   Nature Conservancy سازمان 
که  است  جهانی  محیطی  زیست  غیرانتفاعی  غیردولتی 
بتوانند  طبیعت  و  ها  انسان  آن  در  که  جهانی  ایجاد  برای 
شکوفا شوند تلاش می کند. این موسسه که در سال ۱9۵۱ 
و  مؤثرترین  از  یکی  به  شده،  تاسیس  متحده  ایالات  در 
تبدیل  جهان  در  زیست محیطی  سازمان های  گسترده ترین 
تلاش های  و  عضو  میلیون  یک  از  بیش  لطف  به  و  گردیده 
بر  دانشمند،   ۴۰۰ از  بیش  و  متنوع  کارکنان  متعهدانه 
تاثیر  قاره  از محیط زیست در ۷۶ کشور در شش  حفاظت 

می گذارد.
لینک ها و دانلودها

وبسایت مسابقه عکاسی 
۲۰۲۲ The Nature Conservancy’s

کتاب

فراخوان 

با تلاش نیروهای هلال احمر شهربابک انجام شد
کودک مفقود شده در شهربابک نجات یافت


